
1

ACTA DEL PLE ORDINARI DE LA CORPORACIÓ MUNICIPAL,
CELEBRAT EL DIA VINT-I-NOU D’ABRIL DE DOS MIL QUATRE

- - - o o o O O o o o - - -

A la ciutat de Sagunt, el dia vint-i-nou d’abril de dos mil quatre, a les 17 hores i
4 minuts es reuneixen a la Sala de Sessions d’aquest Ajuntament, sota la presidència de
la Il·lma. Sra. Alcaldessa, Gloria Calero Albal, els/les següents regidors/es:

Sr. José Luís M. Chover Lara
Sra. Nuria Hernández Pérez
Sr. Miguel García Benítez
Sra. Aurora Campayo Duarte
Sr. Alfonso Vicente Muñoz Muñoz
Sra. M. Monserrat Solaz Latorre
Sr. Miguel Á. Martín López
Sr. Fernando López-Egea López
Sra. Rosa M. Vilalta Villarroya
Sr. Joaquín Estal Lizondo
Sr. Manuel Civera Gómez
Sr. Josep Francesc Fernández Carrasco
Sr. Silvestre Borrás Azcona
Sr. Francisco Zarzoso Usina
Sr. Alfredo C. Castelló Sáez
Sr. Juan Serrano Moreno
Sra. Antonia L. Murciano Rodríguez
Sra.  M. Carmen Gómez Bernuz
Sra. M. Dolores Contreras Matalí
Sr. José L. Martí González
Sr. Marcelino Gil Gandia
Sr. Jaime E. Goig Torres
Sr. Manuel Gallart de la Torre
Sr. Miguel Á. Cortés Flor

Assistits del secretari general, Sr. Emilio Olmos Gimeno, i de l’interventor, Sr.
José Eugenio Garcerán Rodríguez, a fi de celebrar sessió ordinària del Ple de la
corporació, en primera convocatòria.

La presidència obri la sessió i es passen a tractar els assumptes inclosos en
l’ordre el dia.

L’Alcaldessa Presidenta del Ple de la corporació obri la sessió dient: “Vull
començar desitjant-li als regidors de Segregació Portenya que es troben bé i també vull
dir que és una satisfacció que en aquest Ple ens trobem els vint-i-cinc regidors en
aquesta corporació. Vull dir-li també al públic que estem al temple de la paraula i que
espere, després del desenvolupament del Ple passat, espere i desitge que aquesta
vesprada transcórrega en aquest saló de democràcia i al temple de la paraula,
transcórrega el debat amb la normalitat que la democràcia així permet. Que no hi haja
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insult per cap part i que tot transcórrega com ha de transcórrer, moltes gràcies, comença
la sessió.”

1 APROVACIÓ ACTES SESSIONS ANTERIORS
Sotmès a votació el primer punt de l’ordre del dia, el Ple de l’Ajuntament, per

unanimitat, ACORDA:
Aprovar els esborranys de les actes corresponents a les sessions celebrades els

dies vint-i-cinc i vint-i-nou de març de dos mil quatre i dos d’abril de dos mil quatre.

2 DONAR COMPTE RESOLUCIONS DE L’ALCALDIA, REGIDOR-
DELEGAT D’URBANISME, REGIDOR-DELEGAT D’ACTIVITATS I
REGIDORA-DELEGADA D’HISENDA

De conformitat amb el que disposa l’art. 42 del Reglament d’Organització,
Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals, aprovat per Reial Decret de 28 de
novembre de 1986, s’informa el Ple de l’Ajuntament de totes les resolucions de
l’Alcaldia adoptades des de l’anterior sessió plenària ordinària, de data 29 de març
d’enguany, segons la següent relació:

RESOLUCIONS D’ALCALDIA:

MES DE MARÇ 2004:
23/03/04 Exp. 11/04-SC-IF, ordenar paralització obres al c/ Cap Roig, 7 de la parcel·la
44 de Malvasur.
24/03/04 Exp. 60/04-DN, paralització immediata obres de VANCASA FONDO
INMOBILIARIO, SL.L, al SUP-2, sector Oest, illa M-2.
25/03/04 Convocar sessió extraordinària Ple dia 29 de març del 2004 a les 17 hores,
assumpte “Pronunciament a favor instal·lació per Arcelor una nova Planta de
Galvanitzat”.
25/03/04 Exp. 7/03-SC, deixar sense efecte resolució 3968 de 10 de desembre 2003, i
imposar a NLM Multa 427,89 euros, per obres il·legals.
25/03/04 Exps. 107 i 115/04, cessió nínxols temporalitat màxima.
25/03/04 Exp. 39/03-SC-IF, corregir error resolució núm. 3833 de 12 de novembre del
2003, on diu il·legalitzables ha de dir legalitzables.
26/03/04 Remetre al Trib. Súper. Justícia còpia documentació administrativa de l’exp.
67/02-RD, recurs Cont. Adm. 1920/03.
26/03/04 Ordenar pagament relació de despeses núm. 200400000424 per un import de
13,332 euros.
26/03/04 Reconèixer serveis prestats anteriorment al funcionari JLC-FO.
26/03/04 Reconèixer serveis prestats anteriorment al funcionari JPM.
26/03/04 Reconèixer serveis prestats anteriorment al funcionari PJZA.
26/03/04 Provisió de fons a favor regidora Rosa Mª Vilalta, assistència a Barcelona
trobada “Municipis i Joventut 25 anys” al maig.
26/03/04 Exp. 18/04-IF-SC, declarar caducitat exp. incoar exp. sancionador per obres
il·legals a la parcel·la 181 del polígon 58.
26/03/04 Exp. 2/04-OE, ordenar obres de reparació al propietari immoble c/ Sindicalista
Juan Torres Casado, al costat d’UA-15.
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26/03/04 Exp. 42/03-SC, imposar a AGL, sanció de 657,20 euros per obres il·legals al c/
Aguamarga, 1.
26/03/04 Autoritzar assistència regidora Joventut Rosa Vilalta i funcionaris de Joventut
a Trobada Municipi i Joventut els dies 18 i 19 de maig a Barcelona.
29/03/04 Ordenar pagament nòmina mes de març del 2004.
29/03/04 Incidències nòmina mes de març 2004.
29/03/04 Variacions a incloure en la nòmina de març del 2004.
29/03/04 Aprovar liquidació acord número 629/04, per un import de 6376,39 euros.
29/03/04 Exp. 402/04, anul·lar rebut IBI per duplicitat al c/ Vent de Llebeig, 5-4-13.
29/03/04 Exp. 409/04, aprovar canvi titularitat rebut IBI al c/ Vessant, 8.
29/03/04 Exp. 344/04, desestimar sol·licitud anul·lació rebut IBI al c/ Concepción
Arenal, 97, per estar correcte.
29/03/04 Exp. 4053/03, rectificació error material en rebut IBIU de la pl. Dels
Berenguer, 5-1-1r.
29/03/04 Exp. 132/02, aprovar canvi titularitat rebut IBI Rústica al polígon 16 parcel·la
102.
29/03/04 Exp. 321/04, estimar devolució rebut IBI a Sra. AVM.
29/03/04 Exp. 314/04, estimar devolució rebut IBI a Sr. HGP.
29/03/04 Exp. 400/04, estimar devolució rebut IBI a Sra. JMT.
29/03/04 Exp. 25/04, autoritzar celebració actes de l’Associació de Moros i Cristians els
dies 24 d’abril, 30 de setembre i 3 d’octubre del 2004.
29/03/04 Exp. 3150/03, anul·lar rebut IBIU, del c/ Caruana, 33.
29/03/04 Exp. 3868/03, aprovar canvi titularitat rebut IBI al c/ Castelló, 23-1-3r-6è.
29/03/04 Exp. 3867/03, aprovar canvi titularitat rebut IBI a l’av. 9 Octubre, 1, 2 i 3.
29/03/04 Exp. 3854/03, aprovar canvi de titularitat rebut IBI a l’av. 9 Octubre, 17-1-8è.
29/03/04 Exp. 3853/03, aprovar canvi titularitat rebut IBI a pl. Antiga Moreria, 6-1-1-J.
29/03/04 Exp. 3857/03, aprovar canvi titularitat rebut IBI al c/ Sepúlveda, 59,1,3,12è.
29/03/04 Exp. 2382/02, aprovar canvi titularitat rebut IBI al c/ Hort Dais, 1-4-4t.
29/03/04 Exp. 2022/02, aprovar canvi titularitat rebut IBI a l’av. 9 Octubre, 106,1-1-
12è.
29/03/04 Exp. 3395/02, aprovar canvi titularitat rebut IBI al c/ Cid, 5-2-3-10.
29/03/04 Exp. 235/04, aprovar canvi titularitat rebut IBI del c/ Rei Alfons Batallador, 1-
1r.
29/03/04 Exp. 3871/03, aprovar canvi titularitat rebut IBI de polígon 55, parcel·la 23.
29/03/04 Exp. 1622/02, aprovar canvi titularitat rebut IBI al polígon 32, parcel·la 122.
29/03/04 Exp. 3326/01, aprovar canvi titularitat rebut IBI al polígon 17, parcel·les
78,79,80 i 81.
29/03/04 Exp. 2356/02, aprovar canvi rebut IBI al polígon 64, parcel·la 126.
29/03/04 Exp. 98/00, aprovar canvi titularitat rebut IBI al polígon 22, parcel·la 69;
polígon 55, parcel·la 167 i polígon 58, parcel·la 286.
29/03/04 Aprovar liquidació amb número acord 628/04, per import de 22,86 euros.
29/03/04 Aprovació liquidació acord número 621/04, per un import de 124,96 euros.
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29/03/04 Aprovar liquidació acord número 630/04 per un import de 1682,19 euros.
29/03/04 Aprovar liquidació amb acord número 631/04 per un import de 3302,96 euros.
29/03/04 Exp. 56/01-IF, atorgar termini d’audiència a JMMP per obres il·legals a la
parcel·la 131 del polígon 44.
29/03/04 Exp. 37/03-SC, imposar a RBS la multa de 313,97 euros per execució obres
il·legals.
29/03/04 Exp. 317/04, anul·lar rebut d’aprofitament pastures muntanya pública a SPG
per duplicitat.
29/03/04 Exp. 2937/03, aprovar rectificació error material rebuts ITIN del c/ Mestre
Granados, 4-2n-3r.
29/03/04 Exp. 398/04, aprovar anul·lació rebut aprofitaments apícoles en muntanya
pública 103, per duplicitat.
29/03/04 Exp. 624/03, aprovar canvi titularitat rebut taxa aigua, immoble c/ Sant Pere,
6-12.
29/03/04 Aprovar canvi titularitat cadastral rebut IBIU immoble c/ Reina Isabel II, 35-
1-13è.
29/03/04 Exp. 2191/03, declarar desistit en la sol·licitud a FCT.
29/03/04 Exp. 2765/03, declarar desistit  en la seua sol·licitud a AMS.
29/03/04 Exp. 4066/03, anul·lar liquidació núm. 20437931 de l’immoble c/ Taronger,
42-A-12.
29/03/04 Exp. 3900/03, aprovar canvi titularitat cadastral immoble c/ Maestrat, 13.
29/03/04 Exp. 4311/03, desestimar devolució ingressos IBIU immoble c/ Benavites, 3-
4-16è.
29/03/04 Exp. 4113/03, aprovar canvi titularitat cadastral immoble c/ Elche de la Sierra,
38-1-1r.
29/03/04 Exp. 3927/03, aprovar anul·lació providència de constrenyiment IBI immoble
pl. Sant Joan de Ribera, 4-1-6è.
29/03/04 Exp. 3919/03, aprovar canvi titularitat cadastral IBI al polígon E-3 platja
Almardà, 14-SM-20.
29/03/04 Exp. 3914/03, aprovar canvi titularitat IBI immoble c/ Gibraltar, 34.
29/03/04 Exp. 444/04, aprovar canvi titularitat rebut IBIU, immoble pl. Ramón de la
Sota, 9-1-4t i c/ Camí Reial, 50,1-1.
29/03/04 Exp. 3940/03, aprovar canvi titularitat cadastral immoble c/ Castella la Nova,
3-4-7è.
29/03/04 Exp. 3883/03, aprovar canvi titularitat cadastral IBI diverses finques.
29/03/04 Exp. 3223/03, aprovar canvi titularitat cadastral IBIR de la parcel·la 547 del
polígon 39.
29/03/04 Exp. 1165/02, aprovar canvi titularitat cadastral rebut IBI al c/ Del Mig, 13.
29/03/04 Exp. 2839/03, desestimar devolució pagament IBI rebut núm. 20120810.
29/03/04 Exp. 2243/02, aprovar canvi liquidació IBIU de l’av. Juan Torres Casado, 14-
A-E.
29/03/04 Exp. 2334/03, aprovar canvi titularitat cadastral immoble c/ Nostra Sra. De la
Llum, 6.
29/03/04 Exp. 3963/03, rectificar error material rebut IBI immoble c/ Nou, 1.
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29/03/04 Exp. 1855/02, aprovar canvi titularitat rebut IBI del c/ Sagasta, 28-A-1r.
29/03/04 Exp. 3903/03, aprovar canvi titularitat rebut IBIR immoble polígon 29,
parcel·la 23.
30/03/04 Conferir delegació especial assumpte determinat a favor del regidor Josep
Francesc Fernández Carrasco.
30/03/04 Exp. 25/03-IF, concedir termini audiència a DCM.  Exp. sancionador obres.
30/03/04 Exp. 18/03-IF, concedir termini audiència a EMA en relació amb l’exp.
sancionador.
30/03/04 Exp. 1803-SC, imposar multa a EMA i MPG per obres il·legals a la UA7.
30/03/04 Aprovar liquidacions amb acord número 635/04, per un import de 1178,71
euros.
30/03/04 Exps. 528/03, 45/04 i 59/04, cessió nínxol temporalitat 5 anys.
30/03/04 Exps. 527/03, 23/04, 27/04 i 54/04, cessió nínxols.
30/03/04 Exps. 508/03, 535/03, 9/04 i 13/04, cessió nínxols.
30/03/04 Exps. 501/03, 503/03 i 511/03, cessió nínxols.
30/03/04 Exp. 50/04, cessió nínxol temporalitat 5 anys.
30/03/04 Exp. 92/04, cessió nínxol.
30/03/04 Aportació municipal 2a trimestre 2004 a la Fundació Mpal. Menjadors
Escolars, per un import de 43,151,70 euros.
30/03/04 Aprovar liquidació acord número 633/04 per un import de 582,09 euros.
30/03/04 Exp. 17/01, renúncia parades Mercat Exterior Fix.
30/03/04 Aprovar liquidació amb acord número 632/04, per un import de 25.473,56
euros.
30/03/04 Exps. 521/03, 39/04, 46/04, cessió nínxols.
30/03/04 Exp. 53/04-CH, denegar cèdules d’habitabilitat habitatges al c/ Cánovas del
Castillo, 49-1r-2n.
30/03/04 Exp. 51/04-CH, denegar cèdula d’habitabilitat habitatge siti al c/ Gilet, 13.
30/03/04 Exp. 90/00, desestimar petició RGL, i exigir deute.
30/03/04 Exp. 3956/03, desestimar recurs domiciliació a VSB.
30/03/04 Exp. 3633/03, desestimació recurs domiciliació a RSC.
30/03/04 Exp. 3113/02, desestimació recurs domiciliació a AGF.
30/03/04 Exp. 323/03, desestimació recurs domiciliació a CVG.
30/03/04 Exps. 04/, 19, 44 i 51/04, inhumacions nínxols ocupats.
30/03/04 Exps. 15, 76, 77 i 83/04, inhumacions nínxols ocupats.
30/03/04 Exps. 79, 81 i 110/04, inhumacions nínxols ocupats.
31/03/04 Exp. 1567/02, anul·lar liquidacions per baixa padró IVYM, del vehicle V-
1479-FS i V-15241-R.
31/03/04 Exp. 1661/02, anul·lar liquidacions IVTM per baixa vehicle matricula V-5091-
CG.
31/03/04 Exp. 1336/02, aprovar modificació liquidació IVYM, del vehicle V-6808-FP.
31/03/04 Exp. 2205/02, estimar recurs de reposició i anul·lar rebuts IVTM del vehicle
M-0246-SV.
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31/03/04 Exp. 1499/02, estimar sol·licitud de l’interessat i modificar l’error en els rebuts
d’IVTM.
31/03/04 Exp. 1502/02, anul·lar rebuts IVTM del vehicle V-2848-BT.
31/03/04 Exp. 1350/02, aprovar modificació rebuts IVTM de diversos vehicles.
31/03/04 Exp. 1474/02, aprovar modificació rebut IVTM del vehicle V-8151-CF, per
error.
31/03/04 Exp. 2150/02, aprovar anul·lació per duplicitat rebuts IVTM del vehicle C-
6867-BGX.
31/03/04 Exp. 1019/02, aprovar anul·lació rebut i nova liquidació d’IVTM, vehicle V-
5561-CX.
31/03/04 Exp. 207/02, anul·lar rebuts IVTM per baixa vehicle matrícula V-1800-BX.
31/03/04 Exp. 1006/02, aprovar anul·lació rebut i baixa del vehicle matrícula V-2625-
FM.
31/03/04 Exp. 1014/02, aprovar anul·lació rebut i baixa IVTM del vehicle matrícula V-
2312-DZ.
31/03/04 Exp. 1081/02, aprovar anul·lació rebut i baixa vehicle matrícula A-8079-CT.
31/03/04 Exp. 1132/02, anul·lar rebut IVTM i baixa vehicle matrícula V-0360-AY.
31/03/04 Exp. 1037/02, anul·lar rebuts IVTM i mecanitzar baixa vehicle matrícula V-
4433-DU.
31/03/04 Exp. 1091/02, aprovar anul·lació rebut IVTM i mecanitzar baixa vehicle
matrícula V-2983-CM.
31/03/04 Exp. 1069/02, aprovar anul·lació rebut IVTM i mecanitzar baixa vehicle
matrícula CS-3936-Y.
31/03/04 Exp. 1504/02, estimar reclamació i procedir a devolució rebuts IVTM, vehicle
matrícula V-2757-DP.
31/03/04 Exp. 1142/02, aprovar anul·lació rebut IVTM i mecanitzar baixa del vehicle
matrícula V-6816-DF.
31/03/04 Exp. 1584/02, desestimar recurs de reposició, estant obligat al pagament de
l’impost el titular del vehicle matrícula V-0926-GJ.
31/03/04 Exp. 963/02, aprovar anul·lació rebut IVTM i mecanitzar baixa del vehicle
matrícula VI-3115-N.
31/03/04 Exp. 1113/02, aprovar anul·lació rebuts IVTM i mecanització baixa del
vehicle matrícula V-2455-EV.
31/03/04 Exp. 1353/02, aprovar anul·lació rebuts IVTM i mecanitzar baixa vehicle
matrícula V-3514-DH.
31/03/04 Exp. 1345/02, aprovar anul·lació rebuts IVTM i mecanitzar baixa vehicle
matrícula V-3283-CS.
31/03/04 Exp. 1335/02, aprovar anul·lació rebut IVTM i mecanitzar baixa del vehicle
matrícula V-2555-FT.
31/03/04 Exp. 1284/02, aprovar anul·lació rebut IVTM i mecanitzar baixa del vehicle
matrícula V-1647-DC.
31/03/04 Exp. 1252/02, aprovar anul·lació rebuts IVTM i mecanitzar baixa vehicle
matrícula V-1642-ED.
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31/03/04 Exp. 1537/02, aprovar anul·lació rebut IVTM i mecanitzar baixa vehicle
matrícula V-2680-DN.
31/03/04 Exp. 1562/02, aprovar canvi titularitat vehicle matrícula V-7477-EF.
31/03/04 Exp. 3265/01, aprovar anul·lació rebut IVTM i mecanitzar baixa vehicle
matrícula M-7164-TL.
31/03/04 Exp. 317/01, desestimar pretensió reclamant i mantenir cobrament rebuts
IVTM vehicle matrícula V-1973-FL.
31/03/04 Exp. 4312/03, estimar pretensió interessat i procedir devolució quantitat
cobrada indegudament vehicle B-4155-FW.
31/03/04 Exp. 964/03, aprovar anul·lació rebut IVTM i mecanitzar baixa del vehicle
matrícula V-3903-FV.
31/03/04 Exp. 1041/01, anul·lar rebut IVTM del vehicle matrícula V-2610-CH.
31/03/04 Exp. 1279/02, anul·lar rebut IVTM i mecanitzar baixa vehicle matrícules SE-
8964-DV; M-6739-IL.
31/03/04 Exp. 1001/02, desestimar pretensió interessat i mantenir al cobrament rebuts
vehicle matrícula V-1552-GW.
31/03/04 Exp. 1196/02, aprovar anul·lació rebut IVTM i mecanitzar baixa vehicle
matrícula V-4414-CJ.
31/03/04 Exp. 1162/02, aprovar anul·lació rebut IVTM i mecanitzar baixa vehicle
matrícula V-1236-DZ.
31/03/04 Exp. 976/02, aprovar anul·lació rebut IVTM i mecanitzar baixa vehicle
matrícula V-3736-EY.
31/03/04 Exp. 1000/02, aprovar anul·lació rebut IVTM i mecanitzar baixa vehicle
matrícula V-4425-BN.
31/03/04 Exp. 1274/99, aprovar prorrateig en trimestres el rebut matrícula V-0055-D.
31/03/04 Delegació celebració matrimonis civils en regidors, els dies 3, 17 i 24 d’abril
del 2004.

MES D’ABRIL 2004:
02/04/04 Ordenar el pagament de les despeses reconegudes en la relació núm.
200400000481 per un import de 8.730,87 euros.
02/04/04 Exp. 122/04, trasllat restes mortals de FMR.
02/04/04 Exp. 123/04, cessió de columbari temporalitat màxima.
02/04/04 Exp. 133/04, cessió nínxol temporalitat màxima.
02/04/04 Exp. 03/04-S, incoació exp. sancionador a FBS, activitat de Notaria a la pl.
Antiga Moreria, 4, baix.
02/04/04 Exp. 04/04-S, incoar exp. sancionador a LV, activitat elaboració menjades per
a portar a l’av. Camp de Morvedre, 16, baix.
02/04/04 Reconèixer serveis prestats amb anterioritat, al funcionari FJMS, agent de la
Policia Local.
02/04/04 Reconèixer els serveis prestats amb anterioritat, al funcionari JBO, agent de la
policia local.
02/04/04 Exp. 48/03-SC, imposar sanció a SBM, per obres sense llicència al c/ Sant
Domènec, 22.
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06/04/04 Ordenar el pagament a favor de la Fundació Mpal. de Cultura, de l’import de
213,273 euros, corresponents al II trimestre del 2004.
06/04/04 Ordenar el pagament a favor del Patronat Mpal. d’Esports, per import de
407.768,18 euros, corresponents al II trimestre del 2004.
06/04/04 Procedir a la inscripció de la baixa d’unió de fet, corresponent a l’exp. núm.
11/01-UH.
06/04/04 Remetre al Tribunal S. Justícia, còpia autentificada documentació exp. 34/03-
RD, i emplaçar a tercers interessats, contenciós núm. 122/04.
06/04/04 Exp. 13/04-SC-IF, deixar sense efecte resolució núm. 479, incoar exp.
sancionador a MBG per obres il·legals en parcel·la 247 del polígon 7.
06/04/04 Exp. 27/04-CH, donar a la petició de cèdula d’habitabilitat de 1a ocupació el
caràcter de llicència d’ocupació, habitatges sitis al c/ Falcó, 12.
06/04/04 Exp. 3/04-SC-IF, corregir error de la Resolució núm. 233 de 9 de febrer del
2004.
07/04/04 Procedir a inscriure en el Registre d’Unions de Fet a la núm. 17/04.
07/04/04 Exps. 26, 49 i 67/04, cessió nínxols temporalitat màxima.
07/04/04 Exp. 82/04, cessió de nínxols temporalitat màxima.
07/04/04 Exp. 120/04, inhumació en nínxol ocupat.
07/04/04 Deduir retribucions als treballadors de l’Escola Taller El Centario, per
absències injustificades.
07/04/04 Aprovar liquidació, acord número 637/04, per un import de 859,33 euros.
07/04/04 Aprovar liquidació acord número 636/04, per un import de 1081,21 euros.
08/04/04 Remetre al Jutjat del Contenciós núm. 5, còpia documentació de l’exp. 47/02-
RD, del contenciós núm. 105/04.
08/04/04 Ordenar el pagament de la relació núm. 200400000548 per un import de 1.580
euros.
08/04/04 Estimar acció denunciada en relació núm. 16 de data 31 de març del 2004, que
comença exp. 46220030004466 i finalitza amb el 46220040000628.
08/04/04 Exp. 749/04, imposar a AHL, multa de 30 euros.
08/04/04 Exp. 7480/03, imposar a l’interessat RPR, multa de 60 euros.
08/04/04 Exp. 58/04, imposar a l’interessat A.C, multa de 60 euros.
08/04/04 Exp. 59/04, imposar a l’interessat SNL, multa de 60 euros.
08/04/04 Exp. 60/04, imposar a l’interessat EMG, multa de 60 euros.
08/04/04 Exp. 61/04, imposar a la interessada JRNB, multa de 60 euros.
08/04/04 Exp. 62/04, imposar a l’interessat FMM, multa de 60 euros
08/04/04 Exp. 63/04, imposar a l’interessat MPM, multa de 30 euros.
08/04/04 Exp. 66/04, imposar a l’interessat CSG, multa de 30 euros.
08/04/04 Exp. 67/04, imposar a l’interessat JMM, multa de 60 euros.
08/04/04 Exp. 89/04, imposar a l’interessat FJCG, multa de 60 euros.
08/04/04 Exp. 90/04 imposar a l’interessat RGM, multa de 60 euros.
08/04/04 Exp. 768/04, imposar a l’interessat IGF, multa de 60 euros.
08/04/04 Exp. 832/04, imposar a l’interessat JLMP, multa de 100 euros.
08/04/04 Exp. 751/04 imposar a l’interessat IBP, multa de 30 euros.
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08/04/04 Exp.6740/03, imposar a l’interessat EFS, multa de 100 euros.
08/04/04 Exp. 83/04, imposar a l’interessat AAG, multa de 30 euros.
08/04/04 Exp. 7356/03, imposar a l’interessat M-C-B, multa de 60 euros.
08/04/04 Exp. 770/04, imposar a l’interessat JNS, multa de 30 euros.
08/04/04 Exp. 440/04, arxivar l’expedient de referència.
08/04/04 Exp. 21/04, imposar a l’interessat FDM, multa de 60 euros.
08/04/04 Exp. 767/04, imposar a l’interessat ECB, multa de 60 euros.
08/04/04 Exp. 766/04, imposar a l’interessat JLS, multa de 30 euros.
08/04/04 Exp. 752/04, imposar a l’interessat ASI, multa de 100 euros.
08/04/04 Exp. 753/04, imposar a l’interessat CAC, multa de 60 euros.
08/04/04 Exp. 317/04, imposar a l’interessat DNM, multa de 60 euros.
08/04/04 Exp. 162/04, imposar a l’interessat MMG, multa de 30 euros.
08/04/04 Exp. 132/04, imposar a l’interessat MBM, multa de 60 euros.
08/04/04 Exp. 7562/03, imposar a l’interessat JVG, multa de 60 euros.
08/04/04 Exp. 7090/03, imposar a l’interessat JAO, multa de 60 euros.
08/04/04 Exp. 69/04, imposar a l’interessat CRB, la sanció corresponent.
08/04/04 Exp. 539/04, imposar a l’interessat PSM, la sanció corresponent.
08/04/04 Exp. 581/04, imposar a l’interessat JAGG, multa de 60 euros.
08/04/04 Exp. 583/04,  imposar a l’interessat EMCP, multa de 100 euros.
08/04/04 Exp. 7055/03, declarar l’arxiu de l’expedient.
08/04/04 Arxiu de diversos expedients per renúncia dels propietaris dels vehicles a
favor del Ajuntament per al seu desballestament.
08/04/04 Arxivar diversos expedients per renúncia de l’interessat del seu vehicle a favor
de l’Ajuntament per al seu desballestament.
08/04/04 Exp. 7376/03, imposar a l’interessat JPR, la sanció corresponent.
08/04/04 Exp. 7541/03, imposar a l’interessat MMP, multa de 60 euros.
14/04/04 Conferir delegació especial assumpte determinat en regidor AV Muñoz
Muñoz, assistència sessió ordinària CG Consorci Residus, dia 14 d’abril.
14/04/04 Cessar en les seues funcions amb efectes 26 d’abril del 2004 a la funcionària
interina ABI per reincorporació del seu titular.
14/04/04 Ratificar el cessament al lloc de treball de Secretària particular de l’Alcaldia a
la funcionària AFV, i la seua adscripció al seu lloc d’aux. en Secretaria General.
14/04/04 Exp. 11/04- Afic, tractament dels mercats extraordinaris la data de celebració
del qual cau en festiu per a l’any 2004.
14/04/04 Exp. 11/04-Afic, autoritzar obertura mercat mpal. Dies 1 de maig i 9
d’octubre.
14/04/04 Reconèixer un grau personal de CD Consolidat Nivell-18 a la funcionària
PNC, agent de policia local.
14/04/04 Exp. 3316/03, anul·lar liquidació i aprovar nova de l’IBI de Telefónica
Espanya, SA.
14/04/04 Exp. 164/04, anul·lar rebuts de taxa d’aigua de MRC, per no ser de la seua
propietat.



10

14/04/04 Exp. 3216/03, tornar quantitat rebuts IVTM del vehicle A-3247-BBB per
canvi titularitat.
15/04/04 Exp. 734/01, anul·lar rebut IVTM del vehicle V-0835-EB, per baixa d’aquest.
15/04/04 Aprovar liquidació amb acord número 638/04, per un import de 15.544,84
euros.
15/04/04 Exp. 3566/03, aprovar canvi titularitat rebut IBIU del c/ Reina Isabel II, 25-1r-
13r.
15/04/04 Exp. 594/03, anul·lar rebut IBIU per canvi de nom al c/ Cid, 1.
15/04/04 Exp. 3874/03, desestimar sol·licitud de B-M-S, sobre anul·lació rebuts INI al
c/ Daoiz, 3-5è-39.
15/04/04 Exp. 3884/03, aprovar devolució i canvi de titular rebut IBI del c/ Cozar, 7.
15/04/04 Exp. 3899/03, aprovar canvi titularitat rebut IBI al polígon 70, 141 tots.
15/04/04 Exp. 3844/03, aprovar canvi titularitat rebut IBI al polígon 11, 152 tots.
15/04/04 Exp. 3848/03, aprovar canvi titularitat cadastral del c/ Aben-Bahari, 10 sòl.
15/04/04 Exp. 110/04, aprovar devolució i procedir al canvi titularitat cadastral a la pl.
Del Pi, 4, S1-17, 18, 19 i 20.
15/04/04 Exp. 2526/03, desestimar sol·licitud canvi titularitat cadastral al c/ Poeta
Llombart, 89-1.
15/04/04 Exp. 2879/03, aprovar rectificació rebut IBIU al c/ Illes Columbrets, 16-1-10è,
per error en denominació.
15/04/04 Exp. 2952/03, aprovar canvi titularitat cadastral del c/ Diagonal, 4.
15/04/04 Exp. 3907/03, mantenir en recaptació rebuts i aprovar canvi titularitat
cadastral al c/ Rosario, 7-1-4-7è.
15/04/04 Exp. 4088/03, desestimar sol·licitud de l’interessat i mantenir en executiva el
rebut cadastral, procedir al canvi al c/ Albacete, 5.
15/04/04 Exp. 3906/03, reconèixer dret devolució i procedir al canvi titularitat cadastral
al c/ Sant Vicent, 33-1-1-4.
15/04/04 Exp. 3905/03, aprovar canvi titularitat cadastral al c/ Illa Sardenya, 20-A-3-5.
15/04/04 Exp. 2508/03, aprovar canvi titularitat cadastral al c/ Concepción Arenal, 112.
15/04/04 Exp. 3838/03, anul·lar liquidació i aprovar canvi titularitat cadastral al polígon
20, 96 i tots.
15/04/04 Exp. 251/04, aprovar anul·lació rebut IBIU al c/ Alacant, privada, 7-3-5.
15/04/04 Exp. 3865/03, aprovar canvi titularitat cadastral al c/ Papa Alexandre VI, 7.
15/04/04 Exp. 3904/03, anul·lar liquidació i aprovar canvi cadastral al polígon, 20, 83
tots.
15/04/04 Exp. 3866/03, efectuar canvi titularitat cadastral al c/ Federico García Lorca,
15, tots.
15/04/04 Exp. 3518/03, desestimar sol·licitud devolució recàrrec de constrenyiment al c/
Villanueva de los Infantes, 23-1-1.
15/04/04 Exp. 108/04, efectuar canvi cadastral al c/ Petrés, 1-1-1.
15/04/04 Exp. 450/04, anul·lar liquidació i procedir al canvi titularitat cadastral al c/ Illa
Menorca, 7-1-, diversos.
15/04/04 Exp. 3664/03, anul·lar rebut i aprovar nova liquidació cadastral al c/ Trinitat,
1-1-1.
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15/04/04 Exp. 3839/03, anul·lar rebut IBI del c/ Teodor Llorente, 41.
15/04/04 Exp. 3896/03, aprovar canvi titularitat cadastral al c/ Ametler, 40-1-, tots.
15/04/04 Exp. 3396/03, reconèixer dret devolució rebut IBIU, i aprovar canvi titularitat
cadastral al c/ Llibertat, 44.
15/04/04 Exp. 3579/03, aprovar canvi titularitat cadastral a l’av. Sants de la Pedra, 113-
1-4-8.
15/04/04 Exp. 3910/03, mantenir en recaptació executiva rebuts, anul·lar i aprovar nova
liquidació IBI al c/ 14 Abril, 39.
15/04/04 Exp. 506/04, anul·lar rebut IBIU a l’av. Camp de Morvedre, 104-2-3r.
15/04/04 Exp. 3661/03, anul·lar rebut IBIU per duplicitat al passatge Vicente Moliner,
3-1-2-6è.
15/04/04 Exp. 196/04, aprovar canvi titularitat cadastral al c/ Ciutadella, 10,baix.
15/04/04 Exp. 3642/03, efectuar canvi titularitat cadastral al c/ Cánovas del Castillo, 70-
6-2-D.
15/04/04 Exp. 2482/03, aprovar canvi titularitat cadastral en PG E3 Platja Almardà,
14,1-32.
15/04/04 Exp. 2380/02, anul·lar rebut i aprovar nova liquidació IBIUR al c/ Vent de
Llebeig, 9-1-4-15.
15/04/04 Exp. 113/04, aprovar canvi titularitat cadastral al polígon 52, parcel·la 65.
15/04/04 Exp. 1672/02, aprovar canvi titularitat cadastral al polígon 20, parcel·la 957.
15/04/04 Exp. 3939/03, aprovar canvi titularitat cadastral a les parcel·les de rústica.
15/04/04 Exp. 1897/03, aprovar canvi titularitat cadastral al polígon 75, parcel·la 21.
15/04/04 Exp. 1910/02, mantenir en recaptació executiva rebut i aprovar canvi titularitat
cadastral al polígon 2, parcel·les 160, 9012 i 7, tots.
15/04/04 Exp. 1022/02, anul·lar per duplicitat rebut IVTM del vehicle M-5100-ZP.
15/04/04 Exp. 1020/02, anul·lar per duplicitat rebut IVTM del vehicle M-5564-YX.
15/04/04 Exp. 982/02, anul·lar per duplicitat rebut IVTM del vehicle CI-17077.
15/04/04 Exp. 961/02, anul·lar per duplicitat rebut IVTM del vehicle B-6979-XB.
15/04/04 Exp. 984/02, anul·lar per duplicitat rebut IVTM del vehicle NA-9792-AP.
15/04/04 Exp. 983/02, anul·lar per duplicitat rebut IVTM del vehicle A-3371-DT.
15/04/04 Exp. 1166/02, anul·lar per duplicitat rebut IVTM, del vehicle BU-5595-M.
15/04/04 Exp. 1173/02, anul·lar per duplicitat rebut IVTM del vehicle M-4963-ZC.
15/04/04 Exp. 1378/02, anul·lar per duplicitat rebut IVTM del vehicle B-4934-NP.
15/04/04 Exp. 1263/02, anul·lar per duplicitat rebut IVTM del vehicle CI-17208.
15/04/04 Exp. 1253/02, anul·lar per duplicitat rebut IVTM del vehicle M-3789-YX.
15/04/04 Exp. 1238/02, anul·lar per duplicitat rebut IVTM del vehicle T-1155-AM.
15/04/04 Exp. 1039/02, anul·lar per duplicitat rebut IVTM del vehicle B-1523-SS.
15/04/04 Exp. 1324/02, anul·lar rebut IVTM per error del vehicle V-7249-FS.
15/04/04 Exp. 1194/02, anul·lar rebut, aprovar nova liquidació i efectuar modificacions
en el Padró, rebut IVTM, del vehicule CS-7535-AM.
15/04/04 Exp. 1426/02, anul·lar rebut IVTM dels vehicles CS-1236-AK i V-9236-FS.
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15/04/04 Exp. 1115/02, desestimar pretensió interessat i mantenir al cobrament rebut
IVTM del vehicle  V-9586-DY.
15/04/04 Exp. 1126/02, anul·lar rebut i procedir al canvi del rebut de l’IVTM del
vehicle V-0691-CF.
15/04/04 Exp. 1524/02, desestimar pretensió interessat per no haver produït la
transferència.
15/04/04 Exp. 1668/02, estimar recurs de reposició i procedir a la devolució rebut
IVTM del vehicle TE-00193-R.
15/04/04 Exp. 1242/02, anul·lar rebut d’IVTM per duplicitat, del vehicle PM-8597-E.
15/04/04 Exp. 1296/02, anul·lar el rebut d’IVTM per no ser de la seua propietat,
matrícula C-9159-BHH.
15/04/04 Exp. 2292/02, mecanitzar la baixa en el Padró del vehicle V-5016-BZ.
15/04/04 Exp. 2229/02, anul·lar liquidació i mecanitzar baixa padró IVTM, del vehicle
V-3470-AK.
15/04/04 Exp. 2303/02, desestimar petició interessat i mantenir al cobrament rebut
IVTM, vehicle V-5011-DK.
15/04/04 Exp. 2304/02, anul·lar liquidació i mecanitzar baixa en Padró d’IVTM, vehicle
V-9948-BU.
15/04/04 Exp. 2310/02, anul·lar liquidació i mecanitzar baixa en el Padró d’IVTM, del
vehicle CI-10019.
15/04/04 Exp. 2224/02, desestimar el recurs i confirmar pagament rebuts IVTM del
vehicle V-0061-EH.
15/04/04 Exp. 2157/02, anul·lar liquidació IVTM, vehicle M-6928-GM.
15/04/04 Exp. 2197/02, desestimar recurs i mantenir al cobrament rebut IVTM del
vehicle 9753-BLM.
15/04/04 Exp. 2178/02, anul·lar liquidació i mecanitzar baixa rebut IVTM del vehicle
CI-01166.
15/04/04 Exp. 2177/02, anul·lar liquidació i mecanitzar baixa Padró IVTM del vehicle
V-5319-CW.
15/04/04 Exp. 2368/02, anul·lar liquidació i mecanitzar baixa Padró IVTM del vehicle
CI-16368.
15/04/04 Exp. 2313/02, desestimar pretensió interessat, rebut IVTM del vehicle V-
7225-DN.
15/04/04 Exp. 2267/02, anul·lar liquidació, aprovar liquidacions i procedir al canvi del
rebut d’IVTM del vehicle V-9864-EC.
15/04/04 Exp. 2371/02, anul·lar liquidació, aprovar nova liquidació i procedir al canvi
del rebut IVTM del vehicle CS-0061-AD.
15/04/04 Exp. 2397/02, anul·lar liquidació, aprovació nova liquidació i procedir al
canvi, d’IVTM del vehicle V-9283-CL.
15/04/04 Convocar audiència pública dia 3 de maig del 2004. Informar Projecte
Pressupost Municipal 2004.
16/04/04 Ordenar el pagament de la relació núm. 200400000586, per un import de
42,753,95 euros.
16/04/04 Concedir bestretes reintegrables a diversos funcionaris.
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16/04/04 Assignar complement de productivitat a diversos funcionaris, amb motiu del
treball realitzat en les Eleccions Generals 2004.
16/04/04 Atorgar subvencions sanitàries a diversos funcionaris.
16/04/04 Assignar complement de productivitat al funcionari VPC, gestió i organització
Concurs Llibrets de Falles 2004.
16/04/04 Exp. 30/04, assignar complement de productivitat a la funcionària MPG per
treball del Pòsit.
16/04/04 Ordenar remissió còpia exp. administratiu del recurs abreujat núm. 122/04,
interposat per CCOO PV.
16/04/04 Exp. 05/04-S, incoar exp. sancionador a DMS, titular activitat Oficina de
Notaria a l’av. 9 Octubre, 82.
16/04/04 Exp. 06/04-S, incoar exp. sancionador a FBM, titular activitat Oficina de
Notaria a l’av. 9 Octubre, 44.
16/04/04 Autoritzar assistència del recaptador a les Jornades d’Hisendes Locals a Àvila,
els dies del 5 al 8 de maig, i expedir ordre de pagament a justificar.
16/04/04 Delegar els regidors Sr. Chover i Sra. Solaz per a la celebració de matrimonis
civils el dia 17 d’abril del 2004.
16/04/04 Exp. 4665/02, rectificar liquidació i reconèixer a LMM Dret devolució servei
retirada vehicle per grua.
16/04/04 Exp. 4635/02, rectificar liquidació i reconèixer a CMZ, devolució import
servei retirada vehicle per grua.
16/04/04 Exp. 14/03-DN, remetre còpia exp. administratiu, al Jutjat Contenciós Adm.
NÚM. 4, recurs 149/04.
16/04/04 Aprovar liquidacions amb nombre d’acord 641/04, per un import de 1610,79
euros.
16/04/04 Exp. 1/04, SC-IF, desestimar la sol·licitud suspensió exp. sancionador a JAA,
per obres il·legals.
16/04/04 Exp. 17/03-SC-IF, executar subsidiàriament l’acord CG, exigir de forma
provisional la quantitat de 853,78 euros per a procedir a l’execució.
16/04/04 Exp. 53/01-SC, imposar a FBG, multa de 2480,89 euros, per obres sense
llicència a la parcel·la 170 del polígon 2.
16/04/04 Exp. 66/04, autorització ocupació via pública per a festes “Bous al carrer”,
Festes Barri Pare Jaime.
16/04/04 Autorització ocupació via pública celebració Festes Barri Pare Jaime.
16/04/04 Exp. 20/04, autorització celebració Festes Avinguda Sants de la Pedra.
16/04/04 Procedir a la inscripció de la unió 18/04, en el Registre d’Unions de  Fet.
20/04/04 Aprovar Padró IBI Rústica any 2004.
20/04/04 Realitzar el pagament dels Premis Literaris “Ciutat de Sagunt” de l’any 2004.
20/04/04 Ordenar el pagament de provisió de fons a favor del funcionari de Joventut,
amb destinació a l’abonament de l’acte “Rock de la nostra Transició”.
20/04/04 Aprovar liquidació del Pressupost Municipal de l’exercici 2003.
20/04/04 Aprovar liquidació del pressupost del Patronat Municipal d’Esports de
l’exercici 2003.
20/04/04 Aprovar liquidació pressupost Fundació Municipal de Cultura, exercici 2003.
20/04/04 Aprovació liquidació pressupost Fundació Municipal de Menjadors, exercici
2003.
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20/04/04 Aprovar liquidació pressupost del Consell Local Agrari, exercici 2003.
21/04/04 Suspendre la PER A EDE des de l’1 d’abril del 2004.
21/04/04 Exp. 2420/01, aprovar liquidació acord núm. 645/04, per un import de 1113,68
euros.
21/04/04 Remetre al Jutjat del Contenciós núm. 1, còpia de l’exp. administratiu 10/03-
RD, en relació amb  el contenciós 113/04.
21/04/04 Exps. 57, 71 i 72/04, cessió nínxols temporalitat màxima.
21/04/04 Exps. 75 i 80/04, cessió nínxols temporalitat màxima.
21/04/04 Exps. 64 i 65/04, cessió nínxols temporalitat màxima.
21/04/04 Exps. 70 i 101/04, cessió nínxols temporalitat 5 anys.
21/04/04 Exp. 105/04, cessió de columbari.
21/04/04 Exp. 68/04, cessió nínxol temporalitat màxima.
21/04/04 Aprovar liquidació acord núm. 644/04, per un import de 2442,84 euros.
21/04/04 Exp. 7/01-IF, concedir termini audiència a l’interessat PAM, abans de l’acord
demolició obres.
22/04/04 Exp. 1261/02, anul·lar liquidacions IVTM del vehicle V-5954-DV per baixa
en el Padró.
22/04/04 Exp. 3404/02, arxivar exp., perquè figura ben inscrit en el Padró.
22/04/04 Exp. 2639/02, procedir al canvi titularitat vehicle V-0909-HB.
22/04/04 Exp. 3293/02, desestimar pretensió interessat, mantenir el rebut del 99 i
procedir a la baixa en el Padró.
22/04/04 Exp. 3356/02, anul·lar liquidació rebuts IVTM del vehicle V-1167-BW, i
mecanitzar baixa en el Padró.
22/04/04 Exp. 2534/02, estimar recurs reposició i anul·lar liquidació IVTM del vehicle
V-6404-ED, i mecanitzar baixa.
22/04/04 Exp. 3414/02, anul·lar liquidació, aprovar noves liquidacions  i procedir al
canvi en el Padró.
22/04/04 Exp. 3415/02, anul·lar les liquidacions d’IVTM i mecanitzar baixa en el
Padró, vehicle V-3218-CW.
22/04/04 Exp. 2713/02, estimar recurs reposició i anul·lar liquidacions, realitzar
devolució, i mecanitzar baixa Padró, del vehicle V-6412-BU.
22/04/04 Exp. 2677/02, anul·lar per duplicitat rebut IVTM, del vehicle C-4194-BHJ.
22/04/04 Exp. 1311/02, anul·lar liquidació, aprovar noves liquidacions i procedir al
canvi en el Padró, vehicle V-5543-AZ.
22/04/04 Exp. 2864/02, estimar recurs de reposició, anul·lar liquidació rebuts IVTM,
procedir a la devolució i canvi titularitat en el Padró.
22/04/04 Exp. 1341/02, anul·lar liquidació i mecanitzar baixa en el Padró IVTM, del
vehicle V-2191-EC.
22/04/04 Exp. 40/03-IF, concedir audiència a l’interessat JVCD, previ a l’acord
demolició obres.
22/04/04 Ordenar pagament a Consell Local Agrari de 217.806,50 euros, del II
Trimestre del 2004.
22/04/04 Procedir a la baixa de la unió de fet núm. 41/00.
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22/04/04 Procedir a la inscripció en el Registre Municipal de Parelles de Fet a la núm.
19/04.
23/04/04 Revocar autorització celebració mercat extraordinari fix de Sagunt-Port i
obertura dels mercats municipals, dies 1 de maig i 9 d’octubre del 2004.
23/04/04 Ordenar pagament despeses relació núm. 200400000622 que inclou 150
operacions, per un import de 61.379,72 euros.
23/04/04 Exp. 39/03-SC, imposar JLGC Multa de 1.291,10 euros per execució obres
sense llicència parcel·la 233, del polígon 58.
23/04/04 Aprovar liquidació amb nombre d’acord 642/04, per un import de 969,56
euros.
23/04/04 Exps. 66, 97 i 108/04, inhumacions en nínxols ocupats.
23/04/04 Exps. 60, 69 i 113/04, inhumacions en nínxols ocupats.
23/04/04 Exps. 58, 61,85 i 102/04, cessió nínxols temporalitat màxima.
23/04/04 Exps. 56,63 i 74/04, inhumacions en nínxols ocupats.
23/04/04 Exp.88,90 i 103/04, inhumacions en nínxols ocupats.
23/04/04 Exps. 73,89 i 98/04, cessió nínxols temporalitat màxima.
23/04/04 Exps. 106,112,117 i 116/04, cessió nínxols temporalitat màxima.
23/04/04 Exp. 19/04-IF-SC, declarar caducitat exp. 11/01-SC-IF, incoar exp.
sancionador a LCG com promotor obres il·legals.
23/04/04 Exp. 10/04-SC-IF, incoar exp. sancionador a ICONSA-NOVOHOGAR com a
promotor d’obres il·legals.
23/04/04 Exp. 9/04-SC-IF, incoar exp. sancionador a LLM com a promotor d’obres
il·legals.
23/04/04 Revocació delegació celebració matrimoni civil en la regidora Montserrat
Solaz el dia 24 d’abril del 2004 a les 19 hores.

RESOLUCIONS DEL REGIDOR DELEGAT D’URBANISME

MES DE MARÇ 2004
25/03/04 Exp. 125/03-LO, aprovar segona prorroga llicència d’obres al c/ Calvari Vell,
48.
24/03/04 Exp. 133/04-LO, concessió llicència d’obres al c/ Buenavista amb c/ Sant
Vicent.
24/03/04 Exp. 134/04-LO, concessió llicència d’obres al c/ Bon Succés, 51.
24/03/04 Exp. 135/04-LO, concessió llicència d’obres al c/ Dolors, 6-3r.
24/03/04 Exp. 141/04-LO, concessió llicència d’obres al c/ Poeta Llombart, 80.
24/03/04 Exp. 143/04-LO, concessió llicència d’obres al c/ Luis Cendoya, 9,d.
24/03/04 Exp. 144/04-LO, concessió llicència d’obres al c/ Sagasta, 58.
24/03/04 Exp. 151/04-LO, concessió llicència d’obres al c/ Reina Isabel II.
24/03/04 Exp. 152/04-LO, concessió llicència d’obres al c/ Sepúlveda, 42
24/03/04 Exp. 155/04-LO, concessió llicència d’obres al c/ Caleta, 1
25/03/04 Exp. 140/04-LO, concessió llicència d’obres al c/ Aqüeducte, 15.
25/03/04 Exp. 156/04-LO, concessió llicència d’obres al c/ La Plana, 42 i 44.
25/03/04 Exp. 157/04-LO, concessió llicència d’obres a l’av. Sants de la Pedra, 85-28è.
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25/03/04 Exp. 158/04-LO, concessió llicències d’obres a l’av. País València, 86.
25/03/04 Exp. 159/04-LO, concessió llicència d’obres a la parcel·la 427 del polígon 20.
25/03/04 Exp. 160/04-LO, concessió llicència d’obres a la pl. de la Moreria, 4-4t.
25/03/04 Exp. 161/04-LO, concessió llicència d’obres a l’av. Sants de la Pedra, 91.
25/03/04 Exp. 162/04-LO, concessió llicència d’obres a l’av. Montíber, 7-23è.
25/03/04 Exp. 163/04-LO, concessió llicència d’obres al c/ Taronger, 36 amb c/ Isabel
II.
25/03/04 Exp. 164/04-LO, concessió llicència d’obres al c/ Murro, 7.

MES D’ABRIL:
06/04/04 Exp. 358/03-LO, pròrroga llicència d’obres a CEGAS, al c/ Alqueria de Roc i
av. Montíber.
06/04/04 Exp. 469/03-LO, pròrroga llicència d’obres a CEGAS, al c/ Alcoi, 1-A.
06/04/04 Exp. 931/03-LO, concessió llicència d’obres a JI Garcés Hernández, al c/
Mare de Déu del Carme, 13
06/04/04 Exp. 138/04-LO, concessió llicència d’obres a Menjador AMAG, SL, al
polígon B-1, Immoble Mar Blau I, Almardà.
06/04/04 Exp. 167/04-LO, concessió llicència d’obres a JCG, al c/ Poeta Llombart,
77,baix.
06/04/04 Exp. 176/03-LO, concessió llicència d’obres a CEGAS, a l’av. Joan d’Àustria
(Rei Sant Lluís, 23).
06/04/04 Exp. 187/04-LO, concessió llicència d’obres a FPC, al c/ Mare de Déu dels
Desemparats, 55.
07/04/04 Exp. 570/03-LO, pròrroga llicència d’obres a EVB, al c/ Mare de Déu dels
Dolors, 2.
07/04/04 Exp. 178/04-LO, concedir llicència d’obres a FAR al c/ Alfara, 8-3r.
07/04/04 Exp. 181/04-LO, concessió llicència d’obres a JGG al c/ Na Marcena, 4.
07/04/04 Exp. 188/04-LO, concessió llicència d’obres a comunitat de veïns del c/
Alacantí, 2.
07/04/04 Exp. 191/04-LO, concessió llicència d’obres a FGR, a la parcel·la 96K,
polígon 20.
07/04/04 Exp. 192/04-LO, concessió llicència d’obres a VTP, al c/ Capità Pallarés, 6.
07/04/04 Exp. 193/04-LO, concessió llicència d’obres a ADF, al c/ Penyetes, 29.
15/04/04 Exp. 199/04-LO, concedir llicència d’obres al c/ Manuel Alijarde, 4-19è.
15/04/04 Exp. 198/04-LO, concessió llicència d’obres al c/ Magallanes, 14.
15/04/04 Exp. 197/04-LO, concedir llicència d’obres al polígon 9, parcel·la 12.
15/04/04 Exp. 196/04-LO, concedir llicència d’obres al c/ Na Marcena, 15.
15/04/04 Exp. 194/04-LO, concedir llicència d’obres al c/ Sogorb, 83.
15/04/04 Exp. 165/04-LO, concedir llicència d’obres al polígon 7, parcel·les 192 i 193.
15/04/04 Exp. 680/03-LO, concedir llicència d’obres a la parcel·la 12, del polígon D-2.
23/04/04 Exp. 81/04-LO, concedir llicència d’obres al c/ Cavallers, 7
23/04/04 Exp. 200/04-LO, concedir llicència d’obres a l’av. Itàlia, 57-esc.1
23/04/04 Exp. 206/04-LO, concedir llicència d’obres al c/ Sogorb, 12.
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23/04/04 Exp. 210/04-LO, concedir llicència d’obres al c/ Gilet, 79-1r.
23/04/04 Exp. 212/04-LO, concedir llicència d’obres al c/ Camí Reial, 31-4t.
23/04/04 Exp. 214/04-LO, concedir llicència d’obres al c/ Astúries, 1-1r.
23/04/04 Exp. 215/04-LO, concedir llicència d’obres al c/ Terol, 29.
23/04/04 Exp. 216/04 LO, concedir llicència d’obres a l’av. Dr. Palos, 3-1r.
23/04/04 Exp. 220/04-LO, concedir llicència d’obres al c/ Menéndez y Pelayo, 36-1r.

RESOLUCIONS DEL REGIDOR DELEGAT D’ACTIVITATS:

MES DE MARÇ 2004:
22/03/04 Exp. 113/03-C, admetre a tràmit sol·licitud llicència d’activitat al c/ Luis
Cendoya amb Menéndez y Pelayo.
22/03/04 Exp. 73/03-C, remetre informe raonat a la Com. Qualificació Activitats
d’activitat a la ctra. Faura-Estació les Valls.
24/03/04 Exp. 6/04-I, concessió llicència obertura activitat innòcua al c/ Reina Isabel II,
10, baix.
24/03/04 Exp. 94/03-I, concessió llicència activitat innòcua a l’av. 9 Octubre, 17,baix.E
24/03/04 Exp. 66/03-I, concessió llicència d’activitat innòcua al c/ Palància, 45,baix.
24/03/04 Exp. 99/03-I, concessió llicència activitat innòcua al c/ Astúries, 46.
24/03/04 Exp. 21/02-I, concessió llicència activitat innòcua a l’av. Arquitecte A. Simon,
16, dta.
24/03/04 Exp. 15/03-CT, concessió llicència activitat innòcua al c/ Mare de Déu del
Llosar, 75, baix. esq.
29/03/04 Exp. 15/04-C, admetre a tràmit sol·licitud llicència d’activitats al c/ Maestrat,
UE 13, illa 3.

MES D’ABRIL 2004:
06/04/04 Exp. 21/04-C, admetre sol·licitud a tràmit, activitat de Construcciones
Especiales y Dragados, SA.
06/04/04 Exp. 19/04-C, admetre sol·licitud a tràmit, activitat de Haz el Farol, SL.
06/04/04 Exp. 22/04-C, admetre sol·licitud a tràmit, activitat Estació 1870, SL.
06/04/04 Exp. 118/03-C, admetre sol·licitud a tràmit, activitat de Carmen Peris Chabret.
06/04/04 Exp. 1804-C, admetre sol·licitud a tràmit, activitat Promotores Hermanos
Pérez Jordán, SL.
06/04/04 Exp. 24/04-C, admetre sol·licitud a tràmit, activitat Residencial Los Ríos, SL.
14/04/04 Exp. 27/04-C, admetre a tràmit sol·licitud llicència d’activitat al c/ Vent de
Tramuntana, 16.
15/04/04 Exp. 26/04-C, admetre a tràmit sol·licitud llicència d’activitat a l’av. Dr. Palos,
8, baix.
15/04/04 Exp. 23/04-C, admetre a tràmit sol·licitud llicència d’activitat al c/ Rei Alfons
XII, amb c/ Rei Sanç el Fort.
15/04/04 Exp. 101/03-C, admetre a tràmit sol·licitud llicència d’activitat a l’av. Ojos
Negros, 2.



18

20/04/04 Exp. 16/04-C, admetre a tràmit sol·licitud llicència d’activitat al c/ Natzaret, 4,
baix.

RESOLUCIONS DE LA REGIDORA DELEGADA D’HISENDA:
MES D’ABRIL 2004:
08/04/04 Exp. 704/04, aprovació Padró Cànon concessions administratives i taxa per
prestació servei mercat interior del 1a semestre 2004.
16/04/04 Exp. 1216/02, anul·lar per duplicitat rebut IVTM del vehicle M-2972-YW i
efectuar baixa en Padró.

3 PROPOSTA EQUIPAMENT RECURSOS SOCIOSANITARIS AL
MUNICIPI DE SAGUNT EN L’ÀMBIT DE LA SALUT MENTAL

A la vista de la situació que plantegen els malalts mentals i els seus familiars
sobre la necessitat de disposar al nostre municipi dels recursos necessaris que donen
resposta a les carències que se’ls plategen en l’atenció integral a les persones afectades
per una malaltia mental i als seus familiars.
 A la vista de l’informe emès per la cap de Secció del Departament Municipal de
Serveis Socials on posa de manifest la situació que es produeix al nostre municipi, així
com el que estableix el Pla Directori de la Salut Mental i Assistència Psiquiàtrica de la
Comunitat Valenciana, quant a la planificació de recursos previstos en funció del
nombre d’habitants així com els recursos d’aplicació al nostre municipi

És l’administració pública qui en primer lloc ha de garantir la prestació dels
serveis adequats a les necessitats de la seua població.

En aquests moments, a les 17 hores i 6 minuts, se suspèn momentàniament la
sessió per a permetre les intervencions del públic en aquest punt, de conformitat amb el
que preveu la vigent Carta de Participació Ciutadana; es reprèn la sessió a les 17 hores i
10 minuts.

La Sra. Palmero exposa: “Em diuen Laura Mª Palmero López i vinc representant
ADIEMSA, l’Associació de Malalts Mentals de Sagunt perquè sóc la seua presidenta.
Bo, en primer lloc per als qui no ens coneguen, portem moltíssims anys perquè a Sagunt
se li dote amb els recursos que es mereix a aquest nivell, a nivell de malalts mentals i
gràcies a la nostra labor i a la labor de Fernando López-Egea, regidor de Benestar
Social, és possible que avui estiguem ací tots per a aprovar açò que ens sembla en
principi tan important. Bé, en primer lloc volguera donar unes estadístiques, però molt
breus, en primer lloc, volguera dir que entre un 1% de la població i un 0,6 d’un 1% del
nostre poble, hi ha gent que pateix esquizofrènia i trastorns bipolars, és a dir, estem
parlant al voltant d’uns 1.400 conciutadans nostres. Després, per exemple també quant a
trastorns depressius existeix entre un 10 i un 20% de ciutadans que pateixen aquesta
malaltia, és a dir més d’11.000 persones ací al nostre municipi que s’afligeixen
d’aquesta malaltia i en total entre un 20 i un 25% de persones, han necessitat o
necessiten actualment assistència, tant psiquiàtrica com psicològica. A més d’aquestes
malalties n’hi ha d’altres, com són els trastorns infantils, drogodependències, trastorns
de conducta alimentària, en especial les drogodependències a part de ser una malaltia en
si mateixes també, amb el temps deriven en malalties mentals cròniques en moltes casos
en esquizofrènies. Sobretot, donada la gran precarietat en aquest moment, quant a
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recursos existencials, que existeix en el terreny dels malalts mentals, i aquests són els
que hi ha al nostre poble, els següents: set llits a la unitat d’aguts de l’Hospital de
Sagunt, un centre de salut mental saturat i amb escassetat de psiquiatres i de psicòlegs
així com un programa denominat Voramar però es queda totalment xicotet, no es pot
donar abastiment tant en les seues activitats com en la seua capacitat a la gran demanda
que existeix, per tant, nosaltres demanem un CRIS, que és un Centre de Rehabilitació i
Inserció Sociolaboral, un CEM, que és un Centre per a Malalts Mentals, específic per a
ells en el que es poden tractar estades mitjanes, és a dir des de la deshospitalització en
aguts fins a la volta a la vida normal que és molt necessari, i un centre de dia i una
residència perquè si no tenim una residència, què passarà amb aquests malalts mentals
quan els seus pares moren?, qui els acollirà? Bé, per tot l’anterior sol·licitem el suport
del Ple del nostre Ajuntament i en últim lloc m’agradaria, aprofitant que ens trobem tots
ací, informar-los que ADIEMSA realitzarà un acte en record d’Alfredo Estrada, que va
perdre la vida a la biblioteca municipal de Sagunt fa tres anys, en circumstàncies que
encara no estan aclarides. Els invitem a tots vostès a acudir el pròxim set de maig a les
onze del matí a la biblioteca de Sagunt. I ja en últim lloc, agrair-los a tots, al Ple de
l’Ajuntament l’oportunitat que ens han donat d’escoltar-nos i gràcies en el meu nom i
en el del col·lectiu que represente.”

Represa la sessió i obert el primer torn d’intervencions, el regidor delegat
d’Afers Socials, Sr. LÓPEZ-EGEA, indica: “A la vista de la situació que plantegen els
malalts mentals i els seus familiars sobre la necessitat de disposar al nostre municipi
dels recursos necessaris que donen resposta a les carències que se li plantegen en
l’atenció integral a les persones afectades per una malaltia mental i als seus familiars. A
la vista de l’informe emès per la cap de secció del departament municipal de Serveis
Socials on posa de manifest la situació que es produeixen al nostre municipi així com el
que estableix el pla directori de la salut mental i assistència psiquiàtrica de la Comunitat
Valenciana quant a la planificació de recursos previstos en funció del nombre
d’habitants així com els recursos d’aplicació al nostre municipi, considerant que és
l’administració pública qui en primer lloc ha de garantir la prestació dels serveis
adequats a les necessitats de la seua població, és per això que proposem: sol·licitar a la
Conselleria de Benestar Social que dote el nostre municipi dels següents recursos,
recursos sociosanitaris, un centre de rehabilitació i integració social CRIS, un centre de
dia, un centre específic per a malalts mentals CEEM, així com el desenvolupament de
programes de prevenció i rehabilitació en el medi comunitari orientats a desenvolupar
activitats rehabilitadores amb persones afectades i als seus familiars, i recursos sanitaris,
creació d’una unitat de salut mental infantil i de l’adolescent i dotació a la unitat de salut
mental de la ratio de professionals que es considera adequada en funció del la població
que atenen des de l’àrea 03 de sanitat i d’acord amb el que estableix el pla director de
salut mental i assistència psiquiàtrica de la Comunitat Valenciana.”

El regidor del grup SP, Sr. GIL, manifesta: “Bona vesprada a tots els presents,
vull manifestar-li el meu major reconeixement a la persona que ha parlat en principi en
representació dels malalts, és un problema molt greu i jo sent que la consciència cap a
aquest assumpte no arribe fins on creiem que devia arribar, li puc avançar que en la
legislatura passada es va arribar a considerar una parcel·la d’un privat amb l’interès
comunitari per a muntar un centre semblant a açò, però al final no quallat pel que s’ha
vist en les negociacions que tenia amb la Conselleria, però açò ja ve de lluny, però el
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que preocupa és que estem ja anys parlant d’aquesta situació i no s’arriba a corregir. Jo
fins i tot li diria que el que coneix aquest problema per la gravetat i la importància que
té, a vegades valdria la pena més, destinar els diners de qüestions com per exemple ací
es deia de les arts escèniques o de rehabilitar el famós monument que tenim ací a Sagunt
i abans corregir aquestes qüestions familiars que són tan greus i que ningú és capaç
gairebé d’aguantar-les. Jo li veig tal importància a l’assumpte que avui es porta en
aquesta sol·licitud, tant de bo s’aconseguisca perquè en la legislatura passada sembla
que també es va fer gestions per a portar una cosa semblant per l’anterior regidora de
Serveis Socials, però al final no tenim res. Des de Segregació Portenya li puc manifestar
que recolzarem sense cap reserva aquesta sol·licitud i, és més, jo em vull dirigir ara a
l’equip de govern per a veure si algú ens pot informar on tenen previst ubicar aquest
centre, o siga, en quina part del municipi, és el que volguera que ens digueren. I a
continuació si de cas entraríem més en el debat sobre la ubicació adequada d’aquest
edifici o instal·lació que estan demanant i que tant necessiten.”

El portaveu del grup PP, Sr. BORRÁS, assenyala: “Sra. Calero, senyores,
senyors regidors, senyores i senyors del públic i mitjans de comunicació, molt bona
vesprada a tots. Efectivament aquest és un assumpte que l’equip de govern anterior, en
la passada legislatura ja portava entre mans i que per causes diverses no va fructificar.
En primer lloc vull informar-los a l’associació d’ADIEMSA, que em consta que tenen
una reunió amb el director general d’integració social de discapacitats, previsiblement
per al dia sis de maig, senyal que seguim amb preocupació aquests temes. També dir-los
que lògicament va haver-hi un canvi a partir de la dècada dels vuitanta amb una
desinstitucionalització, amb tancament dels manicomis perquè hi havia una clara
discrepància, en si aquesta classe de malalts havien d’estar tancats hospitalitzats o
havien d’estar als seus domicilis i no es van posar estructures alternatives. Aquests
pacients lògicament es van quedar a càrrec dels familiars i no va haver-hi ni
rehabilitació ni res, es comencen a posar consultes de psiquiatria als centres de salut,
l’any 94 és quan veritablement comença a prendre’s un poc en consideració aquesta
situació i es posa en marxa una unitat d’hospitalització d’aguts amb set llits a l’Hospital
de Sagunt, hi ha sis psiquiatres per a atendre tota l’àrea i no psicòlegs. L’any 95 a 99 hi
ha pocs avanços i veritablement l’impuls definitiu ve de l’any 2000 al 2004 on es
contracten diversos psiquiatres més, es contracten totes les infermeres i auxiliars de la
sala d’hospitalització, abans saben vostès que pertanyien a la Diputació i d’ací que
tinguérem nosaltres un programa, el programa Voramar que en un principi era amb la
Diputació i ara és la Conselleria. Hi ha una sèrie de canvis importants i està pendent
traure concursos de contractació de projectes arquitectònics però veritablement el
significatiu i pel que m’afecta i ens afecta a la legislació passada, legislatura passada, va
haver-hi una proposta que ens va fer paralitzar un poc aquest assumpte per part de
l’associació d’infermeria de València que es va reunir diverses vegades amb nosaltres,
amb la regidora i amb Serveis Socials per a ubicar-se i ubicar un centre que reunira totes
aquestes condicions tant en centre de rehabilitació i integració social, centre de dia com
a centre específic per a malalts mentals i que van creure convenient que el lloc idoni era
la Casa de Noguera. La Casa de Noguera era particular, es van fer gestions, es va
presentar un projecte de remodelació de la Casa i fins i tot la Comissió d’Urbanisme,
per això que se’n recorde el Sr. Gil perfectament, perquè va sol·licitar i va prendre un
acord de declaració d’interès social per a la proposta d’ús com a centre de tractament de
malalts mentals a la Casa de Noguera, lògicament la qualificació de sòl que tenia
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aqueixa Casa era sòl urbanitzable programat i no contemplava específicament l’ús per a
un centre de malalts mentals crònics però en base que reunia una sèrie de
característiques d’acord amb el Pla General d’Ordenació Urbana i alguns d’aqueixos
articulats, la Comissió va creure convenient informar favorablement la Conselleria i ens
consta també l’informe de la Conselleria favorable a aquest projecte. Per causes que
desconeixem, l’associació d’infermeria de València no ha seguit endavant amb el
projecte, nosaltres pensem llavors en una parcel·la prop de l’hospital per a finançar-la
amb fons FEDER amb la Conselleria, una parcel·la de 5.000 m2 que tampoc va arribar a
prosperar i amb el Col·legi Sant Vicent Ferrer que quedava desafectat per part de la
Conselleria, i en la primera planta podíem ubicar les seues aules, pràcticament la
totalitat d’aquestes instal·lacions a la zona que dóna als pins amb la qual cosa reunia
pràcticament les condicions de solar que requeria la Conselleria. Va sorgir per mitjà
també la UNED, la Universitat d’Educació a Distància, i es va creure més convenient i
més necessari arrancar en principi amb això. S’ha arribat a la present legislatura, hi ha
una proposta però com veuen, veníem insistint en aquest assumpte perquè igual que els
preocupa a vostès, als d’ADIEMSA, també ens preocupa a nosaltres perquè
efectivament el problema comença quan aquestes persones que estan ateses pels seus
familiars, van perdent els familiars i es queden pràcticament a càrrec de ningú.
Nosaltres el que sí que sol·licitaríem a l’equip de govern i al regidor delegat, que a
penes va haver-hi explicacions en la Comissió Informativa corresponent de Serveis
Socials, que sempre en les peticions i en l’ordre que hi ha a les Conselleries, convé a
més de la petició dir de quin sòl es disposa i on es disposa perquè precisament és la part
que normalment els grups polítics devem posar-nos d’acord, i no consta, almenys no ens
ha semblant que forme part de l’expedient i desconeixem on tenen previst vostès la
ubicació. Cal tenir en compte pel tipus de malalts que són i per l’Hospital de Sagunt, les
característiques i les futures ampliacions que de fet estan en tramitació ja, perquè que no
siga molt lluny d’allí, i també és convenient possiblement que no estiguen molt prop de
les zones residencials o cascos urbans. Si poden, ens faciliten l’ampliació i possiblement
amb això prenguem la decisió de recolzar-los, res més i moltes gràcies a tots.”

El regidor delegat d’Afers Socials, Sr. LÓPEZ-EGEA, exposa: “Vegem, l’única
cosa que pretenem... a mi m’agradaria no estar demanant o sol·licitant açò, jo pense que
el Partit Popular ha tingut tot el poder en aquest país, tot el poder, a Madrid, a València i
a Sagunt, i ha pogut portar-lo a cap i no l’ha fet i per tant nosaltres el que farem és
insistir. Nosaltres vam tenir, tant l’alcaldessa com jo, una reunió amb el aecretari
autonòmic de Benestar Social, li vam plantejar la necessitat peremptòria del CRIS, el
centre de dia i la residència per a malalts mentals, vam plantejar que el programa
Voramar era totalment insuficient, i també vaig tenir una reunió amb el director
territorial de Benestar Social al qual també li vam traslladar la petició, però vèiem
important portar avui aquesta petició a Ple municipal per a intentar, amb el recolzament
de totes les forces polítiques, exercir la pressió oportuna a la Conselleria de Benestar
Social, amb el recolzament de tot el plenari. En aqueix sentit simplement el que
demanem és que es complisca el pla director de salut mental que estableix per al Camp
de Morvedre, centre de rehabilitació i integració social, és a dir CRIS, un nombre de
setanta places, CEEM quaranta places i creacions d’unitats salut mental infantil i de
l’adolescent. És a dir, únicament demanem el que està recollit en el Pla directori de la
salut mental de la Comunitat Valenciana. Després em feia una pregunta Marcelino en
relació amb el sòl, jo el que et puc dir és que jo he estat en urbanisme amb Ángel el
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tècnic, veient sòl, de sòl municipal n’hi ha, en aqueix sentit no hi haurà cap problema
però no hem concretat un sòl encara, però que de sòl n’hem estat veient i n’hi ha, en el
moment que hi haja voluntat de la Conselleria de Benestar Social l’anem a portar, el sòl
sense cap problema però a més de forma urgent. He estat veient-lo i en principi, amb
Ángel, i de sòl municipal n’hi ha.”

El regidor del grup SP, Sr. GIL, indica: “Fernando, m’he quedat com estava,
perquè això ja sabia jo que tenim metres de sòl al municipi en quantitat per la quantitat
d’obres que es fan. No has aclarit res i seguisc com en el primer paper. Mira ací hem
sigut ja capellans abans que frares i per posar sobre la taula un cas semblant, fa uns dies
se’ns ha donat un projecte, centre de dia municipal per al menor en les antigues oficines
d’Alts Forns, o siga, es fa ja una proposta i es posa ja el lloc. Vull dir amb açò que si es
fa una proposta d’aquesta envergadura, el lògic és que l’equip de govern ja haguera
donat una indicació d’on volia que es muntara. Una cosa semblant, centre de dia
municipal per al menor, antigues oficines, que menys que per a açò, que crec que es
mereix més que cap altra cosa, haver dedicat el temps. Que hi ha terrenys ho sabem,
però perquè la meua pregunta. Vegem si l’equip de govern, que l’anterior no l’anava a
fer tampoc molt bé, en la ubicació d’aquesta residència, parlava d’un sòl dotacional a la
parcel·la corresponent al SUP-2 Oest, cinc mil i escaig de metres quadrats subministrats
pels propietaris dels habitatges, que la destinació no és una cosa d’aquest tipus, és per a
una altra cosa, el que passa és que s’entrega a l’Ajuntament perquè faça equipaments
per als ciutadans. Vegem, quan vostès es feien càrrec de l’equip de govern l’any 91, es
va instal·lar una residència de la tercera edat al Port en una parcel·la donada pels
ciutadans per a muntar un poliesportiu municipal de barri, no està el poliesportiu
municipal de barri i està una residència de la tercera edat, quin és l’inconvenient que té?
Que la residència de la tercera edat, que l’ha fet la Conselleria, és per a tota la gent de la
Comunitat Valenciana que tinga algun problema i no tinga places, i se l’ubica ací, de fet
en una ocasió que jo vaig fer un viatge havien com sis o set del Port, altres tants de
Sagunt i la resta de persones eren de Llíria, de València, d’Ontinyent, de Gandia, d’un
muntó de llocs fora del Camp de Morvedre. En què està el problema? Que els ciutadans
s’han comprat un pis, una casa o un baix, han cedit aqueix terreny perquè es munte el
que deia el Pla General, que era un poliesportiu de barri i el que hi ha és una residència
de la tercera edat on hi ha molt pocs del municipi i molta gent de fora d’aquest
municipi. Amb açò vull dir, bo, farem una altra observació, prop del Baladre, a la
Pinaeta que anomenem s’està fent un altre centre per a disminuïts psíquics, la
Conselleria l’està fent, el territori l’ha donat l’Ajuntament, bo, de nou s’ha donat terreny
que cedeixen els ciutadans i la missió no era aqueixa, però al final s’ha dedicat per a
això. Per què dic açò? Perquè si es volen muntar dotacions d’aquest tipus, el que ha de
fer l’Ajuntament és aconseguir terreny a baix preu, ben ubicat, que no en tots els llocs
està ben ubicat i aconseguir que la residència es munte, siga al Port o siga a Sagunt, ací
no entrarem però el que no s’ha de fer, que ací està la meua pregunta, és perquè l’equip
de govern, aquelles parcel·les dotacionals que cedeixen els ciutadans per obligacions
urbanístiques, se cedisquen per a quelcom que no correspon amb la seua destinació. O
siga, cap problema que el posen al Port o a Sagunt, però que es pose en parcel·les no
destinades pels ciutadans per a altres coses. Podien ser un poliesportiu municipal, podia
ser una cosa de cultura, podia ser una cosa lúdica, o siga un muntó d’instal·lacions que
els ajuntaments fan per als ciutadans però no aquesta destinació, no és que estem en
contra, que es munte on corresponga, on vulguen, on hi haja lloc, on millor es trobe la
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ubicació però que no siga a les parcel·les destinades a l’ús dotacional dels ciutadans. Hi
ha gent que es compra un pis o una casa en un lloc determinat perquè sap que tindrà una
zona verda, una zona comercial, una zona d’esports i quan s’adona, allò que tenia
previst i ha invertit en comprar-se una casa, una part del terreny no es destina al que ell
va comprar. Qui diu que no, per a muntar una residència de la tercera edat? Però, clar, si
aqueix sòl que cedeixen els ciutadans s’emprara per a ciutadans d’ací, del municipi,
molt bé, com ocorre amb els col·legis, els col·legis quan se cedeixen els terrenys per
obligacions urbanístiques, els xiquets que van són els del municipi, no ens vénen ni de
Gandia, ni de Xàbia, ni d’Ontinyent, ens vénen només els nostres xiquets, per això
cedim el terreny per a les escoles, a l’altra part del riu es muntarà un institut, cedit per
obligacions urbanístiques, qui hi anirà? Els xiquets de Sagunt, no vindran d’altres llocs.
Ací està la meua observació i vull dir-li, Sr. López-Egea, que si fa uns dies posaven un
projecte per a un centre de dia per al menor i posaven la ubicació, allò lògic és que
aquest lloc, que vostès porten ja ací clar on el pensen ubicar, i les persones interessades
sobretot sàpiguen a què acollir-se, una cosa que en aquest moment està en l’aire, no
sabem on és, i és més, jo li diria una cosa que hem discutit entre nosaltres, entre el meu
grup, nosaltres estaríem disposats a apostar que una part dels recursos que es puguen
destinar per les conselleries per a fer actuacions en aquest municipi, en principi
prioritzaren la seua, per damunt de totes. Després parle d’un col·legi perquè les
conselleries fan moltes coses amb equipaments a les ciutats, que fóra un element
prioritari dotar d’aquesta residència, que en aquest moment per part de l’Ajuntament se
sol·licita a la Conselleria. Compte amb el nostre suport i la nostra ajuda a tots els
nivells, res més.”

El portaveu del grup PP, Sr. BORRÁS, manifesta: “Jo seguisc pensant que la
ubicació és determinant i que l’expedient no devia haver vingut així ja que sabem que
sempre que se sol·liciten les ajudes de la Conselleria en edificis que dependran d’ells i
que seran... i passen a ser propietat d’ells, i que el Pla General d’Ordenació Urbana
contempla moltes zones de sòl urbà municipal que es poden cedir però que ací,
pràcticament és recomanable una parcel·la de 5.000 m2 que vostès havien de dir-nos on
pensen ubicar-lo. I jo entenc que la primera cosa que haurien de fer és deixar
l’expedient sobre la taula i tractar de posar-nos d’acord en quina zona. Jo he parlat, que
nosaltres, les nostres propostes en principi estaven relacionades amb una parcel·la a les
urbanitzacions pròximes a l’Hospital, de 5.000 m2 i a la Casa de Noguera, que allí hi ha
sòl també i aqueixa superfície, i que a més el Pla General d’Ordenació Urbana protegeix
aqueixa casa, però no és que vulguem que siga aqueixa casa exactament, hi ha d’altres
possibilitats però crec que és convenient que coneguem on serà. Màximament que és
preceptiu perquè allí quan manen vostès la proposta, diran sí, però on i en quin sòl, i
cedisquen vostès el terreny. Si resulta que ara els lliurem un xec en blanc i després no
ens agrada la ubicació o no ens posem d’acord, què fem. Jo crec que com sempre s’ha
fet, han d’anar conjuntes les dues coses, res més, gràcies.”

El regidor delegat d’Afers Socials, Sr. LÓPEZ-EGEA, indica: “Vegem, Sr.
Borrás, l’expedient no es quedarà sobre la taula, anirem fent camí i nosaltres no tenim
cap inconvenient en... com, com, Alfredo? Home, espere que tu faces el que es puga en
Conselleria perquè açò isca, espere que faces el que es puga en Conselleria perquè açò
isca. Vegem, llavors la sol·licitud endavant, espere que tots els grups municipals la
recolzen i nosaltres, al llarg d’aquest mes, podem buscar sòl i portar-lo al pròxim Ple
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municipal sense cap problema. Però espere que el grup municipal que governa en
Conselleria faça també la pressió oportuna per a tirar endavant tot açò.”

Per tot això, de conformitat amb el dictamen de la Comissió Informativa
Permanent de Serveis Socials i Comunitaris, el Ple de l’Ajuntament, per 17 vots a favor
de PSOE, EU, BLOC-EV, SP i SCP, i 8 abstencions de PP, ACORDA:

Sol·licitar a la Conselleria de Benestar Social que dote el nostre municipi dels
següents recursos :
Recursos sociosanitaris:
♦ Un Centre de Rehabilitació i Integració Social (CRIS)
♦ Un Centre de Dia.
♦ Un Centre Específic per a Malalts Mentals (CEEM)
♦ Així com el desenvolupament de Programes de Prevenció i Rehabilitació en el medi

comunitari, orientats a desenvolupar activitats rehabilitadores amb persones
afectades i les seues famílies.

Recursos sanitaris:
♦ Creació d’una unitat de Salut Mental Infantil i de l’Adolescent.
♦ Dotació a la USM (Unitat de Salut Mental) de la ratio de professionals que es

considera adequada en funció de la població  que atenen des de l’àrea  03 de Sanitat
i d’acord amb el que estableix el Pla Director de Salut Mental i Assistència
Psiquiàtrica de la Comunitat Valenciana.

4 PROPOSICIÓ SOBRE POLÍTIQUES SANITÀRIES PER A DONES
Sotmès a votació, de conformitat amb el que estableix l’art. 82.3 del Reglament

d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals, per
unanimitat es ratifica la inclusió de l’assumpte en l’ordre del dia.

Rebuda la següent proposició del Consell de la Dona:
La regidora delegada del Consell de la Dona, Sra. VILALTA, abans de llegir la

moció, diu: “Hola, bona vesprada a totes i a tots. Bé, aquesta és una reivindicació que ja
des de l’any 97 les dones d’aquest municipi i del País Valencià estan reivindicant.
Gràcies.” Tot seguit es procedeix a la lectura de la moció.

“Vista la proposta d’acord presentada per l’associació membre del Consell
Municipal de la Dona “Col·lectiu de Dones d’EU”, la part expositiva de la qual és del
següent tenor literal:

“El Col·lectiu de Dones d’EU en l’anterior Consell Municipal de la Dona,
plantege a l’esmentat òrgan institucional reprendre una llarga reivindicació de les dones
d’aquest municipi, la millora de la qualitat assistencial de les dones del nostre municipi.

En concret es va fer referència a tres qüestions importants:
- L’augment d’usuàries en el servei de Planificació Familiar, i la necessitat de

revisar la ratio de professionals.
- L’aplicació irregular de l’Anestèsia Epidural en el part a l’Hospital de

Sagunt.
- Gestió inadequada dels programes de climateri.
La implantació de la tècnica epidural en els treballs del part no és en cap cas una

reivindicació recent o fruit d’una situació conjuntural. I comptem amb dades que avalen
la trajectòria de les nostres demandes:
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- L’any 97 EUPV insta a Corts Valencianes a donar resposta a la falta
d’aplicació de l’Epidural al nostre hospital. En aquell moment el govern del
PP es compromet a donar una solució.

- L’any 98 l’INSALUD crea el Pla d’Atenció Integral a la Dona, on es
recullen com a eixos bàsics l’aplicació progressiva de l’Anestèsia Epidural
en el 100% dels casos en què puga ser utilitzada i la pacient ho sol·licite. En
aqueix sentit, és assumpte del govern valencià, en tenir derivades les
competències en matèria de Sanitat, ajustar-se a les iniciatives del pla
nacional.

- El III Pla d’Igualtat de les Dones de la Direcció General de la Dona planteja
en el seu document marc una transcendental importància a la salut integral de
les dones.

Ha passat llarg temps i la situació per a les nostres dones dista molt d’estar
resolta, i entenem que és el moment que el Consell de la Dona assumisca
responsabilitats per a atallar un problema que sembla endèmic a la nostra comarca.”

A la vista de tot allò que s’ha exposat, el Consell Municipal de la Dona, per
unanimitat, acorda:

PRIMER: Elevar el Ple municipal les nostres demandes per a comptar amb
major suport institucional.

SEGON: Que es trasllade la reivindicació a tots els municipis adscrits a
l’Hospital de Sagunt.

TERCER: Que es comunique, a través dels distints grups parlamentaris, la
demanda a les Corts Valencianes.

QUARTA: Iniciar una sèrie d’accions al nostre municipi, a fi de traslladar al
carrer i als nostres veïns aquesta reivindicació social.”

Obert el primer torn d’intervencions, el portaveu del grup PSOE, Sr. CHOVER,
diu: “Bona vesprada, hi ha un ampli consens entre clínics, responsables de
l’administració sanitària i les dones sobre la necessitat d’oferir a les parteres l’accés a
l’analgèsia regional o analgèsia epidural durant els treballs del part sense que existisca
cap tipus de restricció, excepte els casos en què hi haja una contraindicació mèdica.
L’analgèsia epidural es realitza avui en la pràctica ostètrica amb diferents tècniques i
fàrmacs, i es considera que és el procediment més eficaç per a l’alleugeriment del dolor
del part. Al setembre de l’any 1997, les Corts Valencianes a proposta del grup
parlamentari socialista van aprovar una proposta de resolució en què instava al Consell
de la Generalitat a garantir a totes les gestants que ho sol·licitaren, l’analgèsia epidural
durant el treball del part, sempre que no hi haguera una contraindicació mèdica, no
obstant han transcorregut des de llavors, quasi set anys des de l’aprovació a què em
referisc, i la realitat és que l’analgèsia regional durant el part està encara limitada i
s’estableix una clara discriminació entre les parteres depenent del lloc de residència.
D’altra banda, l’aplicació d’aquesta tècnica ha d’estar basada en el consentiment
informat de les dones, tenint en compte que el moment del part no és el més adequat per
a decidir amb claredat si es vol o no fer ús d’aquesta tècnica, per tant, hauria de
garantir-se una informació detallada i personalitzada a la dona durant l’últim trimestre
de l’embaràs per a possibilitar la seua decisió en les millors condicions. A l’octubre del
2002, el PP va rebutjar en el Ple de les Corts Valencianes dues proposicions no de llei
presentades pel PSPV i Esquerra Unida, que reclamaven a la Conselleria de Sanitat
garanties per a l’aplicació en tots els centres hospitalaris públics valencians l’anestèsia
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epidural a les gestants que ho sol·liciten. En aquell moment, la diputada popular,
Estefanía Martínez, va justificar la negativa del seu grup a recolzar aquesta proposta en
el fet que l’anestèsia epidural estava quasi generalitzada als hospitals públics valencians,
i encara que va reconèixer que no s’aplica al cent per cent en tots els centres
hospitalaris, va defensar que el percentatge que s’aplicava era del 90%, estem parlant
d’octubre del 2002. Jo he tractat de recollir les dades de l’Hospital de Sagunt i per a un
total de 900, 950 parts a l’any, es realitzen o es poden fer les anestèsies epidurals de
dilluns a divendres en horari de vesprada i de matí. És a dir, que si alguna dona parirà a
la nit, no li poden fer l’anestèsia epidural i si té la sort de parir en dissabte o en
diumenge tampoc. Això, per qüestió horària, podia representar aproximadament entre
un 65 i un 70% de possibilitats que se’ls poguera aplicar l’anestèsia epidural, per tant,
estem encara molt per davall d’aqueix 90% que deia la diputada del PP l’any 2002, que
s’estava aplicant. Jo tinc..., ho vaig guardar com a curiositat d’un correu electrònic que
va remetre un veí de la nostra ciutat a la diputada del nostre partit, Mª José Mendoza,
perquè havia fet preguntes respecte d’això i en la contestació que se li donava, açò és de
l’any 2000, el conseller li contestava que l’anestèsia epidural estava garantida en
determinats hospitals, que relacionava i que en els altres no s’aplicava el cent per cent,
per la possible concurrència de casos excepcionals d’haver d’atendre urgències i
imprevistos, però que aquests problemes es tractarien de solucionar favorablement,
estem parlant de l’any 2000. És a dir, amb aquest esbós històric, l’única cosa que vull
significar és que continuem estant en aquest aspecte molt per darrere d’altres hospitals
de la nostra comunitat. L’Hospital nostre hauria d’esforçar-se per garantir al cent per
cent la possibilitat de l’analgèsia epidural i que es poguera aplicar a totes les dones que
ho sol·liciten, és per tant molt oportuna la petició del Consell de la Dona i que esperem
que les autoritats sanitàries posen els mitjans oportuns perquè d’una vegada en aquesta
comarca puguem tenir accés a aqueixes millors tècniques d’analgèsia en els treballs del
part i que no se’ls oferisca com se’ls ha oferit a dones de la nostra comarca, que es
puguen anar a parir a Alzira si així ho consideren.”

La regidora del grup PP, Sra. MURCIANO, exposa: “Hola, bona vesprada, bo,
en primer lloc, davant d’aquesta proposició que planteja el Consell de la Dona a través
del Col·lectiu de Dones d’Esquerra Unida, nosaltres manifestarem i aclarirem i perquè
ho sàpia tot el món i tots els ciutadans i ciutadanes de Sagunt, miren, a ningú..., el
senyor del Partit Socialista, Sr. Chover, s’ha centrat en el tema de l’anestèsia epidural
que jo després l’explicaré també però sí que nosaltres ens hem preocupat, en els tres
temes que ací posen i les propostes, l’acord que després s’arriba. Llavors, en primer
lloc, no tinga cap dubte a ningú que a tots i cada un dels professionals de la sanitat, a
tots i cada un, ens preocupa la qualitat i la millora assistencial. I dic ens preocupa
perquè jo també sóc treballadora de la sanitat, bo, aleshores, vegem, la primera cosa que
vull dir és que les competències en matèria sanitària, no són municipals, són de la
Conselleria de Sanitat i del Ministeri de Sanitat i Consum, ara, també és veritat que a
Sagunt tenim una gran sort, fixe’s, en el tema que se’ns demana ací, de planificació
familiar que fa falta revisar els ratios de professionals, jo sí que els dic que atès que
tenim una sexòloga a temps parcial, contractada, funcionària contractada o amb plaça,
funcionària d’aquest Ajuntament, siguem ràpids, siguem hàbils i se’ls faça la
modificació i se li faça un contracte com a qualsevol treballador de les seues trenta-set
hores i mitja com a qualsevol funcionari, per què? Perquè un dels temes importants en
planificació familiar, un d’ells, és la informació sexològica, i això és una cosa que està



27

així de clara, entre altres, però ja que aqueixa possibilitat la tenim tan clara, fem-lo. No
hi ha hagut cap problema a augmentar en altres llocs de treball, o funcionaris d’aquest
Ajuntament, per favor, almenys que hi haja sensibilitat i anem a la rapidesa. Vegem,
quant a l’aplicació irregular de l’anestèsia epidural en el part a l’Hospital de Sagunt, per
a mi, com a professional, és preocupant i com a mínim jo crec que al meu grup, al
nostre grup, jo crec que la gent, el personal, ciutadans i ciutadanes han de conèixer totes
aquestes coses ben conegudes, vegem, l’aplicació és una tècnica de l’epidural, per
descomptat que la realitzen únicament i exclusivament els professionals de la sanitat i jo
no conec cap professional que faça una tècnica irregular, cap, si algun n’hi ha, no ho sé,
al jutjat hi haurà però jo conec cap, per tant, sí que sabem i som conscients del que és
l’anestèsia epidural, i que per descomptat té les seues contraindicacions pel que no és
aplicable a totes les persones, després la indicació serà sempre del metge després de la
valoració, valorarà a una determinada pacient i no a una altra, a més, com tota anestèsia
únicament, així ho marca la llei, la pot practicar l’anestesista. En aquesta mateixa
proposició el col·lectiu de Dones d’Esquerra Unida admeten, i llig textualment, en
aqueix sentit, és assumpte del Govern Valencià tenir derivades les competències en
matèria de sanitat, ajustar-se a les iniciatives del Pla Nacional d’Atenció Integral a la
Dona, pla establit en 1998 quan tots sabem que a Espanya la democràcia existeix des de
1978, i és el poble, per això estem en democràcia, qui decideix l’alternança en els
governs, i hem de recordar que ja en 1982, governant el Partit Socialista, guanyant les
eleccions amb la seua majoria, açò no es posa en pràctica, no hi ha sensibilitat. Vegem,
hem de ser, el Govern del Partit Popular l’any 1998, quan a través d’aqueixa sensibilitat
crea el Pla d’Atenció Integral a la Dona, mire, i si no els agrada el pla, ara governeu
nacionalment, que el canvien, de totes maneres, creiem de totes maneres que en aquest
tema de la petició s’arriba un poc tard, no creiem, ho sabem, ho assegurem, s’arriba un
poc tard a la petició i vaig a dir-los per què. Vegem, jo vull pensar que es refereixen a
demanar anestesistes, vull pensar, dic que arriben tard perquè la setmana passada o
l’anterior ja s’ha demanat, es demanen un suport institucional, bo, açò ja està demanat
des de les Corts Valencianes al Ministeri de Sanitat i Consum, que és el que té totes les
competències en aquesta matèria, totes, llavors, esperem que açò ho resolguen. D’altra
banda, pel que diuen que hi ha una gestió inadequada dels programes del climateri, a mi
em sembla, ens sembla a nosaltres, una alarma social inconcebible pel següent, què es
considera com a programa inadequat del climateri? I per tant de la seua gestió quan hem
de dir a tot el món que els programes els portem a terme els professionals de la sanitat i
no ha de tenir ningú cap dubte que la sanitat que tenim, la tenim amb els millors
professionals tant en l’assistencial com en la gestió, perquè els gestors són professionals
de la sanitat, els que tenim. Per tant, aquestes competències són competències de la
Conselleria de Sanitat i del Ministeri d’Educació i Ciència. Sí que és veritat que
l’Ajuntament té competències en matèria sanitària però jo crec que la regidora delegada
de l’àrea de la sanitat municipal, ho ha de saber i a més hauria d’informar-ho, per què
no, perquè hi ha desratització, hi ha mosquits, el tema dels veterinaris, sí que hi ha unes
coses municipals, però no allò altre. No podem estar exigint o demanant des d’aquest
Ple, que no és competència d’ell, per a dir, escolta, que ens envien anestesistes, doncs
no. Tot açò ja s’ha fet i s’està fent i jo crec a més que amb el suport de tots els grups
polítics en les Corts Valencianes, a proposta del PP però amb el suport de tots, ja s’ha
llegat. Per tant, després en les propostes que es demanen al final, en els acords, es diu, el
primer acord és elevar el Ple municipal les nostres demandes per a comptar amb major
suport institucional, jo crec que açò avui ja està desfasat perquè per descomptat que
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major demanda institucional que hi ha avui ja, que l’ha elevat les Corts Valencianes
amb l’aprovació de tots els grups parlamentaris al Ministeri ja, o siga al Govern de la
Nació, jo crec que açò és... no sé. Segona, que es trasllade la reivindicació a tots els
ajuntaments adscrits a l’Hospital de Sagunt, bo, a açò hem de manifestar que
l’Ajuntament de Sagunt només és competent al seu municipi, per tant no deu, ni té per
què donar trasllat a altres municipis dels seus acords plenaris. Quant a la tercera, diu que
es comunique a través dels distints grups parlamentaris la demanda a les Corts
Valencianes, insistisc i torne a insistir, aquesta, amb la primera i amb la que vinga
després són propostes solapadas perquè ja s’ha quedat clar el perquè en aquest primer
punt i per descomptat ni ho dubtem ni ho titubegem, tenim els temes clars i concisos, i
sense tipus de demagògia, i per descomptat que volem l’assistència i la qualitat
assistencial, per descomptat, però no vostès, tot el món ho volem, tots. I el quart que
diuen, iniciar una sèrie d’accions al nostre municipi a fi de traslladar al carrer i als
nostres veïns aquesta reivindicació social, vegem, vam considerar que és el poble qui
deu iniciar qualsevol manifestació i no l’Ajuntament, si bé posteriorment és
l’Ajuntament si s’adhereix o no i ací tenim un exemple de com es fan aquestes coses,
per tant, nosaltres entenem i deixem llibertat al poble per a exercir tots els seus drets
ciutadans, però recomanem que aquests s’exposen en les institucions que tinguen en la
matèria. No és bo fomentar el pensament que hi ha interessos ocults, ja que són els
únics que mouen peticions com la de traslladar al carrer tant reivindicacions ja
realitzades com les que no ens competeixen.”

Iniciat el segon torn d’intervencions, el portaveu del grup PSOE, Sr. CHOVER,
indica: “Li contestaré molt breument, Sra. Murciano. Les competències en matèria
sanitària les té la Generalitat Valenciana en exclusivitat. La Generalitat Valenciana en
exclusivitat, bé, dos aclariments, el Pla d’Atenció Integral a la Dona en territori Insalud,
si m’escolta, el Pla d’Atenció Integral a la dona al territori Insalud, que és al qual es
refereix, no ens preocupa, no ens competeix, ací ja estava el Pla Integral d’Atenció a la
Dona quan vostès van accedir al Govern, ja estava, o siga que nosaltres caminàvem per
davant del territori Insalud prou, ací ja estava el Pla Integral d’Atenció a la Dona.
Traslladar el problema de l’Hospital de Sagunt quant a l’aplicació de la tècnica de
l’analgèsia epidural al Ministeri d’Educació, és prou kafkià, és probable que falten
anestesistes, i vostès han tingut molts reflexos perquè ho han fet la setmana passada,
han estat vuit anys sense dir-li al Ministeri d’Educació que forme més anestesistes, ho
han fet just la setmana següent a la que vostès van perdre el govern de l’Estat, de la
nació. O siga, han estat vuit anys governant el Ministeri d’Educació i no han
incrementat ni una sola plaça d’anestesistes i esperen a perdre el Govern de la nació per
a immediatament demanar places d’anestesistes al Ministeri d’Educació, molt curiós, al
Ministeri d’Educació, que és el que atorga les places de formació MIR d’anestesistes,
estic dient-ho bé. No té sentit la seua argumentació, però és que a més no té sentit
perquè a l’Hospital d’Alzira hi ha anestesistes sense cap problema i a l’Hospital de
Sagunt tenim problemes d’anestesistes des de fa tantíssims anys, és a dir, el que estem
plantejant és un greuge comparatiu entre territoris de la Comunitat Valenciana quant al
fet que hi ha hospitals que tenen perfectament coberta la seua necessitat i la possibilitat
d’aplicar l’anestèsia epidural o l’analgèsia epidural i al nostre Hospital no està i per això
estem portant, aprovant una proposta al Consell de la Dona que amb tota la raó del món
diu que no tenen per què sentir-se discriminades les dones pel fet de viure a la comarca
del Camp de Morvedre i de l’Alt Palància, que és la que atén l’àrea tres, l’Hospital de
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Sagunt. En el tema de la planificació familiar, aquesta és una qüestió en què
l’Ajuntament va apostar molt i molt fort des de fa moltíssim temps perquè ací hi ha un
centre de planificació familiar crec recordar des de l’any 83 u 84, és a dir, que tenim
molts anys, l’Ajuntament en aquell moment va ser molt avançat i va procurar tenir
aqueix servei ubicat a Sagunt amb atenció a tota la comarca. Pareix que en aquests
moments s’està procedint, el personal de planificació familiar és dependent de la
Diputació i l’Ajuntament en un moment determinat va incrementar la possibilitat
d’atenció contractant a mitja jornada una sexòloga. En aquest moment hi ha un
mecanisme de transferència del personal i dels centres de planificació familiar, el
personal especialment, que depenien de la Diputació a la Conselleria de Sanitat.
Nosaltres entenem que s’ha de transferir, que es transferisca amb sexòloga inclosa, que
és com ha de ser, si la dotació del centre de planificació familiar requereix la presència
d’una sexòloga que es transferisca i que no s’haja de fer càrrec l’Ajuntament de places o
de llocs de treball les competències de la qual estan en mans de la Conselleria de
Sanitat. Si la sexòloga que vostè diu que és necessari que estiga al centre de planificació
familiar, que l’assumisca la Conselleria com assumirà la resta de les places del centre de
planificació familiar, o siga, però vostè no sols diu que no l’assumisca la Conselleria
sinó que l’Ajuntament li doble la jornada, home, és molt més senzill que la Conselleria
de Sanitat assumisca el centre de planificació familiar amb tot el seu personal inclòs la
sexòloga, res més.”

El portaveu del grup PP, Sr. BORRÁS, manifesta: “Lògicament cal fer un
poquet d’història i jo li sol·licitaria a la Sr. Calero un poquet de temps. En l’actualitat un
dels objectius prioritaris de la Conselleria de Sanitat és vetlar contínuament per la
qualitat de l’assistència prestada als usuaris del sistema i concretament es contempla la
realització en els nostres centres de totes les tècniques i procediments que institueixen
l’especialitat d’anestesiologia, reanimació, tant en l’àrea quirúrgica com fora d’ella,
vostès mateixos veuran on està el problema. Hi ha una gran sensibilitat en la necessitat
la presència d’especialistes en anestèsia, en tots els procediments que, d’acord amb les
indicacions tècniques, en necessiten. En tots els centres s’han adoptat mesures
organitzatives tendents a garantir-la, que únicament estan condicionades per la
disponibilitat de facultatius especialistes en anestèsia i la prioritat de les patologies a
atendre. La falta d’anestesistes és un problema que afecta a tot el país ja que cada
vegada són més els camps en què es demanda la seua intervenció, sobretot en la lluita
contra el dolor i en procediments anestèsics relacionats amb àrees no quirúrgiques,
encara que en l’actualitat hi ha quatre mil cinc-cents noranta dos metges anestesistes a
Espanya i la seua ratio és de 10,68 per cada cent mil habitants, a causa de la seua gran
demanda, és cert que segueix sent insuficient. A la Comunitat Valenciana el nombre
d’anestesistes s’ha vingut incrementant en els últims anys, no és que no s’haja fet res,
s’ha fet. En l’actualitat disposem de cinc-cents quinze anestesistes, la qual cosa suposa
respecte a la plantilla existent l’any 2000, un augment del 15,7%, aquest augment de la
plantilla ha sigut un dels factors que ha possibilitat que el percentatge d’implantació de
l’anestèsia epidural haja crescut en més d’onze punts percentuals entre els anys 2000 i
2003, no obstant l’acreditació de les places de formació en competència del Ministeri de
Sanitat i Consum, des de fa diversos anys, la Conselleria de Sanitat ve comunicant al dit
departament la necessitat que s’incremente l’oferta de formació de l’especialitat
d’anestesiologia i reanimació, no ara, des del dia vint-i-u que va prendre novament un
acord les Corts, sinó des de fa diversos anys, sol·licitud que s’ha traduït en aquests
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últims anys en un increment tant dels centres acreditats com de les places oferides, així
mentre l’any 2000 hi havia sis centres acreditats a la Comunitat i dinou places oferides,
en la convocatòria de 2003 s’han oferit vint-i-quatre places i hi ha vuit centres
hospitalaris acreditats per a la formació d’aquesta especialitat, i aquest no és el cas de
l’Hospital de Sagunt. No obstant la plantilla d’anestesistes a l’Hospital de Sagunt s’ha
incrementat des de l’any 2000, en tres professionals, havent-hi en l’actualitat catorze
anestesistes. Finalment, cal assenyalar que en la reunió de la Comissió de Sanitat i
Consum de les Corts Valencianes, celebrada el passat vint-i-u d’abril del 2004, es va
aprovar per unanimitat el següent: les Corts Valencianes acorden que, primer, el Consell
actualitza a la major brevetat possible l’estudi sobre les necessitats de metges
anestesistes en el sistema sanitari públic valencià. Que la Conselleria definisca la
capacitat òptima de places de formació d’anestesiologia i reanimació dels nostres
hospitals. Segon, que el Consell inste al Govern de la nació que durant el procés de
negociació amb la Conselleria de Sanitat, per a configurar l’oferta de places de formació
d’anestesiologia i reanimació, s’incremente en la mesura que es puga l’oferta de places
en formació a la Comunitat Valenciana. I tercer, del grau de compliment de la present
resolució, es donarà compte a aquestes Corts en el termini màxim de sis mesos. Com es
veu, no és el que s’ha dit ací. Deixe el dels centres de planificació familiar que no ha
tingut molta acceptació i pel temps, em centre en analgèsia epidural i al Centre de
Sagunt. Des de l’any 2000 de forma irregular i baixa intensitat, i des de l’any 2002
s’inicia l’atenció de manera sistemàtica els dies laborables com s’ha dit ací, de dilluns a
divendres, en torns de matí i vesprada, nits no, gràcies a la contractació d’un nou
anestesista, d’aquesta forma s’atén aproximadament el 70, 75% de la demanda
d’urgències maternals, ja que a la nit només acudeixen el 20, 25% del total. De la
demanda, no totes les dones la sol·liciten, no és cert que totes la sol·liciten, ja que
prefereixen la tècnica habitual, a més, no està indicada en totes les dones a causa de
determinats problemes mèdics. La mateixa tècnica és una analgèsia, no una anestèsia,
porta aplicant-se més de trenta-cinc anys, durant l’etapa anterior no s’aplicava i cap cos
ho demanava, almenys això és el que semblava, nosaltres l’hem posat en marxa i hem
destinat professionals i aparells, nosaltres. Almenys ja hi ha un tant per cent elevat de
dones que el reben, pot haver-hi complicacions perquè és una tècnica agressiva tant per
la puntuació en espai epidural, hemorràgies, pot donar lloc a hemorràgies, a lesions de
la medul·la espinal, etc., com en el mateix part. La idoneïtat, hi ha centenars de parts a
l’any, aproximadament un miler, amb tendència a disminuir o mantenir-se i no tots són
susceptibles de l’epidural. La ciència diu que no cal dedicar una anestèsia si no es tenen
1.500 parts o més a l’any. Crec que les ratios cal tenir-les en compte, almenys és en el
que es basen totes les dades, les ratios. L’any 2003 va haver-hi més de 300 parts amb
cesària, per tant, d’aqueixa aproximadament 1.000 persones que van parir al nostre
hospital, uns 600 van ser parts vaginals, d’ells es va aplicar l’epidural a més de 220. Per
tant, és un percentatge elevat. Tal com s’ha dit, estem al voltant d’un 50, 60% i hi ha
una greu escassetat d’anestesistes a la Comunitat i en tot el territori nacional. Perquè el
que és molt difícil contractar professionals. Va haver-hi una intervenció en televisió, en
Canal 7, del director de l’Hospital, ací una senyora li va preguntar i va dir ell clarament;
si vostès aconsegueixen un anestesista nosaltres ens posem en contacte amb ell i el
contractem, o envie’ns-el vostès, perquè el problema és aqueix precisament el que hi ha.
Per tant, he d’acabar ací, em tallen el temps i no podré dir res de l’atenció intengral a la
dona. Moltes gràcies.”
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La regidora delegada del Consell de la Dona, Sra. VILALTA, exposa: “Bo,
aclarisc que la proposta és del Consell de la Dona no de la Regidoria de Sanitat sinó del
Consell de la Dona, que eleva al Ple. En el Consell de la Dona tots els partits polítics
tenen representació i allí es va discutir aquest escrit. Llavors, recorde que el Partit
Popular té representació en el Consell de la Dona perquè ho sapieu. I tenim molt clar, és
cert que tenim la sanitat que tenim gràcies als nostres professionals i no al PP, això és
clar que ho sabem, això ho tenim molt clar, que tenim el que tenim gràcies als nostres
professionals. Bé, la realitat respecte a l’anestèsia epidural és que, ara per ara, ara, a les
6 de la vesprada una dona es posa a parir i ha sol·licitat l’anestèsia epidural i té tots els
indicadors positius per a posar-se-la i no se la posen, aqueixa és la realitat, aqueixa és
l’única realitat en aquest moment, i aqueixa realitat es donava fa 7 anys i es dóna ara.
Aqueixa és una realitat, una dona en aquest moment es posa a donar a llum i ha
sol·licitat l’anestèsia epidural i té tots els indicadors per a posar-se-la, no hi ha cap
contradicció per a posar-se-la i no se la posen. Aqueixa és la realitat, vull dir, i la carta
de la Conselleria de fa set anys, si voleu la llegim, perquè crec: en contestació a la seua
sol·licitud efectuada l’any 2000, li comuniquem que en aquest centre sanitari i en la
unitat de parts, l’anestèsia epidural pot ser utilitzada si en el moment de la sol·licitud
disposem de personal facultatiu lliure per a la realització d’aquesta tècnica, però no
sempre és possible a causa de la falta de personal facultatiu especialista en anestèsia.
Ens agradaria i és el nostre desig poder oferir a tota sol·licitant aquesta opció, però avui
a vegades és dificultós i no realitzable per trobar-se de guàrdia un sol anestesista. De
forma que en el moment del part, si se sol·licita aqueixa tècnica, dit facultatiu pot estar
ocupat en altres tasques. Bo, en l’actualitat no es pot reforçar el servei d’anestesista per
no existir especialistes disponibles.

Aqueixa és la resposta que es va donar l’any 2000 i que ara per ara, des del 97
fins ara és la mateixa resposta. Bé, respecte, un altre tema que sempre hem treballat i
que està en la moció que presenta el Consell de la Dona és el tema de la gestió
inadequada dels programes de climateri. És un punt que volem debatre i que volem
parlar d’ell. Ara ja, per a tancar, volíem dir que el tema de l’osteoporosi és la segona
causa de mort en el món. La realització de la densitometria axial és l’única prova que
pot donar un diagnòstic correcte de la malaltia, sent aquest mètode, la densitometria
axial de columna i maluc, l’únic mètode reconegut per l’organització mundial de la salut
per al correcte diagnòstic que passa a la nostra comarca i a la comarca de l’Alt Palància
estem patint un tracte discriminatori per una ordre emesa per la direcció de l’Hospital de
Sagunt de no realitzar cap sol·licitud de densitometria axial que procedisca del Camp de
Morvedre i de la comarca de l’Alt Palància minvant la qualitat de vida i generant una
desigualtat de tracte i de drets respecte d’altres comarques. Bé, això és el volíem dir
respecte al climateri, t’ho dic perquè com que has preguntat el tema del climateri... Bo, i
així ja tanque i espere que el Partit Popular vote a favor d’aquesta proposta que s’ha
treballat en el Consell de la Dona. Moltes gràcies.”

A la vista de tot allò que s’ha exposat, el Ple de l’Ajuntament, per unanimitat,
ACORDA:

Aprovar la proposició dalt transcrita que es té ací per reproduïda a tots els
efectes.

En aquests moments, la Sra. Murciano abandona momentàniament la sessió.



32

5 APROVACIÓ I ADJUDICACIÓ DEFINITIVA DEL PAI DE LA UNITAT
D’EXECUCIÓ B-2 DEL PLA PARCIAL DE PLATGES D’ALMARDÀ. EXP.
23/97

El Ple de la corporació municipal, en sessió extraordinària celebrada el dia 10 de
novembre del 2003, va adoptar l’acord d’aprovació i adjudicació provisional del
Programa d’Actuació integrada del polígon B-2 del Pla Parcial de Platges d’Almardà.

Es va concedir un termini de 15 dies, comptats a partir de la notificació de
l’acord als interessats perquè puguen formular les al·legacions que estimen per
convenient.

S’han presentat les següents al·legacions:
Al·legació número 1.- Presentada amb data 17 de març del 2004, pel Sr. Miguel

Andreu Galindo, Sra. Adela Beltran Andreu; Sr. Miguel Andreu Beltran, actuant tots
ells en nom propi i l’últim, a més, en representació de la mercantil Construcciones
Miguel Andreu, SL.

Al·legacions de la 2 a la 24 inclusivament, presentades individualment amb data
12 de març del 2004, pels següents titulars, i que tenen idèntic contingut literal:

Núm. Nom DNI Domicili Entrada/número parcel·la
2 Durbá Oliver,Eliseo 19.061.603P Mestre Palanca, 15 12/3/04 - 9281 Aquari
3 Torres Martinez,Alberto 19.056.590D Camí Reial,18-1r. 12/3/04 - 9280 Aquari
4 Bronchal Blasco,Fco. 19.067.731H Acuari,1 12/3/04 - 9280
5 García Navarro,Sara Olga 19.095.557 Acuari,7 12/3/04 - 9280
6 Navarro Caro,Joaquín 22.657.012B Acuari,13 12/3/04 - 9276
7 Hernández Pérez,Arturo 19.493.370 Bessons,12 12/3/04 - 9275
8 Jurgen Lechtape-Grüter X-341568-H Aquari,8 12/3/04 - 9272
9 Gimenez  Andrés,Antonio 19.078.405C Acuari,6 12/3/04 - 9266
10 Alcalá Cebrián,José Mª 19.363.979A Bessons,5 12/3/04 - 9263
11 Mor Ortega,Vicente 19.479.098 Bessons,4 12/3/04 - 9262
12 Fito Calabuig,José 19.065.818 Aquari,15 12/3/04 - 9260 Aquari
13 Andreu Beltran,Adela 19.078.038 Bessons,2 12/3/04 - 9259 Bessons
14 Andreu Beltran,Miguel Vte 19.076.058L Gèminis,1 1273/04 - 9258 Bessons,3

15 Andreu Beltran,Miguel Vte 19.076.058L Gèminis,1 12/3/04 - 9257 Bessons,1

16 Dolz Hernández,Carmen 19.815.173Y Alboraia,42-19a. Vcia. 12/3/04 - 9256 Escorpí
17 Martínez Zuriaga,Ramón 18.836.433P Bessons,1-19 12/3/04 - 9255 Bessons
18 Andreu Galindo,Miguel 19.016.426 Escorpí,26 12/3/04 - 9254
19 Andreu Galindo,Miguel 19.016.426 Escorpí,28 12/3/04 - 9253
20 Jimenez Sánchez,Rafael 11.795.224L Acuari,11 12/3/04 - 9252
21 Pereira, Vieira, Rosa 9.990.724F Càancer,8 12/3/04 - 9251 Càncer
22 Marco Marza,Jesús 19.078.984 Pl. Hospital,11-8ª. 12/3/04 - 9250
23 Pérez Rodrigo,Carmen 19.019.608B Felipe Collado,5 12/3/04 - 9249
24 Salvador Fuertes,Ramón 19.057.822E Aquari,4 12/3/04 - 9247

Al·legació número 25.- La formulada pel Sr. Rafael Jiménez Sánchez
presentada amb data 30 de gener del 2004.

Al·legacions números 26, 27 i 28.- Presentades, individualment, el dia 10 de
març del 2004, per Sra. Josefa Ortelles Salinas; Sr. Fermin López Lucas; i Sra. Ana Rei
Tejeriana, respectivament, les quals tenen idèntic contingut literal.

Al·legacions números 29 i 30.- Presentada individualment el 10 de març del
2004; per Sra. Maria Marco Marza i Sr. Antonio Marco Marza respectivament. D’allò
que s’ha exposat es desprèn que les parcel·les 3B i 4B, queden d’una superfície de
679,62 m2 cada una d’elles, després de la segregació de la 3B i escriptura d’agrupació
de la 4B.

Al·legació número 31.- Presentada amb data 19 de març del 2004, pel Sr. Jesús
Marco Marza, manifesta ser titular d’una parcel·la de 500 m2 segregada de la parcel·la
5a.

A continuació es passa a contestar cada una de les al·legacions presentades:
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AL·LEGACIÓ NÚMERO 1.- Amb data 17-3-04 es presenta pel Sr. Miguel
Andreu Galindo; Sra. Adela Beltran Andreu; Sr. Miguel Andreu Beltran; actuant tots
ells en nom propi i l’últim, a més, en representació de la mercantil Construcciones
Miguel Andreu, SL, escrit d’al·legacions contra l’acord del Ple de la corporació
municipal de data 10-11-03, pel qual s’adjudica i aprova amb caràcter provisional el
Programa d’Actuació Integrada del polígon B-2 del Pla Parcial de Platges Almardà.

Pel que fa a aquesta al·legació, i pel que es refereix a unes manifestacions
prèvies, s’ha de dir respecte d’això:
a) Que l’Ajuntament, efectivament, va sotmetre a informació pública el Programa

d’Actuació Integrada del polígon B-2 de la Platja d’Almardà, comprensiu del
projecte d’urbanització, projecte que va ser redactat per encàrrec municipal a tècnics
exteriors i que va ser supervisat, prèviament a aquesta informació pública, pels
Serveis Tècnics Municipals. Aquest projecte tenia per objecte, la urbanització total
d’un àmbit reparcel·lat amb anterioritat.

b) Que sobre el particular que, a la plica presentada per l’al·legant, es formulen
millores al projecte, algunes de les quals apuntades pel recurrent, la veritat és, que
valorant els distints conceptes de les pliques presentades, la formulada per
l’al·legant, és substancialment superior a una segona, de les presentades, d’acord
amb la següent justificació:

Anàlisi exhaustiva de les pliques.
La plica presentada per la mercantil CONSTRUCCIONES MIGUEL ANDREU,

SL, constava de dues proposicions econòmiques. La primera d’elles es realitzava
respecte al projecte d’urbanització inicial que forma part del PAI, incloent-hi una sèrie
de millores consistents en: 1) realització de vorera, carril-bici i tanca del VDL al costat
de les parcel·les, al llarg de tot el traçat dins del polígon B-2, i 2) Vorada amb rastell del
paviment de llosella de la zona verda.

La segona proposició consistia, ja assumides aquestes millores, en la substitució
del sistema de recollides de pluvials per canalització enterrada al de vessament
superficial.

Analitzant les pliques, s’extrauen les següents taules que recullen els muntants
totals, açò és, a quant ascendirien aquestes, en el supòsit d’haver adoptat com a millors i
per tant adjudicatàries.

Es realitzen tres hipòtesis: 1) Proposició partint de les premisses del projecte
inicial sense millores (mateixes condicions que l’adjudicatària provisional ALSER, SL);
2) Proposició partint de projecte incloent les millores (suprimint per tant el cost de la
retaxació de la vorera realment a executar en VDL) i 3) Proposició amb millores i canvi
de sistema de recollida de pluvials.
HIPÒTESI 1 – MATEIXES CONDICIONS QUE L’ADJUDICATARI
PROVISIONAL

EN PTES. EN EUROS

COSTOS D’EXECUCIÓ
Cost d’obres en l’àmbit contemplades en Projecte 63.286.295 pta 380.358,29 €
Cost d’obres en l’àmbit objecte de retaxació 7.857.319 pta 47.223,44 €
Pressupost d’Execució Material 71.143.614 pta 427.581,73 €
Pressupost d’Execució Material de Licitació (PEM+40%) 99.601.060 pta 598.614,42 €
Despeses Generals (13% PEM) 12.948.138 pta 77.819,88 €
Benefici Industrial (6% PEM) 5.976.064 pta 35.916,87 €
Pressupost de Contracta Licitat 118.525.261 pta 712.351,16 €

DESPESES COMPLEMENTÀRIES
S’engloben la totalitat excepte honoraris tècnics com un 10% 11.852.526 pta 71.235,12 €
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del Pressupost de Contracta Licitat
HONORARIS TÈCNICS
Projecte d’Urbanització: global, elèctrics i telecomunicacions
(Aprovat)

5.874.060 pta 35.303,81 €

Adequació del projecte d’urbanització
(1,6% del P.Licitació de la globalitat del projecte)

2.823.797 pta 16.971,36 €

Direcció d’obra urbanitzadora (0,96% del P.Licitació) 956.170 pta 5.746,70 €
Coordinació de Seguretat i Salut (0,60% del P.Licitació) 597.606 pta 3.591,68 €
Adequació projectes d’electrificació i telecomunicacions
 (2,34% del P.Licitació del global – part elèctrica i telefonia)

1.184.581 pta 7.119,48 €

Direcció d’obra urbanitzadora
 (2,34% del P.Licitació-part elèctrica i telefonia))

805.303 pta 4.839,97 €

TOTALS DESPESES COMPLEMENTÀRIES 17.726.586 pta 144.808,12 €

BENEFICI URBANITZADOR
6% del PEC (PEMx1,19) de l’obra a executar actualitzat
sense incloure els conceptes de retaxació

6.326.098 pta 38.020,62 €

COST TOTAL SENSE IMPOSTOS 142.577.945 pta 856.910,71 €

IVA (16%) 22.812.471 pta 137.105,71 €

COST TOTAL A SUFRAGAR 165.390.416 pta 994.016,42 €
D’aquesta hipòtesi cal indicar les següents qüestions que són comunes a totes

elles:
Tal com ve indicat a la plica presentada, el Pressupost de Contracta Licitat

s’obté mitjançant l’aplicació per part de l’al·legant al Pressupost d’Execució Material
d’un coeficient d’actualització fixat en 1,40 (increment del 40%) en vistes a obtenir el
PEM actualitzat i aplicant els percentatges de Despeses Generals i Benefici Industrial.

Ja que les despeses d’adequació del projecte apareixen indicades expressament a
la plica en l’aplicació de despeses de gestió, s’entenen assumides en el 10% que s’aplica
per aquest concepte (més favorable per a la mateixa, a l’hora de fer la comparativa). No
obstant això s’indiquen en gris (només en aquesta hipòtesi i com una dada més de
comparació).

L’apartat “HONORARIS DE PROJECTES REPARCEL·LACIÓ, INSCRIPCIÓ
REGISTRE, NOTARI, ETC., PAGATS PER AJUNT.” indicat en plica, no es té en
consideració en tractar-se de despeses pendents a la liquidació provisional i definitiva
del PAI íntegre.

El Benefici de l’Urbanitzador s’aplica com en la descomposició de la plica
adjudicada, provisionalment sent el 6% del PEC licitat sense incloure els conceptes de
retaxació.
HIPÒTESI 2.- PROPOSICIÓ AMB MILLORES EN PTES EN EUROS
COSTOS D’EXECUCIÓ
Cost d’obres en l’àmbit contemplades en Projecte 63.286.295 pta 380.358,29 €
Cost d’obres en l’àmbit objecte de retaxació 2.560.549 pta 15.389,21 €
Pressupost d’Execució Material 65.846.844 pta 395.747,50 €
Pressupost d’Execució Material de Licitació (PEM+40%) 92.185.582 pta 554.046,50 €
Despeses Generals (13% PEM) 11.984.126 pta 72.026,05 €
Benefici Industrial (6% PEM) 5.531.135 pta 33.242,79 €
Pressupost de Contracta Licitat 109.700.842 pta 659.315,34 €

DESPESES COMPLEMENTÀRIES
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S’engloben la totalitat excepte honoraris tècnics com un 10%
del Pressupost de Contracta Licitat

10.970.084 pta 65.931,53 €

HONORARIS TÈCNICS
Projecte d’Urbanització: global, elèctrics i telecomunicacions
(Aprovat)

5.874.060 pta 35.303,81 €

TOTALS DESPESES COMPLEMENTÀRIES 16.844.144 pta 139.504,53 €

BENEFICI URBANITZADOR
6% del PEC (PEMx1,19) de l’obra a executar actualitzat
sense incloure els conceptes de retaxació

6.326.098 pta 38.020,62 €

COST TOTAL SENSE IMPOSTOS 132.871.084 pta 798.571,30 €

IVA (16%) 21.259.373 pta 127.771,41 €

COST TOTAL A SUFRAGAR 154.130.458 pta 926.342,71 €
En aquesta hipòtesi es descompten 5.296.770 ptes., quantitat que ascendeix al

concepte de retaxació d’execució de vorera en VDL adequada a les premisses actuals
(definida per SUNP-4).

L’execució de l’encintat dels taulells en zona verda és un concepte adaptat de
projecte, donada la no-necessitat de realització dels escossells a l’interior de la zona
verda, i per tant no suposa increment de cost algun al PEM inicial de projecte.
HIPÒTESI 3.- MILLORES I MODIFICACIÓ DE PLUVIALS EN PTES EN EUROS
COSTOS D’EXECUCIÓ
Cost d’obres en l’àmbit contemplades en Projecte 63.286.295 pta 380.358,29 €
Cost d’obres en l’àmbit objecte de retaxació 2.560.549 pta 15.389,21 €
Pressupost d’Execució Material 65.846.844 pta 395.747,50 €
Pressupost d’Execució Material de Licitació (PEM+40%) 92.185.582 pta 554.046,50 €
Deducció per canvi de sistema de pluvials 10.500.000 pta 63.106,27 €
Pressupost d’Execució Material de Licitació 81.685.582 pta 490.940,23 €
Despeses Generals (13% PEM) 10.619.126 pta 63.822,23 €
Benefici Industrial (6% PEM) 4.901.135 pta 29.456,41 €
Pressupost de Contracta Licitat 97.205.842 pta 584.218,88 €

DESPESES COMPLEMENTÀRIES
S’engloben la totalitat excepte honoraris tècnics com un 10%
del Pressupost de Contracta Licitat

9.720.584 pta 58.421,89 €

HONORARIS TÈCNICS
Projecte d’Urbanització: global, elèctrics i telecomunicacions
(Aprovat)

5.874.060 pta 35.303,81 €

TOTALS DESPESES COMPLEMENTÀRIES 15.594.644 pta 131.994,89 €

BENEFICI URBANITZADOR
6% del PEC (PEMx1,19) de l’obra a executar actualitzat
sense incloure els conceptes de retaxació

5.576.398 pta 33.514,83 €

COST TOTAL SENSE IMPOSTOS 118.376.884 pta 711.459,40 €

IVA (16%) 18.940.301 pta 113.833,50 €

COST TOTAL A SUFRAGAR 137.317.186 pta 825.292,91 €
En aquesta última hipòtesi cal assenyalar que el descompte que s’aplicava en

plica de 21.500.000 ptes. pel canvi en el sistema de pluvials afecta a la totalitat del
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polígon. Atès que l’àmbit adjudicat és aproximadament el 50% de l’àmbit global, s’ha
realitzat una rebaixa al PEM, una vegada actualitzat de 10.500.000 ptes.

S’observa que totes les proposicions econòmiques presentades per aquest
licitador són superiors a l’adjudicada provisionalment, en el cas més favorable (hipòtesi
tercera), sent superior en 8.481.622 pessetes (50.975,57 €).

Atenent a això, així com a les condicions de terminis i al caràcter tancat o no de
les pliques, que ja s’apuntava en informes anteriors d’aquesta oficina tècnica així com
de l’arquitecte JSSTTPP, es reitera que la plica presentada per la mercantil ALSER, SL,
(l’adjudicatària provisional) és més favorable que cap de les presentades per la
mercantil CONSTRUCCIONES MIGUEL ANDREU, SL.

D’altra banda, en el pronunciament municipal recorregut, queda justificada la
demora en el tràmit de l’expedient i l’enfocament donat a aquest per a fer factible la
seua execució, passant-se a contestar a continuació tots i cada un dels inconvenients
apuntats per l’al·legant en la PRIMERA de les al·legacions:

Àmbit d’urbanització.
En contra del que s’afirma, el PAI en el seu projecte d’urbanització i adequació a

aquest, defineix l’àmbit total de la unitat, si bé s’executa l’àmbit de les parcel·les no
edificades, de manera obligatòria, quedant a criteri dels titulars de parcel·les edificades
la incorporació al procés, i això, perquè, en aquests moments, és discutible la seua
incorporació de forma obligatòria, a la vista de sentències contradictòries sobre el
particular, la qüestió del qual queda explicada i recollida en l’acord municipal. En
aquest sentit aquest Ajuntament ha sigut testimoni d’actuacions i pronunciaments
judicials contradictoris. S’ha donat la paradoxa que en 2 polígons de la platja del
tractament de les parcel·les consolidades per l’edificació s’ha tractat de forma totalment
distinta. I així la Sentència del Tribunal Superior de Justícia de la Comunitat
Valenciana, Secció 1a de la Sala Contenciosa Administrativa les ha exclòs del procés
d’un PAI (Sentència 925/2003, en el contenciós 1445/98) mentre que la sentència
1206/2003, contenciós 614/99, corresponent a la Secció 2a, atén a la dada, no de
consolidació de l’edificació sinó de carència efectiva de serveis i obres d’urbanització,
per a procedir a obligar a la seua inclusió en l’oportú PAI. Així doncs, quan s’afirma pel
recurrent que l’àmbit és insuficient, inconnex i incoherent; s’ha de dir respecte d’això,
que la urbanització és coherent i connexa, per tal com queda definit tot l’àmbit de la
Unitat, i la part que s’executa, garanteix el normal funcionament dels distints serveis, al
mateix temps que les parcel·les adquireixen la condició de solar, d’acord amb l’art. 6 de
LRAU. Tot això queda aclaparadorament justificat en el projecte d’urbanització i la
seua adequació, així com en l’acord municipal recorregut; motiu que permet afirmar que
les obres a executar en aquest àmbit són suficients.

Obres a executar.
Efectivament es rectifiquen errors; l’improcedent seria no fer-ho. S’adopten

noves solucions, com poden ser les del tractament d’aigües pluvials o altres que apunta
l’al·legant, i que, de la mateixa manera la corporació pot introduir, ja que entén que pot
fer-ho en virtut d’un més adequat desenvolupament, sempre que existisquen uns
paràmetres previs que permeten unes dades de partida, que situen els interessats en
l’adjudicació en idèntiques condicions, qüestió que es respecta i que anteriorment  es
justifica. D’altra banda, i de cara a tots els propietaris, cal dir que les obres a executar i
costos d’aquestes estan justificats, particular que entenem que s’aconsegueix en
l’àmplia i ajustada anàlisi del Projecte d’urbanització inicial i del seu adequació; així
com de les conseqüències que es desprenen de l’anàlisi pels Serveis Tècnics Municipals
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de l’Estudi Tècnic de l’Estat Actual de les Obres d’Urbanització, que es troben
executades; el qual determina l’obres que es mantenen, per ser útils, perquè, en  aquest
moment  o posteriorment, s’establisca el valor corresponent i la compensació als
propietaris de parcel·les que les van executar al seu dia.

Costos de l’actuació:
Els preus unitaris de les distintes partides són el resultat del desglossament i

atribució de l’oferta que es pretén aprovar per aquesta corporació. En aquest sentit no hi
ha increment de cap preu. Sí que és veritat que la partida de tractament subterrani
d’aigües pluvials que no s’executa, es descompta del preu de la subhasta, com així es
pot apreciar en el document d’adequació en què hi ha un estudi detallat de totes les
partides del projecte, i d’aquelles que en aquesta primera fase d’execució es porten a
terme i així es fa constar en l’acord d’adjudicació del PAI. Hi ha partides d’obres, unes
recollides en el projecte i altres no, que s’executen per a salvar els errors detectats i per
a ajustar-se a un canvi de materials en algun dels subministraments, per raons de canvi
de normativa en relació amb aquests. És evident que aquelles unitats d’obra que
s’executen i que no estaven previstes en el projecte inicial i que, d’altra banda, s’ha
justificat la seua necessitat; han sigut valorades i incorporades al muntant de
l’adjudicació i el seu cost s’ha establit, amb caràcter general, atenent a preus de partida
d’obra semblants, que han sigut resultat de la present licitació.

Forma de distribució de costos:
És fals que hi haja un recàlcul dels percentatges de participació en el cost de les

obres d’urbanització. Els percentatges són i seran sempre els que determina el projecte
de reparcel·lació per a cada una de les parcel·les i, si no n’hi ha, en el cas de segregació
d’una parcel·la inicial en dues o més parcel·les, serà el percentatge que a cada una se li
assigne en el corresponent títol, però el total serà el mateix que inicialment tenia la
parcel·la. Una altra cosa és que, com es diu en l’escrit d’al·legacions, la part a
urbanitzar, en un principi, està al voltant del 50% però és evident que aqueix muntant es
refereix a les parcel·les no edificades i el total cost ha de ser sufragat per elles, després
el percentatge de participació són els que tenien però proporcionalment ajustats a ells,
per tal com han de fer, com hem dit, enfront del 100% de l’obra urbanitzadora.

Terminis d’execució:
És lògic que es reduïsca perquè el volum d’obra a executar està al voltant del

50%.
Calendari de derrames:
És una obligació legal art. 72 de LRAU.
Règim Jurídic aplicable a les parcel·les consolidades per l’edificació:
L’al·legant fa referència, en concret, a les parcel·les 3A* i 5-C. La primera

d’elles és propietat dels al·legants, i sobre la qual s’ha de cenyir la present contestació.
La parcel·la en qüestió és susceptible de divisió i de poder ubicar més d’una edificació.
En aquest sentit el que l’Ajuntament ha pretès en donar-li la condició de solar,
mitjançant la urbanització, perquè a partir d’aqueix moment el titular puga fer seu el
dret a edificar. No obstant això, la veritat és que l’edificació s’ubica en tota una
parcel·la, i si el titular no vol fer-hi efectiu, en aquests moments, un major aprofitament,
caldrà entendre la parcel·la com a consolidada per l’edificació i, en conseqüència, no
podrà incloure’s obligatòriament en el procés d’urbanització.

SEGONA qüestió.
Cal contestar que la unitat en qüestió es programa en la seua totalitat, i que

queden definides les obres d’urbanització i dels distints serveis i la seua connexió als
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polígons confrontants, però el que s’executa en aquesta fase obligatòriament és la
urbanització de les parcel·les no edificades, i això atenent als arguments anteriorment
expressats, no existint redelimitació de l’àmbit en els termes que manifesten els
al·legants; i per descomptat la cèdula d’urbanització és innecessària, segons es justifica
en l’informe dels Serveis Tècnics de Planejament de data 21 de setembre del 2002, que
consta en l’expedient. Concloent, s’entén que no hi ha nul·litat de l’expedient.

TERCERA qüestió.
Sobre modificació de l’ordenació detallada:
És un error del projecte d’urbanització inicial, que és un d’aquells que

l’Ajuntament pretén esmenar, i la justificació del qual ja es recull en el punt “primer” de
l’informe dels serveis tècnics municipals, que forma part de l’acord d’aprovació
provisional del PAI.

Sobre delimitació ex novo de l’àmbit a urbanitzar:
El que en realitat es fa és aprovar el projecte d’urbanització de tot l’àmbit del

polígon si bé s’executa la urbanització de l’àmbit que no està consolidat per
l’edificació, sense que es descarte l’execució de la resta del polígon, per tal com les
directrius globals de la seua urbanització queden definides, i mentre no existisca un
pronunciament pels tribunals d’uniformitat de doctrina davant dels criteris
diametralment oposats, entre parcel·les edificades o no, i que són resultat de sentències
emanades del Tribunal Superior de Justícia de la Comunitat Valenciana, no es prendrà
una decisió definitiva respecte d’això; i tot això amb l’objecte de garantir al màxim la
seguretat jurídica de tots els implicats en el procés.

      Contestant un per un els apartats identificats amb lletres en el mateix
punt dos cal dir:

a) Hi ha disponibilitat de terrenys al carrer Càncer i s’utilitzen per al pas
d’instal·lacions al servei de l’àmbit que es pretén urbanitzar.

b) El vial de vianants és un error del projecte d’urbanització, part elèctrica, que
igualment s’esmena com es diu en el punt primer.

c) El mateix que l’anterior, són condicions de connexió amb disponibilitat de
terrenys a l’avinguda d’Itàlia.

d) No és cert que s’annexe cap terreny del polígon B-1.
e) No és cert que el PAI abrace tot el VDL, el que ocorre és que el PAI del

SUNP-4, encara que està dins del B-2, recull en els seus compromisos la
realització pràcticament d’aquest vial a excepció de la vorera de 4 metres,
que és l’única cosa que s’executa.

1) El paquet de ferms és l’especificat en el projecte inicial.
2) Substancialment, en contra del que s’afirma, el traçat de la xarxa d’aigua

bàsicament és el plantejat en el projecte inicial, tan sols se substitueix el
material de la xarxa per modificació de normativa aplicable quant a
materials.

3) Demolicions. El projecte inicial recollia una declaració genèrica de
demolicions d’elements fora d’ordenació, que l’adequació del projecte
especifica detalladament.

4) La xarxa viària no es modifica. El projecte inicial contempla l’execució de
rigola. No s’altera el paquet de ferms. Les voreres són del mateix material.
La zona verda perimetral està prevista en el projecte inicial igual que la zona
de vianants; tan sols se substitueix el material de taulell asfàltic per taulells
hidràulics de 40x40, quedant justificat en l’informe d’adequació del projecte.
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5) El disseny de la plaça és bàsicament el mateix que el recollit en el projecte
inicial, si bé s’ha modificat el pla de plantació i varietats, motivat per una
distribució més racional de les plantes, i salvant incongruències entre els
distints documents del projecte.

6) Pluvials. És cert, és una de les qüestions essencials que aconsella l’adequació
del projecte, ja que la solució inicial era inviable. No significa un major cost
sinó tot el contrari, una disminució d’aquest.

7) Al contrari del que s’afirma la profunditat dels pous registre de clavegueram
és menor, adequant-se a la profunditat real del col·lector de platges existent.
Pel que fa al carrer Escorpí, el canvi de traçat es deu al fet que el carrer
Càncer evacuava un altre polígon sense xarxa executada, motiu pel qual ha
sigut necessari adequar el traçat de la xarxa.

8) Sobre aquest punt només queda per contestar el referent a reg localitzat,
trasllat d’arbratge i col·locació de mobiliari urbà. Es dota de reg l’arbratge
existent als carrers, en compte de procedir al seu tala, creant els escossells
corresponents. S’entén que aquesta és una millor solució. El mobiliari urbà
és el mateix però se reubica de manera més racional.

9) Sí que es modifica la senyalització vertical perquè hi havia omissió d’ella,
sent necessària per aplicació normativa.

10) Sí que es modifica la instal·lació del centre de transformació i de les línies de
baixa tensió, ja que la seua implantació inicial és incompatible amb la
previsió d’execució del VDL de la platja, i certes de les seues xarxes
discorren per vials no existents.

11) És cert que els punts de llum de les vies públiques es reubiquen, atenent que
enllumenen vials no existents així com a la nova disposició de jardineria i a
l’execució de la vorera de 4 metres.

Contestat a la qüestió QUARTA i completant el que s’ha dit en l’apartat “costos
de l’actuació”, cal dir:

A) El PAI es programa en la totalitat de l’àmbit del polígon, quedant definides
les obres d’urbanització i serveis que es dota; executant-se, en aquesta fase l’àmbit
corresponent a les parcel·les no edificades, i deixant a voluntat dels propietaris afectats,
en aquests moments, la urbanització de les parcel·les edificades, per a la seua
incorporació al procés d’urbanització, i sempre que per raons de continuïtat de l’obra,
en relació amb els propietaris que decidisquen participar, ho facen factible. Aquest
enfocament es fa necessari portar-lo a cap d’aquesta manera, per tal com hi ha
sentències contradictòries sobre la possibilitat d’incloure en el procés d’urbanització als
propietaris de parcel·les edificades. Per això, i com a garantia jurídica dels propietaris,
de l’urbanitzador, així com de l’administració actuant; no és possible portar-lo a cap
d’una altra manera fins que no existisca una unificació de doctrina en els dispars criteris
existents actualment sobre el particular. L’ajuntament no descarta el portar a terme la
urbanització total de la resta en el moment en què estiga definida aquesta qüestió, per
això entén com transitori l’àmbit d’actuació d’aquest PAI, deixant suspeses les
liquidacions provisional i definitiva del projecte, per a no entrar en contradiccions amb
els pronunciament de les sentències abans dites.

B) Que no hi ha alteració econòmica atenent al concepte general del terme, ni
modificació substancial del cost d’aquesta; per tal com la proposta econòmica de la
Plica, es manté de forma estricta, pel que es refereix al preu unitari de les distintes
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unitats d’obra, si bé es corregeixen errors del projecte, s’executen obres modificant
materials per qüestions de canvi de normativa sobre aquests; es descompta algun tipus
d’obra que no s’executa, i que queda justificada la seua no realització; i hi ha algun
tipus d’obra no recollida en el projecte i que es justifica que és necessari executar, la
qual es valora, i el seu preu és el resultat d’aplicar-li les referències dels preus d’obra
d’altres unitats del projecte que es licita.

C) Que quan l’Ajuntament afirma que el preu per metre cúbic de repercussió
d’obra d’urbanització a aplicar a aquells propietaris de parcel·les sense edificar és
semblant al que tindrien si s’urbanitzara tot el polígon; el que està dient és que, en
aquests moments, el desembossament seria semblant en ambdós casos, però que
l’obligació tant d’uns com d’altres (solars edificats o no) són de caràcter transitori, i la
seua liquidació definitiva i provisional, vindrà definida quan s’execute la urbanització
de tot el polígon. En conseqüència no hi ha cap alteració de cost.

D) No hi ha prescripció de repercussió de costos d’honoraris de projecte abonats
per l’Ajuntament per tal com la prescripció a què s’al·ludeixen els reclamants és de 5
anys per a la liquidació definitiva de les obres, i el termini de còmput d’aquest, entén
l’Ajuntament, que encara no ha començat a comptar ja que fins que no estiga aprovada
la liquidació total que ho serà en aquest sentit quan s’aprove definitivament el projecte
d’urbanització i la seua execució, no comença a comptabilitzar-se.

E) És admissible compartir que els propietaris no han d’assumir els costos
d’adequació del projecte i això si és per causa imputable a l’Ajuntament; qüestió que en
aquest cas, és així perquè l’Ajuntament ho va beneir en el seu moment. En aquest sentit
l’Ajuntament haurà d’assumir, al seu càrrec, aquest pagament. L’import d’aquest
concepte ascendeix a la quantitat de 25.555,83 €, d’acord amb el següent detall.

Costos del projecte d’obres 13.334,64 €
Projectes elèctrics 5.593,87 €
Suma 18.928,51 €
Imprevistos (3%) 567,85 €
Suma 19.496,36 €
Despeses generals 13% 2.534,53 €
Suma 22.030,89 €
IVA 16% 3.524,94 €
TOTAL 25.555,83 €

F) Quant a la partida del 3% d’imprevistos, dit extrem forma part del muntant de
despeses complementàries, per a l’aplicació de la qual l’Ajuntament té acordats uns
criteris, mitjançant els quals s’intenta ajustar el màxim, en defensa de l’urbanitzador i
dels propietaris, les despeses referents a honoraris, notarials i registrals, que no són el
cas, despeses de publicació, honoraris de redacció de projecte i direccions d’obres,
projectes de seguretat i altres.

Abundant en l’anterior s’ha dir finalment el següent:
L’anàlisi del PAI, per a la seua adjudicació, ha partit de les dades inicials del

projecte inicial, en relació amb les dues pliques presentades, i després de valoració i
anàlisi d’ambdues, s’ha decidit per la més econòmica.

Les modificacions obeeixen com s’ha dit a:
- Esmena d’errors, la qual cosa ha determinat en algun cas, l’especificació

d’obres no recollides en projecte inicial.
-  Per canvi de materials per normativa.
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-  A desenvolupar l’actuació per a fer-la coherent amb actuacions anteriors.
-  Que per al cas d’obres a executar,  no previstes en el projecte inicial, però que

es justifica la seua necessitat, s’ha establit el seu cost atenent al resultat del preu
d’unitats semblants d’obra que figuren en la present licitació, per la qual cosa cal
entendre-les  resultants, en el seu valor, de concurrència pública.

-  Que aquelles qüestions que signifiquen un major cost de la urbanització, i que
han sigut ocasionades per actuacions no apropiades de l’administració procedirà que
siga assumit el seu pagament a càrrec d’aquesta.

- Que s’ha donat un tràmit d’informació pública prèvia, consistent en l’aprovació
provisional, perquè totes aquestes qüestions puguen ser valorades pels interessats.

- Que en el seu tràmit, enfocament i tramitació, l’administració ha sigut
tremendament transparent i ajustada al dret; i fins i tot mantenint-se expectant, en
relació amb les sentències diametralment oposades hagudes en relació amb la
procedència o no en la inclusió en el procés urbanitzador de les parcel·les edificades,
motiu pel qual es deixa els propietaris de parcel·les edificades la decisió d’incorporar-se
al procés urbanitzador; deixant-se suspeses els comptes de liquidació provisional i
definitiva fins tant hi ha una línia jurisdiccional definida.

En base a tot això cal manifestar que no hi ha cap qüestió que permet afirmar
que hi ha cap nul·litat en el tràmit de l’expedient, en contra del que s’afirma per
l’al·legant.

Contestant al que exposa la qüestió CINQUENA, allò que s’ha plantejat
entenem que queda contestat en el punt anterior, si bé discrepant, com s’apunta
anteriorment, pel que fa al fet que el termini per a la formulació de la liquidació
definitiva ha prescrit, quan aquest Ajuntament entén que no s’ha obert el termini per a
aquest còmput, atenent al que disposa l’apartat 4 de l’art. 128 del Reglament de Gestió
Urbanística; ja que el termini de 5 anys no és un termini de prescripció de deutes sinó de
garantia procedimental. I pel que es refereix a la resta de les qüestions que es recullen
en el punt d’aquesta al·legació, només afegir que la interpretació legal que ha vingut
mantenint l’Ajuntament és que, efectivament, les parcel·les edificades han sigut
patrimonialitzades però que les obres d’urbanització que falten per executar han de ser
suportades pels seus propietaris, ja que es troben en un Pla Parcial en desenvolupament
mitjançant Unitats d’Execució, afegint tant sols que efectivament l’Ajuntament el que
intenta és donar la condició de solar a les distintes parcel·les mitjançant l’execució de
les obres d’urbanització en tot o en la part que en manque.

Contestant al que exposa l’apartat SIS, s’ha dir:
- Que, pel que fa a l’adjudicació indirecta del present programa, cal manifestar

respecte d’això que és una alternativa que contempla la llei (art. 7 de la LRAU), i que és
l’Ajuntament el que té la facultat de decidir.

- Que l’increment del 10%, que els al·legants valoren com a “faltats de
justificació” és el resultat de la licitació del programa que, com s’ha demostrat amb
anterioritat, és substancialment inferior al preu oferit per l’al·legant.

-  Que, amb caràcter general, aquelles unitats d’obra a executar, considerades
com a necessàries, i no recollides en el projecte inicial, han sigut calculades seguint el
principi legal de retaxació de preus, utilitzant-se en aquest cas els preus d’obres oferits
per a unitats semblants, contemplats en la present adjudicació.

En resum, a la vista de tot allò que s’ha exposat es concreta la contestació a les
al·legacions del següent mode:
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PRIMER.- Desestimar les al·legacions de nul·litat de l’expedient de
programació, en base a tots els arguments donats amb anterioritat.

SEGON.- Desestimar la pretensió que l’expedient es gestione de manera directa,
en base a les atribucions que té aquest Ajuntament sobre el particular.

TERCER.- Desestimar la petició, formulada de manera subsidiària, que se
sotmet a una nova informació pública i licitació del Programa, en base als arguments
donats anteriorment.

QUART.- Acceptar que la parcel·la 3A, quede fora íntegrament del procés
d’urbanització forçosa.

CINQUÈ.- Acceptar que els costos d’adequació del projecte no siguen assumits
pels propietaris, havent de ser satisfets per aquesta corporació, qüestió que significa
l’obligació del pagament de la quantitat de 25.555, 83 € comprensiva del pressupost
adequació de projectes, imprevistos, despeses generals i IVA.

AL·LEGACIONS NÚMEROS 2 A LA 24.- Amb data 12 de març del 2004 han
tingut entrada distints escrits, la relació dels quals es recull amb anterioritat i tots ells
amb el mateix contingut literal, sol·licitant aclariments sobre distints aspectes de
desenvolupament del PAI. A les qüestions plantejades es contesta el següent:

Que el cost per m3 d’obra a executar estarà al voltant de 36,77 € m3; aquestes
quantitats en cas d’oscil·lar, en més o en menys, la diferència serà poc significativa.

Que la quantitat a abonar per cada un dels propietaris, que voluntàriament
s’integren al procés, serà el resultat de repercutir aquesta quantitat ajustada pels m3
d’aprofitament de cada un d’ells: Es fa referència a la quantitat ajustada, perquè, en
aquests moments, la parcel·la 3A* queda fora del procés urbanitzador; això obliga, com
és evident, a un ajust de la quantitat indicada pels propietaris. Idèntica qüestió es
donaria si prospera l’ampliació d’àmbit a urbanitzar, en major o menor grandària de les
parcel·les consolidades per l’edificació. En qualsevol cas la repercussió per m3 no
tindria una modificació substancial.

Les obres que s’han d’executar a cada un dels propietaris són les de dotació
d’obres d’urbanització i serveis en tot el front o fronts de façana i les seues
corresponents connexions, tal com estableix l’article 6 de la LRAU. Amb caràcter
general, les obres que quedaran sense executar, seran aquelles que afecten propietaris no
adherits al procés; i, en qualsevol cas, la urbanització interior de la Zona Verda, de no
existir total conformitat dels propietaris.

L’Ajuntament en l’aprovació del PAI recull que els propietaris no adherits facen
front al cost de les obres d’urbanització que els corresponen, deixant oberta, en aquest
cas, aquesta obligació, mentre existisca un pronunciament judicial sobre el particular,
quedant a l’efecte suspès el compte de liquidació provisional i definitiva del projecte.

En qualsevol cas la previsió que està mantenint l’Ajuntament en el PAI aprovat
és la que cada un dels propietaris suporte ara o més endavant la càrrega legal que a cada
un li corresponga.

En aquest sentit cal aclarir, de nou, que la càrrega que suporten en aquest
moment els propietaris adherits són aproximadament les mateixes, tant si es porta a
terme la urbanització de part o la totalitat de l’àmbit, l’única cosa que quedaria pendent
és una regulació del cost que, en qualsevol cas, seria poc significativa.

Amb tot això es dóna contestació a les al·legacions, de la 2 a la 24.
AL·LEGACIÓ NÚMERO 25.- La formulada pel Sr. Rafael Giménez Sánchez.
Les qüestions plantejades en la part PRIMERA de la seua al·legació ja han sigut

contestades en l’al·legació número 1, els arguments de la qual donem per reproduïts.
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Pel que fa a la clàusula SEGONA de l’al·legació cal dir:
En contra del que s’afirma per l’al·legant la parcel·la número 2 del Projecte de

Reparcel·lació del B-2 té una superfície i aprofitament en metres cúbics, en ambdós
casos de 4.289,99, si bé l’obligació que li correspon al reclamant és la de la part de
parcel·la de la seua propietat dins d’aquest àmbit, tant si ho és en règim privatiu com
proindivís, i dins dels paràmetres abans dits.

Pel que es refereix a la part TERCERA de l’al·legació, s’ha de manifestar que
l’Ajuntament respecta el dret de patrimonialització dels propietaris pel que es refereix a
l’edificació i pel que es refereix a les obres d’urbanització executades sempre que n’hi
haguera hagut recepció per l’administració previ oferiment d’elles per l’executant, però,
més encara l’administració està disposada a acceptar qualsevol obra d’urbanització
executada sempre que siga favorita dins del context del projecte global d’aquestes, i
això a pesar que s’hagen pogut executar sense projecte, i que aquestes no hagen sigut
supervisades per l’Ajuntament, ni rebudes per ell, en el seu moment. Per això, al PAI se
li ha incorporat l’estudi tècnic de l’estat d’obres d’urbanització executades, en
desenvolupament de les previsions que recollia el projecte d’urbanització inicial;
valorant-se justificadament pel Serveis Tècnics municipals les que són favorites o no.

El que exposa les parts quarta i cinquena de l’al·legació, ha quedat contestat en
les respostes donades a les al·legacions 1 i 2 que donem ací per reproduïdes.

AL·LEGACIONS NÚMEROS 26, 27 i 28.- Presentades individualment el dia 10
de març d’enguany, per Sra. Josefa Ortells Salinas; Sr. Fermín López Lucas, i Sra. Ana
Rey Tejerina, respectivament; les quals tenen idèntic contingut literal. Les qüestions
plantejades han sigut contestades en les al·legacions 1, 2 i 3, les quals donem ací per
reproduïdes.

En tot el que exposa anteriorment s’ha dit contestació a les al·legacions
presentades.

Amb independència d’això, el dia 31 de març del 2004, va comparèixer a
l’Ajuntament el Sr. Jurgen Lechtape- Gruter, sol·licitant la seua incorporació al procés
d’urbanització de la parcel·la 5-C del polígon, la qual ja figurava en part inicialment
inclosa.

AL·LEGACIONS NÚMEROS 29 i 30.- Contestat al que plantegen aquestes
al·legacions, s’ha de dir respecte d’això que l’Ajuntament pren nota del particular per a
tenir-lo en compte d’ara endavant.

AL·LEGACIÓ NÚMERO 31.- Es pren nota per a actuacions posteriors.

El regidor delegat d’Urbanisme, Sr. FERNÁNDEZ, indica: “Bé, recorde que
aquest és un PAI que ja es va aprovar de manera provisional el 10 de novembre del
2003. És un tema que, la veritat, a mi m’ha provocat una sensació, depèn de la
consciència que a vegades l’administració no funciona tot com volem de ràpid i els
veïns, alguns dels quals estan entre el públic, amb tota la raó, es posen nerviosos. És un
tema d’una certa complexitat, perquè per primera vegada, ja ho vaig explicar en l’altra
ocasió en què tractàvem el tema en el Ple, per primera vegada està fent-se o està
desenvolupant-se un PAI tenint en compte dues realitats. D’una banda les parcel·les que
no tenen edificació i d’altra banda les parcel·les en les quals ja hi ha cases i la gent hi
viu. I això, realment, ha sigut, jo diria que, per la nostra part, un atreviment que
finalment sembla que arriba al seu fi i, per tant, avui podríem ja començar a solucionar
definitivament el problema. Bé, a partir de la publicació de l’aprovació provisional del
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PAI, els interessats, o alguns dels interessats van plantejar una sèrie d’al·legacions, en
concret 31 al·legacions, al·legacions de diferent contingut, algunes coincidents, hi ha un
grup d’al·legacions que van totes en el mateix sentit. Altres de major complexitat que,
precisament, es contesten. S’ha hagut de fer una anàlisi molt exhaustiva de les pliques
contestant a, sobretot, la primera al·legació. Per tant, jo, per no estendre’m més, entenc
que avui hi ha molta gent entre el públic, és un Ple llarg i pense que hem d’anar a
qüestions més rellevants. Passaré a llegir, si després, és un tema que s’ha aprovat en la
Comissió d’Urbanisme per unanimitat. Per tant, no crec que suscite massa debat i, per
tant, intentaré fer-lo el mes prompte possible. L’acord diu, en primer lloc, pronunciar-se
en les al·legacions presentades en els termes en què es fa per a cada una d’elles amb el
cost del present dictamen: acceptar la petició formulada per Jurgen Lechtape, titular de
la parcel·la 5-C, i en conseqüència incorporar-la dins del procés d’urbanització, qüestió
que inicialment ja era així. Aprovar definitivament el PAI de la unitat d’execució B-2
del Pla parcial de platges d’Almardà i la seua adjudicació a favor del Sr. Julian
Castelblanque Pérez, en nom i representació de l’entitat ALSER, SL, amb un muntant
de 774.317 €, IVA inclòs, ja que és l’oferta més avantatjosa de les dues presentades, un
aspecte que es torna a reiterar contestant a la primera al·legació. D’aquesta import
l’Ajuntament assumeix el pagament de 25.555 €, quantitat que respon de les despeses
de redacció de l’adequació del projecte d’urbanització comprensiva dels honoraris
provisionals imprevistos, despeses generals i IVA, segons el detall recollit en el present
dictamen. Aquesta qüestió la motiva l’acceptació formulada sobre el particular en
l’al·legació número 1. En conseqüència, la quantitat a girar als propietaris afectats serà
la de, restant aqueixa quantitat, evidentment, 748.000 €. El quart acord, en virtut del
pronunciament formulat en l’al·legació número 1, la parcel·la 3-A queda fora del procés
d’urbanització i, en conseqüència, en el primer certificat d’obres que es presente haurà
d’establir-se el valor de les obres d’urbanització que no s’executen en el seu àmbit, etc.,
etc. Per tant, i en definitiva, el que fem és aprovar definitivament el PAI i
immediatament passarem, com ja he comunicat als interessats, a la seua publicació
perquè les obres puguen començar el més ràpid possible i, des d’ací, anime els veïns
afectats, en aquest cas, els que no estarien obligats que s’adherisquen perquè és una
zona, com passa en moltes altres zones d’Almardà, que desgraciadament jo m’he trobat
en una fase de degradació, d’abandó que  no vaig a comprometre’m a solucionar en
aquests anys, però que pense que s’ha d’abordar d’una manera urgent. Per tant, res més,
si voleu fer alguna intervenció concretaríem alguna cosa més.”

Obert el primer torn d’intervencions, el portaveu del grup PP, Sr. BORRÁS,
manifesta: “Aclarida pel ponent i president de la Comissió Informativa i delegat
d’Urbanisme de l’Ajuntament, es va aprovar inicialment l’adjudicació provisional en el
Ple del 10/11/2003 i la Comissió d’Urbanisme, el nostre grup la va aprovar també ja que
s’ha adjudicat a un promotor que està urbanitzant prou parts del municipi i amb total
garantia, i és l’oferta més barata, espere que açò satisfaça els particulars, que és allí una
de les zones d’Almardà més consolidades de les antigues cases i tal. Per tant anem a
votar-lo a favor també.”

A la vista de tot el que exposa i de conformitat amb el dictamen de la Comissió
Informativa d’Urbanisme, Inversions i Manteniment, el Ple de l’Ajuntament, per
unanimitat, ACORDA:
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PRIMER: Pronunciar-se en les al·legacions presentades en els termes en què es
fa, per a cada una d’elles, amb el cos del present dictamen.

SEGON: Acceptar la petició formulada per Jurgen Lechtape Gruter, titular de la
parcel·la 5C, i, en conseqüència, incorporar-la dins del procés d’urbanització, qüestió
que inicialment ja era així.

TERCER: Aprovar definitivament el PAI de la unitat d’execució B-2 del Pla
Parcial de la Platja d’Almardà i la seua adjudicació a favor del Sr. Julian Castelblanque
Pérez, en nom i representació de l’entitat Alser, SL, amb un muntant de 774.317,34 €,
IVA inclòs, ja que és l’oferta més avantatjosa de les dues presentades. D’aquest import
l’Ajuntament assumeix el pagament de 25.555, 83 €, quantitat que respon de les
despeses de redacció de l’adequació del projecte d’urbanització, comprensiva
d’honoraris professionals, imprevistos, despeses generals i IVA, segons detall recollit en
el present dictamen. Aquesta qüestió la motiva l’acceptació formulada sobre aquest
particular en l’al·legació número 1. En conseqüència, la quantitat a girar als propietaris
afectats serà la de 748.761,51 €.

QUART: En virtut del pronunciament formulat en l’al·legació número 1, la
parcel·la 3A’, queda fora del procés d’urbanització i, en conseqüència, en el primer
certificat d’obres que es presente haurà d’establir-se el valor de les obres d’urbanització
que no s’executen en el seu àmbit i, amb el conforme dels Serveis Tècnics Municipals,
descomptar-les de la quantitat a girar als distints propietaris d’acord amb el percentatge
de participació que a cada un d’ells li corresponga.

En aquest sentit la parcel·la 5-C, quedarà totalment incorporada al procés
urbanitzador, la qual cosa determinarà les mateixes conseqüències que les previstes en
el paràgraf anterior, llevat que en aquest cas es produiran un increment del cost de les
obres.

En aquests moments la Sra. Murciano es reintegra a la sessió.

6 MODIFICACIÓ PUNTUAL PGOU. AMPLIACIÓ DEL SISTEMA
GENERAL NÚMERO 18. EXP. 12/03

En sessió plenària de data 25.9.03 es va adoptar el següent acord:
“PRIMER: L’obertura d’informació pública en el període mínim d’un mes de la

modificació del PGOU, en els termes indicats en la part expositiva del present acord.
SEGON: Publicar l’acord en el «Diari Oficial de la Generalitat Valenciana» i en

un diari no oficial d’àmplia difusió a la localitat.
TERCER: Requerir informe dels serveis administratius sectorials, així com

donar tràmit d’audiència a les entitats interessades, així com als propietaris dels
terrenys.”

Tràmit d’INFORMACIÓ PÚBLICA:
Adoptat en la sessió plenària de data 25.9.03 acord d’obertura de la informació

pública de l’expedient de planejament indicat en la referència, per mitjà d’anunci
publicat en el diari LEVANTE en data 5.11.2003 i en el DOGV de data 6.11.03, es va
procedir a l’obertura del període d’informació pública.

En data 8.10.03 es va sol·licitar informe a la Conselleria de Territori, sense que
fins a la data s’haja procedit a la seua emissió, per la qual cosa s’entén complit el tràmit.

Durant aquest període s’ha formulat una al·legació, de l’entitat IBERDROLA
DISTRIBUCIÓ ELÈCTRICA.SAU en data 11.12.03, que assenyala, resumidament, les
següents qüestions:
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a.- L’entitat FEVASA no té la condició de distribuïdor d’energia elèctrica.
b.- La incongruència entre la superfície sol·licitada i la realment necessitada.
c.- La previsió de l’empresa IBERDROLA de realitzar les ampliacions de les

seues actuals instal·lacions.
En data 10.2.04, per l’entitat FEVASA es realitzen l’oportuna contestació a dites

afirmacions.
En relació amb les al·legacions formulades durant la informació pública, és

necessari indicar que a aquest Ajuntament no li correspon l’exercici de competències
decisòries en el sector del subministrament elèctric. Competències que estan repartides
entre l’estat i la comunitat autònoma, segons l’entitat de les instal·lacions.

A aquest Ajuntament el que li correspon com a competència pròpia és articular
les solucions més raonables de planejament urbanístic que permeten conciliar aquest
amb les decisions que respecte d’això adopten altres administratives, així com amb els
interessos dels distints subjectes.

En aqueix sentit, el contingut de les al·legacions que s’entenen procedents i
oportunes en aquest procediment és molt limitat, i no poden versar sobre extrems la
decisió dels quals correspon a l’Estat o a la Comunitat Autònoma, segons els casos.

I així, quan s’al·lega la falta de condició de FEVASA com a distribuïdor
d’energia elèctrica, cal indicar que en l’expedient s’observa que tant l’estat com la
Generalitat han iniciat el procés de sotmetiment a informació pública de la sol·licitud
d’autorització administrativa, aprovació del projecte d’execució i declaració d’utilitat
pública de la subestació de referència, en un cas, i d’autorització d’instal·lació, en un
altre.

Extrem en el qual, si l’entitat FEVASA no estiguera legitimada per a
desembolicar-se, ambdues administracions no l’haurien admès tan sols a tràmit.

És a aqueixes administracions a les quals correspon fiscalitzar aqueix extrem i
no a l’Ajuntament.

No tindria sentit que aquest Ajuntament negara la condició de legitimada per a
tramitar un expedient d’aquesta naturalesa, quan les administracions sectorials l’han
admès a tràmit per als seus.

S’està davant de l’exercici de competències concurrents (urbanística i d’un
sector energètic sotmès a intervenció administrativa). Sense la modificació de
planejament urbanístic, dites obres no es podrien realitzar sobre el terreny, però sense
l’autorització de l’administració sectorial competent en matèria d’energia elèctrica
tampoc, sent a més aquesta administració la competent per a determinar la legitimació
de l’entitat FEVASA per a tramitar les distintes sol·licituds en el dit sector elèctric.

En conseqüència, no es pren en consideració dita primera al·legació.
Respecte de la segona al·legació, no es refereixen al contingut de l’acord sotmès

a informació pública sinó a la sol·licitud plantejada per l’interessat, i corregida per
aquest Ajuntament. En conseqüència, és una al·legació sobre un extrem improcedent.

Respecte de la tercera al·legació, referent a la previsió d’ampliacions per part de
l’empresa IBERDROLA.

L’empresa es limita a realitzar una afirmació, sense donar-li suport documental
de cap tipus que la fonamente, arribant no obstant a la conclusió que necessàriament
s’ha d’utilitzar part dels terrenys que són objecte del present expedient.

Novament s’aprecia que no s’ha d’invadir per part d’aquest Ajuntament l’esfera
de competències d’altres Administracions.
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Efectivament, sense perjudici que en definitiva aquest extrem ha de quedar clar
per a arribar a la solució de planejament que es considere més raonable i que s’atenguen
totes les previsions de les operadors d’un servei tan important i clau com és el
subministrament d’energia elèctrica, no tindria sentit que l’Administració que ha de
vetlar per realitzar una labor arbitral entre operadors i de conciliació d’interessos
d’aquests, coordinant-los, admeta no obstant a tràmit l’obertura d’un expedient
autoritzatori i expropiatori, si aquest lesione els interessos i drets d’una altra operadora.

Extrem de conciliació d’interessos entre operadores que s’escapa a la
competència d’aquest Ajuntament. El mateix no pot decidir qui té un millor dret o un
dret preferent en un sector d’activitat que escapa de la seua competència.

L’única cosa que es posa en evidència de l’anàlisi de les exposicions d’una i una
altra empresa, és que aquests terrenys necessàriament s’hauran d’afectar a aqueix ús, per
que ambdues manifesten necessitar-lo per als seus fins de servei d’interès general.

La ubicació concreta i les posicions d’equilibri entre operadors correspon
decidir-lo a l’administració sectorial.

Aquest Ajuntament en tot cas es troba que la qualificació dels terrenys vinculats
a aqueix ús és necessària.

L’empresa al·legant IBERDROLA no pot pretendre realitzar una afirmació
genèrica de necessitat, sense concreció de cap tipus, i pretendre paralitzar la tramitació
d’una modificació de planejament que en tot cas es fonamenta com a necessària.
Qüestió distinta és que s’haguera manifestat la necessitat de terrenys addicionals als
plantejats pel proponent, en aquest cas la solució de planejament el recolliria. A l’efecte
se li ha donat de forma específica tràmit d’audiència de forma addicional a la
informació pública.

Sense perjudici de l’anterior, del resultat de les al·legacions d’IBERDROLA es
desprèn la necessitat de fixar un extrem que ja s’haguera d’entendre implícit i és el que
la present modificació de planejament s’ha de subordinar en la seua eficàcia al que
resulte de la instrucció de l’expedient d’autorització, administrativa, aprovació del
projecte d’execució i declaració d’utilitat pública de la subestació.

D’aquesta forma, s’estarà al que resulte del dit expedient, en el qual s’entén que
l’estat, prèvia ponderació de totes les posicions, determinarà la ubicació concreta de
cada instal·lació i la possible superfície addicional que fóra necessària, sent evident en
tot cas que la que s’aprovarà ara de forma provisional, en tot cas és necessària.

NOVA DELIMITACIÓ DE L’ÀMBIT:
En data 11.11.03 es presenta documentació en què fa falta l’àmbit de la

modificació del SG-18, determinada per la circumstància d’ajust d’aquest a la carretera
efectivament realitzada pel Ministeri de Foment, i als efectes de garantir un accés
independent a les instal·lacions.

En aqueix sentit, per l’arquitecte municipal, en data 21.11.03 s’informa el
següent:

“RECTIFICACIÓ
En el traçat del perímetre d’afecció s’han inclòs els terrenys confrontants a

l’executada ronda est per a assegurar els accessos a la nova subestació. No s’afecta a
nous propietaris.

S’adjunta plànol amb el perímetre modificat
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 “
Com a qüestió addicional a aquesta circumstància, cal indicar com a condició

necessària de la present aprovació, la que els terrenys que s’incorporen, i que tenen la
qualificació com a via de servei, s’hauran d’urbanitzar pel promotor d’aquesta
modificació puntual, d’acord amb els termes que li assenyalen els serveis tècnics
municipals, i que hauran d’anar necessàriament coordinats amb la solució que per a dit
viari de servei es preveja per al macrosector IV i per al PNN-7.

Amb posterioritat a totes aquestes consideracions i a la formulació de la proposta
de resolució sotmesa a l’oportuna Comissió Informativa, fora ja de tot termini, es
presenta el 1.4.04, RE núm. 11960, les següents al·legacions per part d’IBERDROLA:
Escrit de Xarxa Elèctrica d’Espanya, de data 4.3.2004, indicatiu que l’entitat FEVASA
no té la condició de Distribuïdor, així com informant desfavorablement el projecte de
connexió a 220 KV de la Subestació.

Per part de l’entitat FEVASA, es presenta escrit de contestació a aquestes
al·legacions, acreditant-se d’una banda l’oportuna inscripció en el Registre
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Administratiu de Distribuïdors, a càrrec de la Direcció General de Política Energètica i
Mines, en data 5.3.2004. Procedeix reiterar-se en les consideracions abans fetes respecte
d’això sobre les competències de cada administració.

D’altra banda, assenyala el que ja figura en l’expedient i és l’informe de
viabilitat  d’accés a la xarxa, de data 14.11.2003, emès per Xarxa Elèctrica d’Espanya,
SA, indicador dels termes en què procedirà realitzar aquesta connexió, i en la qual no
s’aprecia cap divergència respecte del que ací s’està acordant.

El regidor-delegat d’Urbanisme, Sr. FERNÁNDEZ, exposa: “Bé, aquest és un
altre tema que també passa, en concret en el Ple del 25/09/2003, es tractava d’una
modificació del Pla General a la zona del macro sector 4, que és la zona aquella on està
la subestació elèctrica d’IBERDROLA. Ací el que hi ha és una demanda per part d’una
altra empresa elèctrica de modificació per a ampliar el sòl destinat a aquest ús. Una
vegada vam fer públic aquest primer acord, de caràcter podríem dir que provisional,
s’han presentat una sèrie d’al·legacions per part de l’empresa IBERDROLA (la Sra.
Alcaldessa diu: per favor, per favor, guarden silenci, gràcies), després del tràmit
d’informació pública hi ha hagut una sèrie d’al·legacions per part d’IBERDROLA que
nosaltres hem contestat en tots els termes, tant a nivell jurídic com a nivell. (La Sra.
Alcaldessa diu: per favor, per favor, guarden silenci, per favor, guarden silenci, per
favor, per favor, guarden silenci, Sr. Fernández.). Jo no sé si farà falta que el secretari
llija l’estatut d’autonomia, la declaració dels drets humans de l’ONU o altres documents
on s’assegura que, almenys, els que parlem en valencià ho puguem fer amb total
llibertat i més quan ens trobem al nostre poble i al nostre país, perquè és un senyal bàsic
d’identitat cultural i d’identitat nacional. Una vegada dit açò, espere que ningú (la Sra.
Alcaldessa diu: per favor, guarden silenci.), bo, no sé si farà falta. (La Sra. Alcaldessa
diu: per favor, guarden silenci, Sr. Fernández, continue). Bé, a vegades sembla
impossible que estiguem en 2004, però... bé. En definitiva (la Sra. Alcaldessa diu: per
favor, per favor, per favor, per favor, guarden silenci, per favor, per favor, per favor, per
favor, guarden silenci, per favor, guarden silenci). A més estic traduint del castellà
directament. Val, en definitiva es tracta d’aprovar ja la modificació puntual del Pla
General d’acord amb el dictamen que apareix en els papers, en l’expedient, veritat, i que
s’ha aprovat per unanimitat. (La Sra. Alcaldessa diu: per favor, per favor, guarden
silenci, per favor, per  favor, no, no, no, per favor, per favor, per favor, guarden silenci.
Per favor, per favor, guarden silenci, torne a repetir, per favor, per favor. Miren vostès,
per favor, per favor, guarden silenci, per favor, per favor, per favor, guarden silenci. He
dit al principi, estem a la Comunitat Valenciana i cada persona, recollit en la
Constitució, té dret a parlar en la llengua que crega oportú. Estem a la Comunitat
Valenciana i estan les dues llengües convivint, no vull veure’m en el tema d’haver de
suspendre el Ple, no tinguen vostès dubte que com torne a veure altercats suspendré el
Ple. He dit abans, he iniciat aquesta sessió dient que aquest és el temple de la paraula i
és el temple de la democràcia, guarden respecte entre els uns i els altres, i així podran i
podrem portar el debat al final. Moltes gràcies, espere que no es tornen a repetir la
tensió que s’acaba de repetir en aquest moment).”

A la vista de tot allò que s’ha exposat, de conformitat amb l’informe de la
Direcció de Secció, l’Ajuntament Ple, per unanimitat, ACORDA:

PRIMER: Aprovar provisionalment la modificació puntual del PGOU objecte
del present expedient, ratificant els extrems de l’acord plenari de data 25.9.03, pel qual
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es procedia a l’obertura del període d’informació pública, excepte en les següents
qüestions addicionals, que s’inclouen com a conseqüència de la instrucció del període
d’informació pública:

Fixar com a àmbit l’assenyalat en l’escrit d’11.11.03, informat favorablement
per l’arquitecte municipal, i recollit en la part expositiva.

-La present modificació de planejament s’ha de subordinar en la seua eficàcia al
que resulte de la instrucció de l’expedient d’autorització, administrativa, aprovació del
projecte d’execució i declaració d’utilitat pública de la subestació.

SEGON: Remetre aquest acord a la COPUT, interessant la seua aprovació
definitiva.

7 PRONUNCIAMENT MUNICIPAL NOVA REDACCIÓ PGOU
D’ALFONDIGUILLA. EXP. 19/04

Mitjançant escrit que té entrada en aquest Ajuntament amb data 30 de març de
2004, número de registre d’entrada 11.462, es remet escrit referent a la nova redacció
del PGOU d’Alfondiguilla, i se sol·licita el dictamen corresponent.

Amb data 26 d’abril del 2004, s’informa per l’Oficina Tècnica d’Urbanisme:
D’acord amb els documents del planejament proposat resulta que a la zona de

contacte els terrenys es classifiquen com a sòl no urbanitzable comú (SG-2) i sòl no
urbanitzable protegit ecològic ambiental (SG-1).

Ambdues classificacions són compatibles amb les corresponents a Sagunt (Sòl
no urbanitzable protegit).

En compliment del que recull l’article 28.2.C) de la Llei Reguladora de
l’Activitat Urbanística de la Generalitat Valenciana, s’emet el corresponent dictamen.

El regidor-delegat d’Urbanisme, Sr. FERNÁNDEZ, assenyala: “Bé, en principi,
quan hi ha una modificació, una aprovació d’un Pla General d’un municipi confrontant,
evidentment, el nostre municipi s’ha de manifestar en un sentit o en un altre. En aquest
cas és el municipi d’Alfondiguilla i l’acord és favorable perquè la nova redacció del Pla
General és perfectament compatible i no suposa cap tipus d’afecció, cap tipus de
problema per a la nostra ciutat.”

A la vista de tot allò que s’ha exposat, de conformitat amb el dictamen de la
Comissió Informativa d’Urbanisme, Inversions i Manteniment, el Ple de l’Ajuntament,
per unanimitat, ACORDA:

Pronunciar-se favorablement sobre la Nova redacció del Pla General
d’Ordenació Urbana d’Alfondiguilla.

8 DICTAMEN MUNICIPAL TRAMITACIÓ DECLARACIÓ INTERÈS
COMUNITARI INSTAL·LACIÓ XARXA DE REG POLÍGON 47, PARCEL·LA
168. EXP. 10/04

Vista la sol·licitud d’informe municipal als efectes de tramitació d’instal·lació
xarxa de reg en parcel·la 168, polígon 47.

Amb data 14 d’abril del 2004, l’arquitecte municipal informa:
La instal·lació a realitzar és accessòria de l’activitat principal que és d’ús

agrícola, i les construccions a realitzar són les estrictament necessàries.
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Pel fet que es tracta d’instal·lacions, la incidència sobre l’ordenació territorial és
mínima i pel que fa a la destinació i al caràcter generals del sòl no urbanitzable, ja que
el fi últim de les instal·lacions és per a millorar el sistema de reg.

La incidència sobre l’estructura del territori és mínima, per tal com l’escassa
entitat de les instal·lacions i que aquestes s’ubiquen al costat d’unes instal·lacions de reg
ja existents.

Les instal·lacions van destinades a la millora de la instal·lació de reg, per la qual
cosa es veu oportú i convenient, des del punt de vista del desenvolupament
economicosocial local, autonòmic i general.

No té incidència en sòl no urbanitzable protegit, la zona manca d’interès
paisatgístic, estant rodejada de plantacions de regadiu i sent la seua classificació del sòl
de Sòl No urbanitzable Ordinari.

El termini de vigència de l’ús, a la vista del tipus d’instal·lació i la seua
amortització, s’estableix en 30 anys.

L’establiment d’un cànon, ve recollit en l’art. 16 de la Llei 4/92 i té per objecte
la recuperació per la col·lectivitat part del valor derivat directament de l’atribució de
l’ús o aprofitament i per a determinar-lo es prendrà com a base la diferència de valor
que resulte per al terreny com a conseqüència de la dita atribució respecte a l’inicial del
mateix.

 A la vista que no hi ha un major aprofitament i que el terreny val el mateix, ja
que es destina per a ús agrícola, igual que inicialment, es considera que no cal
quantificar un cànon per aquest concepte.

Considerant que l’article 16.2 de la Llei del Sòl No urbanitzable, 4/92, estableix
que la decisió d’atribuir els usos o aprofitaments correspon a l’administració de la
Generalitat en exercici de la seua potestat d’ordenació territorial i urbanística de
planejament. S’adoptarà, previ informe municipal favorable.

El regidor-delegat d’Urbanisme, Sr. FERNÁNDEZ, diu: “Bé, es tracta com he
dit en l’enunciat d’una declaració d’interès comunitari per a una instal·lació de reg. La
veritat és que és un tema que no té major importància i que crec que no hauria de tenir
la rellevància que se li dóna de passar per un Ple, però en qualsevol cas també és un
tema que s’ha aprovat per unanimitat i es tracta d’afavorir la instal·lació del reg
localitzat al polígon 47, a la parcel·la 168.”

A la vista de tot allò que s’ha exposat, i de conformitat amb el dictamen de la
Comissió Informativa d’Urbanisme, Inversions i Manteniment, el Ple de l’Ajuntament,
per  unanimitat, ACORDA:

L’emissió de dictamen municipal favorable als efectes de Declaració d’Interès
Comunitari per a la instal·lació de xarxa de reg, al polígon 47, parcel·la 168 del terme
municipal de Sagunt.

9 ADJUDICACIÓ CONCURS EXPLOTACIÓ PARADES DE VENDA EN
MERCATS MUNICIPALS. EXP. 137/03

El Ple de la corporació municipal, en sessió celebrada el dia 30 de desembre del
2003, va aprovar els Plecs de Clàusules Administratives particulars que han de regir en
el concurs públic obert per a l’adjudicació de la concessió del servei públic d’explotació
de diverses parades de venda dels Mercats Municipals”.
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Efectuades les publicacions del concurs en el Diari Oficial de la Generalitat
Valenciana, s’han presentat diverses ofertes econòmiques.

Així mateix, obertes les propostes presentades, per la Mesa de Contractació
constituïda a l’efecte, han donat el següent resultat:

NÚM.
PLICA

LICITADOR NÚM. PARADA / MERCAT /
PRODUCTE

IMPORT

1 Sra. Stella Maris Felices de
Hirschfeld

5 de Sagunt-Port
ous

820 €

2 Sr. Miguel Tarazona Jurado 40 de Sagunt-Ciutat
reparació de calçat

1.400 €

S’ha emès informe per la tècnica de Mercats, en el qual s’informa favorablement
l’adjudicació a cada un dels licitadors, establint, així mateix, els punts obtinguts per
cada un d’ells.

De conformitat amb el que preveu l’article 81 del RDL 2/2000, de 16 de juny,
pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei de Contractes de les Administracions
Públiques, l’òrgan de contractació adjudicarà el contracte d’acord amb la proposta
formulada per la Mesa, devent, en cas contrari, motivar la seua decisió,

A la vista de tot allò que s’ha exposat, de conformitat amb la proposta de la
Mesa de Contractació, el Ple de l’Ajuntament, per unanimitat, ACORDA:

PRIMER: Declarar deserta la licitació convocada per a l’adjudicació de la
concessió del servei públic d’explotació de diverses parades de venda dels Mercats
Municipals:

Mercat Municipal de Sagunt-Ciutat: parada núm. 7 i 13.
Mercat Municipal de Sagunt-Port: parada núm. P-2, P-5, P-7, 4, 9, 29.
SEGON: Adjudicar el contracte de concessió de l’explotació del servei públic

d’explotació de diverses parades de venda als Mercats Municipals, als següents
licitadors que han obtingut major puntuació, segons baremació tècnica, i per les
quantitats anuals que a continuació assenyalen:

NÚM.
PLICA

LICITADOR NÚM. PARADA / MERCAT /
PRODUCTE

IMPORT PUNTS

1 Sra. Stella Maris Felices
de Hirschfeld

5 de Sagunt-Port
ous

820 € 5

2 Sr. Miguel Tarazona
Jurado

40 de Sagunt-Ciutat
reparació de calçat

1.400 € 5

TERCER: Requerir als adjudicataris perquè en el termini de 15 dies, comptats a
partir del següent al de recepció de la notificació del present acord, justifiquen
documentalment haver ingressat en Tresoreria Municipal les següents quantitats, en
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concepte de garantia definitiva, havent de concórrer en el termini de 17 dies a
formalitzar el corresponent contracte administratiu:

Sra. Stella Maris Felices de Hirschfeld ......... ...  504,85  €
Sr. Miguel Tarazona Jurado .......................... ...  589,20  €

QUART: Les concessions s’atorguen per un període de vigència de 30 i de 33
anys, per al Mercat Municipal de Sagunt-Ciutat i Mercat Municipal de Sagunt-Port,
respectivament, comptats a partir de la notificació de l’acord d’adjudicació, i pel temps
que resta per a finalitzar la vigència de la concessió de les restants parades de venda,
excepte denúncia del contracte per alguna de les parts amb dos mesos d’antelació.
L’abonament de l’import del contracte es realitzarà durant un període de 15 (Mercat de
Sagunt-Ciutat) i de 18 anys (Mercat de Sagunt-Port), terminis previstos d’amortització
de les parades.

CINQUÈ: Requerir als adjudicataris perquè, en el termini màxim d’un mes des
de la data d’adjudicació, tal com recull l’informe emès per la tècnica de Comerç,
acrediten la seua condició de comerciants, presentant la següent documentació en el
Departament de Comerç-Mercats:

1.- Fotocòpia del DNI/ CIF degudament autentificada.
2.- Documentació acreditativa de trobar-se donat d’alta en l’epígraf o epígrafs de

llicència fiscal o si és procedent de l’impost d’activitats econòmiques (còpia
compulsada de l’alta, referida a l’exercici corrent o últim rebut de l’Impost sobre
Activitats Econòmiques i Declaració responsable de no haver-se donat de baixa en la
matrícula de l’Impost sobre Activitats Econòmiques).

3.- Justificant d’estar d’alta en el règim corresponent de la seguretat social.
4.- Documentació acreditativa de trobar-se en situació d’alta en el registre

general d’activitats comercials.
5.- En el cas d’estrangers, documentació acreditativa d’haver obtingut els

corresponents permisos de residència i de treball per compte propi.
6.- Carnet de manipulador d’aliments en el cas que l’activitat de venda siga

alimentació.
SISÈ: Traure de nou a licitació les parades de venda que han quedat desertes.
SETÈ: Facultar la Sra. Alcaldessa-Presidenta per a la subscripció dels oportuns

contractes administratius.

En aquests moments, el Sr. Fernández s’absenta momentàniament de la sessió.

10 APROVACIÓ PLEC CLÀUSULES ADMINISTRATIVES
PARTICULARS A REGIR EN LA SUBHASTA PÚBLICA PER A
L’ALIENACIÓ DE L’APROFITAMENT DE CAÇA A LES MUNTANYES DE
PROPIS DE L’AJUNTAMENT DE SAGUNT: NÚM. 103 “GAUSA” (775 ha) I
NÚM. 131 “BONILLES” (1.382 ha) DEL CATÀLEG D’UTILITAT PÚBLICA.
EXP. 42/04

Per aquest Ajuntament s’ha sol·licitat autorització i condicions per a procedir a
la subhasta pública de l’aprofitament de caça de les muntanyes d’Utilitat Pública núm.
103 i núm. 131 d’aquest terme municipal, per tal com es tracta de muntanyes
Catalogades, la competència de les quals té atribuïda la Conselleria de Territori i
Habitatge.
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Per la Conselleria de Territori i Habitatge s’ha remès l’autorització per a
l’alienació de l’aprofitament assenyalat.

S’han elaborat els corresponents Plecs de Clàusules Administratives Particulars
que junt amb l’autorització per a l’alienació han de regir en la subhasta pública oberta
per a aquest aprofitament.

Aquesta subhasta es regularà per la Llei de Contractes de les Administracions
Públiques.

De conformitat amb el que disposa l’article 49 del RDL 2/2000 de 16 de juny,
els Plecs han d’aprovar-se per l’òrgan competent, corresponent-li en aquest supòsit la
competència al Ple  Corporatiu Municipal.

És competència del Ple Corporatiu Local l’aprovació del Plec de Clàusules en
qüestió, de conformitat amb el que disposa l’apartat h) de l’art. 22 de la Llei 57/03 del
Govern Local, es proposa a aquest òrgan, de conformitat amb el que disposa la
Comissió Especial de Comptes i Serveis Econòmics, l’adopció del següent acord.

A la vista de tot allò que s’ha exposat, de conformitat amb el dictamen de la
Comissió Informativa Especial de Comptes i Serveis Econòmics, el Ple de
l’Ajuntament, per  unanimitat, ACORDA:

PRIMER: Aprovar el Plec de Clàusules Administratives particulars a regir en la
subhasta pública per a alienació de l’aprofitament de Caça a les Muntanyes de Propis de
l’Ajuntament de Sagunt: núm. 103 “Gausa” (775 ha) i núm. 131 “Bonilles” (1.382 ha),
del Catàleg d’Utilitat Pública.

SEGON: Sotmetre a informació pública l’anunci de licitació, el present acord als
efectes d’interposició de reclamacions en el Diari Oficial de la Generalitat Valenciana,
de conformitat amb el que disposa l’art. 78 del TRLCAP.

En aquests moments, el Sr. Fernández es reincorpora a la sessió.

11 APROVACIÓ CONVENI COL·LABORACIÓ AMB SECRETARIA
D’ESTAT D’HISENDA (DIRECCIÓ GENERAL DE CADASTRE) EN
MATÈRIA DE GESTIÓ CADASTRAL. MODEL A4. EXP. 249/04

El 4 de febrer de 1994 es va signar entre la Secretaria d’Estat d’Hisenda
(Direcció de Centre de Gestió Cadastral i Cooperació Tributària) i l’Ajuntament de
Sagunt un conveni de col·laboració en gestió cadastral.

L’objecte de l’anterior conveni és la delegació, per part de la Direcció General
del Centre de Gestió Cadastral i Cooperació Tributària del Ministeri d’Economia i
Hisenda a l’Ajuntament de Sagunt, de les funcions de tramitació i aprovació dels
expedients d’alteracions d’ordre jurídic –transmissions de domini- que es produïsquen
en els béns de naturalesa urbana, en els termes expressats en el clausulat del conveni.

Per part de l’equip de govern es considera positiu per a la gestió de l’Ajuntament
la subscripció d’un nou conveni de col·laboració amb la Secretaria d’estat d’Hisenda
(Direcció General del Cadastre) ampliant la col·laboració.

En aquest sentit, la Comissió Especial de Comptes i Serveis Econòmics, en
sessió extraordinària celebrada el dia 27 de febrer del 2004 va dictaminar
favorablement:

“PRIMER: Sol·licitar a la Direcció General del Cadastre, a través de la Gerència
Territorial del Cadastre de València, la subscripció d’un conveni entre la Secretaria
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d’Estat d’Hisenda (Direcció General del Cadastre) i l’Excm. Ajuntament de Sagunt
sobre col·laboració cadastral en els termes de l’esborrany adjunt a la present proposta.

SEGON: Facultar tan àmpliament com en Dret procedisca per a la signatura de
l’anterior conveni la Sra. Alcaldessa-Presidenta.

TERCER: Comunicar als departaments afectats la subscripció d’aquest conveni,
després de la seua entrada en vigor, per al seu compliment i efectes oportuns”.

Al BOE de 8 de març del 2004 es publica el Reial Decret Legislatiu 1/2004, de 5
de març, pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei del Cadastre Immobiliari.

S’ha remès per part de la Gerència Regional del Cadastre un nou esborrany de
conveni, amb data d’entrada en aquest Ajuntament 16.04.2004, en el qual s’actualitzen
les referències normatives d’aquest a aquest Reial Decret Legislatiu 1/2004, i s’afig una
clàusula catorzena (“Extinció parcial automàtica per aplicació del procediment de
comunicació”), conseqüència del nou text legal. Així mateix, s’actualitza la data de
vigència inicial a 31.12.2004.

L’article 57 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases de règim
Local, estableix que la cooperació entre l’estat i l’Administració Local es desenvoluparà
amb caràcter voluntari, podent tenir lloc a través de convenis.

L’article 7 del Reial Decret 1390/1990, de 2 de novembre, de col·laboració de
les administracions públiques en matèria de gestió cadastral i tributària i inspecció
cadastral, disposa que la formalització de convenis de col·laboració en la gestió
cadastral haurà de ser proposada per les corporacions locals interessades, mitjançant
sol·licitud formulada a través de les respectives Gerències Territorials a la Direcció
General del Centre de Gestió Cadastral i Cooperació Tributària.

L’article 123 del Reial Decret 2568/1986, de 28 de novembre, pel qual s’aprova
el reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de les Entitats Locals, disposa
que les Comissions Informatives tenen per funció l’estudi, informe o consulta dels
assumptes que hagen de ser sotmesos a la decisió del Ple i de la comissió de govern
quan aquesta actue amb competències delegades pel Ple.

L’article 15 de la Llei 30/1992, de 26 de novembre, regula la comanda de gestió,
figura en què pot incardinar-se el present conveni.

La regidora-delegada d’Hisenda, Sra. HERNÁNDEZ, assenyala: “Hola, bona
vesprada, vegem, es tracta d’una conveni amb el cadastre. Saben tots vostès que en
aquest moment tenim conveniat el 901, que són els canvis de titularitat dels immobles i
ara del que es tracta és de conveniar també, entre altres coses, el 902, que són les
segregacions dels habitatges o les declaracions d’alta per construcció de nous
habitatges, no? Llavors, es tracta de conveniar perquè la gestió la porte l’Ajuntament de
Sagunt de tal manera que s’agiliten molt els tràmits i amb això aconseguim que
informacions que a aquest Ajuntament estan tardant a arribar al voltant d’un any arriben
en el termini d’un mes i mig o les tinguem disponibles en el termini d’un mes i mig i
que això evite el que està ocorrent en aquests moments, que es produeixen disfuncions
entre els canvis de titularitat i les noves altes. Hi ha vegades que quan ens arriba la
liquidació del cadastre, s’està liquidant al propietari quan potser caldria haver-li liquidat
al promotor i viceversa, i això comporta un muntó de reclamacions i de molèsties per
als veïns que es pretenen esmenar via aquest conveni, ja que disposarem abans de la
informació i podrem liquidar millor, a cada un la part que li correspon.”
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Obert el primer torn d’intervencions, el portaveu del grup PP, Sr. BORRÁS,
manifesta: “Se t’ha oblidat dir que ens costa diners, però, en fi, estem d’acord.
Simplement per a anunciar el canvi de vot de la comissió informativa, que allí ens vam
abstenir per determinades raons, no havíem llegit complet el conveni, però anem a
aprovar-lo, simplement això. I fem les intervencions ràpides per a arribar al següent
punt que a vostès els interessa, per això ens hem abstingut d’intervenir en altres punts.”

A la vista de tot allò que s’ha exposat, de conformitat amb el dictamen de la
Comissió Informativa Especial de Comptes i Serveis Econòmics, el Ple de
l’Ajuntament, per unanimitat, ACORDA:

PRIMER: Sol·licitar a la Direcció General del Cadastre, a través de la Gerència
Territorial del Cadastre de València, les subscripció d’un conveni entre la Secretaria
d’Estat d’Hisenda (Direcció General del Cadastre) i l’Excm. Ajuntament de Sagunt
sobre col·laboració cadastral en els termes de l’esborrany adjunt a la present proposta
(Esborrany de conveni amb data d’entrada 16.04.2004).

SEGON: Facultar tan àmpliament com en Dret procedisca per a la signatura de
l’anterior conveni la Sra. Alcaldessa-Presidenta.

TERCER: Comunicar als departaments afectats la subscripció d’aquest conveni,
després de la seua entrada en vigor, per al seu compliment i efectes oportuns.

12 PROPOSICIÓ SP SOBRE RECUPERACIÓ NOM PORT PER A TOTES
LES COMUNICACIONS QUE ES DIRIGISQUEN A REGIDORS I CIUTADANS

Sotmès a votació, de conformitat amb el que estableix l’art. 82.3 del Reglament
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals, per
unanimitat es ratifica la inclusió de l’assumpte en l’ordre del dia.

Pel portaveu del Grup Municipal Segregació Portenya, es presenta un nou text
respecte a la proposició presentada en la sessió anterior, del següent tenor literal:

“En relació amb l’acord adoptat per la Junta Local el passat mes de gener sobre
l’ús de la denominació del nostre municipi i el seu reflex en la relació amb els ciutadans
i amb altres administracions públiques, els grups municipals sotasignants proposen al
Ple de l’Ajuntament la següent

PROPOSTA D’ACORD
El Port de Sagunt ha conformat la seua pròpia identitat dins del municipi i ha

contribuït al seu enriquiment social, cultural i econòmic. Així, la història municipal,
durant el passat segle XX, no pot entendre’s sense aquesta realitat diferenciada.

En aquest sentit es proposa al Ple de l’Ajuntament de Sagunt l’adopció del
següent acord:

Que en nom al respecte amb la denominació “Port de Sagunt”, i a les seues
veïnes i veïns, que van celebrar el passat any 2002 el seu centenari, es procedisca a
canviar de tots els seus documents administratius, el nom “46520 Sagunt” pel de
“46520 Port de Sagunt”.

El portaveu del grup SP, Sr. GOIG, indica: “Bona vesprada a tots i a totes,
Segregació Portenya va presentar la següent moció que ara començaré a llegir, diu que:
davant de les últimes mesures de l’equip de govern sobre la suspensió dels acords
adoptats per la Junta de Govern Local el passat 3 de març del 2003, sobre la supressió
del topònim Port de Sagunt pel de Sagunt en el mata-segells de correus, direccions de
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Conselleria, Sanitat i també l’eliminació com a localitat de naixement en el DNI per part
de la Direcció General d’Interior, sol·licitem del Ple de l’Ajuntament de Sagunt que en
virtut del respecte amb la denominació del Port de Sagunt i als seus veïns que van
celebrar el passat any 2002 el seu centenari com a poble, procedisca a canviar de tots els
seus documents administratius que dirigisca als veïns del Port el nom ‘46520 Sagunt’
pel de ‘46520 El Port’ o ‘46520 El Port de Sagunt’. I hi havia una relació de documents
annexos que era sobre els quals nosaltres demanàvem que s’incidira en vista que
aquesta moció, pareix que no pot ser acceptada, nosaltres proposarem una nova moció.
Anem a retirar-la i proposarem la següent, que diu: en relació amb l’acord adoptat per la
Junta Local el passat mes de gener sobre l’ús de la denominació del nostre municipi i el
seu reflex en la relació amb els ciutadans i amb altres administracions públiques,
esperem que aquesta moció siga consensuada i es puga arribar a un acord de tot i per
això signem, els grups municipals sotasignants proposen al Ple de l’Ajuntament la
següent PROPOSTA D’ACORD: El Port de Sagunt ha conformat la seua pròpia
identitat dins del municipi i ha contribuït al seu enriquiment social, cultural i econòmic.
Així, la història municipal, durant el passat segle XX, no pot entendre’s sense aquesta
realitat diferenciada. En aquest sentit es proposa al Ple de l’Ajuntament de Sagunt
l’adopció del següent acord: que en virtut del respecte amb la denominació ‘Port de
Sagunt’, i a les seues veïnes i veïns, que van celebrar el passat 2002 el seu centenari, es
procedisca a canviar de tots els seus documents administratius el nom ‘46520 Sagunt’
pel de ‘46520 Port de Sagunt’. Gràcies.”

A les 18 hores i 30 minuts se suspèn momentàniament la sessió per a permetre
les intervencions de públic en aquest assumpte, de conformitat amb el que preveu la
Carta de Participació Ciutadana; es reprèn la sessió a les 18 hores i 55 minuts.

Pren la paraula la Sra. Josefa López dient: “Bo, bona vesprada, senyors regidors,
Sra. Alcaldessa, jo volia donar-li les gràcies als regidors de Segregació Portenya per la
lluita que han portat, ja que jo ja ho vaig passar, quan la reconversió. I espere que
estigueu bé, perquè esteu lluitant per al nostre poble, en aquest cas Port. Jo l’única cosa
que diria és que després de sentir i llegir tot el que s’ha dit per aquesta lluita, en aquest
cas, estar de vaga de fam els regidors, jo diria a tots els regidors, i alcaldessa, que sigueu
d’un partit o d’un altre, em dóna igual, que la lluita no sols està bé quan a nosaltres ens
interessa. La lluita dels altres també és bona perquè és que dóna la casualitat que sempre
estem igual. Si nosaltres portem la lluita, està bé, però si la porten els altres està
malament i açò, ací, esteu veient el Port, i moltíssima gent més que l’única cosa que
volem és que no esborreu la nostra entitat del Port de Sagunt. Val?, que ho sapieu, que
us ho vaig dir en l’altre ple, el que no es pot fer és l’entitat d’un poble de 100 anys
d’història, que l’esborreu així tal qual. Llavors, espere que quan aneu a votar amb
aquest tema que segons alguns dèieu que açò no hi havia res, no havia passat res. Ho
torne a repetir, si no ha passat res, per què estem en el debat una altra vegada de Port
Sagunt? Jo espere que ho considereu, val, vinga, moltes gràcies.”

La Sra. Conchín Cuenca manifesta: “Bona vesprada a tots, jo volguera saber, el
perquè, el motiu de després de 100 anys ens han volgut llevar el nom del Port, jo
volguera saber quins interessos ocults hi ha hagut i que vostès me’ls explicaren. Jo ara
estic tenint una quantitat de problemes, se m’ha oblidat portar les cartes, però les
portaré, d’entitats bancàries que m’estan manant per a la declaració de Renda, per la
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punyeta aquesta de Sagunt, eh, que jo respecte molt els saguntins, però vull que em
respecten a mi, la meua identitat de poble no me la pot llevar ningú, ni me l’ha de llevar
ningú. (La Sra. Alcaldessa diu: per favor, per favor, guarden silenci). Exacte, no vull ni
aplaudiments ni que em diguen bé, jo parle i cada u que parle i manifeste la seua forma
de pensar. Llavors, la identitat d’un poble no la pot llevar ningú, avui està vostè, demà
estarà un altre. Hi ha coses que no s’han de tocar, s’han de respectar. Jo, ara com bé li
he dit, tinc problemes amb una entitat bancària, ja li he hagut de cridar diverses vegades
l’atenció, ja li he dit que a la pròxima em lleve d’aqueixa entitat, perquè, clar, amb això
que cal posar Sagunt, han buscat el codi postal i, bo, diga-li-ho al carter també. Que em
posen 46500 i el carter em posa una ratlla boca per avall en la carta ‘doble adreça’, clar,
al pobre home amb conya, amb perdó dels presents. O siga, els problemes burocràtics
que ens han creat, i tinc les cartes i he conservat els sobres, perquè són cartes de
finestreta. I ja he dit, com la pròxima vegada em vinga pagaran ells la festa i, alerta, és
amb papers molts per a la declaració de Renda. No volguera tenir problemes per culpa
de gent d’aquest hemicicle que jo volguera saber quins interessos han tingut per a voler-
nos llevar el nom del nostre poble. Ací jo veig un interès fosc, i volguera que me
l’aclariren, per favor.”

El Sr. Joaquín Martínez González diu: “Jo sóc Ximo, jo sóc metal·lúrgic. Jo,
quan van tancar Alts Forns, jo vaig estar a la carretera, jo vaig estar tallant les autopistes
i sóc de Morvedre. Resulta que jo estava lluitant pel meu poble, i ara resulta que jo pel
meu poble no he lluitat mai. Ha vingut gent ací que diu no, gent que és del Port, que jo,
alerta, tinc molt bons amics al Port, que em van dir Ximo cal lluitar pel nostre poble.
Hem anat tots a tallar l’autopista, ara resulta que jo de Sagunt no sóc, han vingut i
diuen, no, és que nosaltres som un poble independent, jo he anat a Terol i m’han dit
terrorista. (La Sra. Alcaldessa diu: per favor, per favor, guarden silenci i respecten-se.)
Quan van tallar les autopistes jo he anat a Terol i m’han dit... Com que no té res a
veure?, i m’han dit, és que els de Sagunt sou uns terroristes, a Terol. I resulta que jo ara,
i t’ho puc dir, i t’ho puc dir, vaig anar a una rellotgeria i m’ho van dir. Resulta que jo
estic lluitant pel meu poble i resulta que nosaltres, els saguntins, no tenim dret a res. El
Port també, perquè el Port és el meu poble, home, per què no? (La Sra. Alcaldessa diu:
per favor, per favor, per favor, per favor, guarden silenci). Jo he deixat parlar, a mi no...
(La Sra. Alcaldessa insisteix: per favor, per favor, per favor, per favor. Per favor, torne a
demanar que respecten la persona que està parlant, en democràcia cada u pot expressar
el que crega oportú, per favor, no parlem de provocacions, per favor, no parlem de
provocacions. L’única cosa que demane és respecte a qui està parlant, cada u té dret a
pensar d’una manera, això és la grandesa de la democràcia, i l’única cosa que demane és
respecte entre els uns i els altres. Si no guarden silenci suspendré el Ple.)”

El Sr. Miguel Almor indica: “Bona vesprada, sóc Miguel Almor. Jo volia
començar comentant que el que estiguem avui ací aquesta vesprada, cal recordar, que es
deu a una decisió de l’equip de govern, que ha provocat una gran crispació en una part
important de la societat portenya. A part d’aqueixa decisió, en el temps que ha
transcorregut des de la presa de decisió fins a la data d’avui, s’han intentat, per part
també de l’equip de govern, algunes accions que lluny de rebaixar la tensió l’han
augmentat més en intentar convertir al Port en un barri més. Jo crec que això és una
dinàmica molt perillosa que, com estan veient, genera una tensió enorme en la societat
que no tenia perquè crear. I crec que aquest ajuntament està obligat a respectar i a
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reconèixer la identitat d’un nucli de població com el del Port, que ha configurat al llarg
dels cent anys d’història una societat pròpia amb identitat pròpia. I això no és cap cosa
fútil, això és tan clar com la mateixa Constitució espanyola quan ha reconegut la
identitat de comunitats històriques, com la catalana o la basca, sense que ningú
s’esgarrara les vestidures i votant a favor la majoria dels qui estem ací, de la mateixa
Constitució espanyola. Per tant, el fet que aquest Ajuntament reconega la identitat del
Port com una societat diferenciada, no significa més que això, buscar-li tres peus al que
ve a continuació, crec que és un exercici perillós, que ens pot portar a una crispació
social molt elevada, molt elevada, i que no avançaríem gens. Per tant, jo crec que avui,
en aquest Ple, i crec que és molt molt acceptable la moció que han presentat els regidors
de Segregació Portenya, perquè d’una banda intenten que el Ple reconega la identitat
pròpia del Port, que la té, i d’altra banda no intenta anar més enllà, cosa que els agraïsc,
per a no generar més crispació. I, per tant, pregaria a l’equip de govern que fera un
esforç en la mateixa línia que han fet els regidors de Segregació Portenya, i poguérem
eixir d’aquest Ple tranquil·lament la gent del Port sentint que la nostra identitat s’ha
respectat i la gent de Sagunt sabent i tenint clar que en aquest municipi hi ha dues
identitats socials, no d’ara, des de fa cent anys, i que han conviscut i que podran o no
conviure en el futur, això serà un altre tema de debat. Però que en aquests moments es
respecta la identitat dels dos pobles. Gràcies.”

La Sra. Chavarría manifesta: “Bona vesprada, Chavarría, al Port no hi ha un altre
cognom, o siga que ja em coneixen. Resulta que, mire vostè, amb el que ha passat amb
tot açò del topònim del Port. Ara, quan venia jo ací, a la plaça aquesta que hi ha ací, la
de, que no sé com s’anomena, bo, resulta que hi ha dos xiquets jugant en una font, com
m’han vist amb la pancarta així a la mà, la primera cosa que m’han dit, el Port no
existeix! Dic, i qui t’ho ha dit, fill meu?, ja t’ensenyen això des de xicotet a tu?, dic,
potser el que no existeix és Sagunt, perquè si es van cremar tots quan Anníbal, ja em
diràs qui va eixir. O és que es van amagar alguns, tan valents que es van fer o venir-se
per a Déu de quina raça, perquè al Port hi ha moltes races, les hem admès totes, de
València, de Terol, de Sogorb, del lloc que hagen vingut els hem admès totes, i fins
vostè, Sra. Alcaldessa, que és d’Albacete també l’hem admès, fins vostè també l’hem
admès. Llavors, no sé per què ve aqueix odi a la identitat del Port quan hem sigut un
poble molt acollidor quan ací a Sagunt no han acollit a tots, que la primera cosa que et
deien és que és de l’anella! I jo li diré una cosa, tinc nebots nascuts ací, un germà casat
cinquanta anys ací, una cunyada saguntina molt bona, i jo, amb els de Sagunt, no tinc
absolutament res, res, res. Perquè el Port, com ha dit aqueix senyor, fa cent anys que
existeix, i Sagunt, pel que diuen, naturalment més, per la història, eh. Però jo li diré una
cosa, tot el que ve a Sagunt, ve molt bé, a veure el Castell, a veure el seu carrer històric,
però al cap i a la fi se’n van a la platja. I sap el que m’ha dit aqueix xiquet que se m’ha
passat per alt? M’ha dit que me’n vaja a la platja a veure si m’ofegue; dic, fill meu, a
veure si vas tu aquest estiu i t’ofegues tu, bonic. Es creu vostè que el problema que han
creat és mínim? Jo volguera que vostè em contestara a això. I, una altra cosa, a mi
m’empipa molt, m’empipa molt l’assumpte de Bancaixa perquè ens deixarà endeutats
fins als nostres néts, Sra. Calero, i d’aqueix assumpte no vull tocar res més, però sí li dic
que considere el que han dit sobre el topònim del Port i ens deixe viure en pau com hem
viscut durant prou anys. Que ací a Sagunt i al Port, les úniques pedres que es van tirar,
perquè jo li vaig sentir dir a vostè una vegada que l’any 52 els del Port es tiraven pedres,
de pedres res. Les úniques pedres que s’han tirat han sigut els matrimonis que s’han fet
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del Port i Sagunt, i Sagunt i el Port. Aqueixes són les úniques pedres que s’han tirat i les
que portaven de la pedrera per a fer el moll del Port, aqueixes són les úniques pedres
que s’han tirat, Sra. Calero. I espere que tire un poquet més pel Port i saber qui maneja
els fils d’aquest Ajuntament per a passar les coses com passen, i no dic res més.”

El Sr. Manuel Marín exposa: “Bona vesprada, bo, el Sr. Almor, jo diria alguna
cosa, vaig a dir-ho, per descomptat, però el Sr. Almor ho ha explicat molt millor. Jo ho
puc dir, sempre, des del punt de vista d’una persona que viu ací molts anys, la meua
dona és del Port i a mi el Port i Sagunt, doncs el Port i Sagunt. Jo el que no puc
entendre, i el que diuen caldria explicar-ho, els polítics, els que ens dirigeixen, els que
hem votat, a quin sant tant d’embolic per a açò, en comptes de les coses importants de
veritat, perquè ací hi ha polítics que abans estaven a l’oposició o manant, i l’embolic
aquest del topònim no existia. O siga, caldrà aclarir-ho perquè els polítics, de veritat,
estan per a servir-nos, els votem, però que les cartes les traguen clares i ens ho diguen el
perquè. Perquè per açò no crec que hàgem de preocupar-nos tant. Tenim una sèrie de
coses més importants que després en precs i preguntes jo em posaré els deu minuts i em
puc posar mitja hora i una hora si volen, que és perquè ens caiga la cara de vergonya, i
no fem res. I, no obstant, ens fiquem amb això del Port, tota la vida ha sigut el Port, Sra.
Alcaldessa, tota la vida. No, no, perdoneu, calleu, que estic parlant jo! Tota la vida ha
sigut el Port, i per què ara no és el Port? I si és el 46520, per a distingir-lo perquè
lògicament és un nucli de població molt gran, que som una ciutat, diguem-ne, rara,
perquè, jo, ha vingut gent de fora ací i li he hagut d’explicar, senyora, per favor, jo he
hagut d’explicar-los que, bo, que hi ha un nucli ací i un altre allà i després si volen li
conten la història. Però que després al Port hi ha més coses, que ací en tenim menys,
que ací ens donen, que ací ens lleven, bo, això ja ho veurem després, ja lluitarem perquè
ens facen a tots, ja que paguem els impostos ací i punt. Però el de l’embolic i rebombori
per açò, algú ho ha de saber i m’imagine que tant és el tripartit, com ara es diu, perquè
és un tripartit, no, no, és que és un tripartit, no va amb doble sentit, com l’oposició, que
expliquen a veure el perquè aquest rebombori. El Sr. Almor ho ha explicat molt clar,
però, bo, cal seguir dient-ho i ja no dic res més, de moment.”

Represa la sessió, el portaveu del grup SCP, Sr. CORTÉS, exposa: “Bé, bona
vesprada, crec que el que ha passat i el que està passant aquesta vesprada ací jo crec que
és un tema prou greu i avui, de veritat, que lamente no poder parlar el valencià per a
poder-me dirigir a tots vostès en valencià, perquè com a castellanoparlant, el mateix dret
que exigisc que se’m deixe parlar en castellà, exigisc que se’ls deixe també parlar i
s’expressen les persones en valencià. Dit açò, estem parlant d’una paraula que s’ha
repetit diverses vegades que és el respecte, i això és, a vegades, el que menys es té en
compte a l’hora de parlar de la democràcia o a l’hora d’entendre la democràcia. El
respecte és el que estava comentant fa un segon, és respectar que cada u s’expresse com
vulga i com puga dins de la Constitució i dins de les normes que ens hem atorgat tots els
espanyols. Igual que exigisc el mateix respecte que d’alguna manera es respecten els
senyals d’identitat d’un nucli que és el Port. Jo, la veritat, és que açò, on hem arribat,
com deia Marín, és que no ho sé, no ho sé, com hem arribat al final d’aquest camí a
aquesta situació. Sé com va començar, sé com va començar el tema, perquè va ser un
autèntic error per part de l’equip de govern, que no es devia haver comès perquè a més,
estic convençut que no es va fer amb mala fe, però no es va pensar, no es van analitzar
les conseqüències polítiques que tindria aqueixa decisió. Per tant, jo crec que Sagunt és
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una gran ciutat, que té dos grans nuclis, el Port i Sagunt, i que han d’estar en una
balança en equilibri i tot el que no s’entenga des d’aqueix punt d’equilibri entre els
saguntins i els portenys, estarem creant el que ha ocorregut avui ací i el que està
ocorrent. Per tant, jo crec que el que s’està equivocant és perquè jo crec que s’està
confonent les formes amb el fons. La moció que presenta Segregació Portenya, jo
entenc que és una moció també assumible que, d’alguna manera, pretén respectar
aqueixos senyals d’identitat, i que, per part, de l’equip de govern, es presenta una altra
esmena o una altra moció que, jo crec que, el fons encara que les formes es podria
entendre i fins a permetre o acceptar, és a dir, bo, la veritat és que tampoc té gran
importància que Almardà siga Almardà quaranta mil no sé quants Sagunt, que davall
vies siga... vull dir-te. No, no, vull dir, no, no que es podria entendre si només
estiguérem parlant de les formes, però, clar, el problema és el fons. I per a entendre el
fons d’aquesta gran ciutat, que és Sagunt, cal entendre que Sagunt i el Port són dos
nuclis importantíssims i dos nuclis que tenen el mateix pes, no diré més un que un altre,
però, almenys, diguem que saguntins i portenys tenim el mateix pes específic a l’hora
de construir aquesta gran ciutat que és Sagunt. Per tant, el problema no és de formes, el
problema és de fons. I jo el que crec i lamente és que molts dels regidors que hi ha ací
no entenguen que el Port és un gran nucli que s’ha gestat només en 100 anys, no té dos
mil ni tres mil, té 100 anys, però que aqueix Port que té cent anys, amb gran sacrifici,
amb molt d’esforç, amb sang de molts treballadors, ha aconseguit que Sagunt, no dic el
Port, que Sagunt, avui siga una de les ciutats més importants de la Comunitat
Valenciana. I el que tinc molt clar és que, entre els uns i els altres, ens l’estem carregant.
Gràcies.”

El portaveu del grup PSOE, Sr. CHOVER, manifesta: “Nosaltres, el fons, com
deia Miguel Ángel, no el qüestionem en absolut. Jo crec que hi ha hagut una actitud
d’humilitat d’aquest equip de govern (la Sra. Alcaldessa diu: per favor, Sr. Chover, Sr.
Chover, per favor, sembla mentida que calga recordar contínuament el respecte, tot el
món té dret a dir el que pensa, i agrade o no agrade cal callar-se i cal escoltar quan està
parlant una altra persona, per favor, per favor. Cada u ha tingut la seua oportunitat per a
dir el que ha cregut oportú, per favor, guarden respecte i guarden silenci). Deia, en
retirar l’acord que Miguel Ángel Cortés ha definit com a gran error. Hem assumit
aqueixa qüestió i s’ha retirat aquell acord. Durant aquest temps hem estat barallant
distintes possibilitats per a eixir de la situació, hem parlat amb els grups polítics que
conformen l’hemicicle i, ahir mateix, proposàvem a Segregació Portenya una proposta
d’acord que inicialment veien com bé, però que tenien després que debatre en la seua
junta directiva. Nosaltres, ells ens han passat, com, contraproposta la que ha llegit Jaime
Goig i jo vull dir ací en nom de l’equip de govern, parle en nom de l’equip dels 13
regidors de l’equip de govern, que assumim sense modificar una sola paraula la
proposta que ha plantejat Jaime Goig, i demanem que com a equilibri ells accepten una
esmena d’addició que li donaré al secretari perquè llija. Si ells accepten aqueixa esmena
d’addició, no modifiquem ni una sola paraula del que ells han posat en la seua proposta
d’acord. Que quede clar que acceptem en la totalitat la seua proposta d’acord i volem
que s’afija una esmena d’addició, que li done al secretari perquè llija.”

El Sr. Secretari llegeix l’esmena d’addició:
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“Per a la comunicació administrativa amb els residents en altres nuclis de
població, partides i polígons s’utilitzaran les denominacions tradicionals amb els seus
respectius codis postals”.

La Sra. ALCALDESSA insisteix: “Per favor, guarden silenci, per favor, guarden
silenci.”

Obert el segon torn d’intervencions, el portaveu del grup PP, Sr. BORRÁS,
assenyala: “El grup popular municipal ens hem expressat amb claredat, tant en el Ple
passat, que vam sentir que la moció quedara sobre la taula ja que s’acceptaven les
nostres esmenes, i ens hem expressat en els mitjans de comunicació. Entenem que SP ha
proposat una esmena en substitució de l’anterior que va quedar sobre la taula en nom a
l’enteniment de tota la corporació i que fóra acceptada per tots. Nosaltres, almenys, així
els hem dit que tracten de ser, cenyir-nos exclusivament al nucli del Port. Per a
nosaltres, entenem, i ho he fet saber també a l’equip de govern, i al seu dia li ho vaig fer
saber en una reunió a la Sra.. Alcaldessa, no cap una altra esmena de substitució a la
totalitat per part de l’equip de govern, encara que siga molt semblant, com han pretès
acceptar ara, però afigen un punt, que entenem que no ve al cas, ja que això ja estava
ací. Mentre que entenem que si SP ha realitzat i ha donat un pas important per a
l’enteniment. Miguel Ángel ha comentat les formes i el fons. Les parts expositives, si
volen, són prou semblants, el punt u amb una altra redacció és semblant en contingut ja
que queda 46520 Port de Sagunt, però no obstant el punt dos entenem que sobra. Per
tant, el que es podria fer per part de l’equip de govern, l’esmena de SP, si volen esmenar
quelcom, que entenc que tampoc cap, proposen-se’l a ells, nosaltres ací no entrarem i
donaríem també el nostre vist i plau. I vull recordar que ni en l’esmena a la totalitat de
substitució de SP ni en la de vostès es parla per a res de l’anul·lació, per si serveix per a
quelcom, o suspensió de l’acord que va prendre al seu dia de la Junta de Govern.
Nosaltres l’esmena de SP si la mantenen la votarem afirmativament. Res més i moltes
gràcies.”

El portaveu del grup SCP, Sr. CORTÉS, diu: “Bé, matisaré un poc més el tema
perquè m’agradaria que ací al final fórem capaç d’arribar a un enteniment, i parlaré
novament sobre el fons. Jo crec que hi ha dues postures clarament diferenciades, una els
que volen que es respecten els senyals d’identitat d’un nucli com és el Port, i hi ha
altres, que són els que presenten l’esmena per part de l’equip de govern, que també
volen que es respecten aqueixos senyals d’identitat, però rebaixant la condició del Port a
barri preferent. És el que jo entenc, no, no , no, sí, barri preferent perquè sí que se’ls
reconeix, sí que es reconeix el Port 46520-Port de Sagunt. Però, jo, com deia al principi,
a mi m’agradaria que alguns dels regidors que hi ha ací entengueren d’una vegada per
sempre que el Port no és un barri, el Port no és un barri, el Port és l’equilibri entre
Sagunt i Port, i entre els dos formen aquesta gran ciutat, i si no som capaços d’entendre
això no entendrem mai res, ni arribarem a cap lloc. Després vindrà la segregació o no
vindrà, però si no som capaços dels que estem ací entendre la importància i la
transcendència del Port, i el que volem és seguir pensant que el Port és un barri de
Sagunt, estem creant un gran problema i lògicament, com diu Marcelino, una gran
equivocació. Jo només demane a aquells que no ho entenen, que deixen de pensar ja el
Port com un barri, que pensen ja que el Port és una estructura social importantíssima i
complementària del nucli històric de Sagunt, i que els dos som iguals, que no hi ha
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saguntins i portenys, o saguntins de primera i portenys de segona, o portenys de segona
i saguntins de primera, som tots saguntins però hi ha uns que hem nascut al Port i altres
que han nascut a Sagunt. I l’única cosa que es pretén és que es respecten aqueixos
senyals d’identitat, no es pretén res més, i llavors jo no veig on veuen vostès els
fantasmes llevat que vulguen seguir pensant i parlant del Port com un barri, això sí, un
barri preferent, però al cap i a la fi un barri de Sagunt.”

El portaveu del grup SP, Sr. GOIG, assenyala: “Bé, vegem, nosaltres
demanarem, per favor, pregue silenci. Abans de fer la meua exposició, que seré molt
breu perquè tampoc estic en els meus millors moments, com molts entendreu. Volguera
dir, i per favor que es guarde silenci, volguera dir que ací tenim tots el dret a parlar en
valencià, en castellà, en la llengua que vulguem perquè estem a la Comunitat
Valenciana. Jo porte un cognom que és Goig, em sent molt orgullós de ser valencià. Si
el Sr. Quico Fernández i el Sr. Manolo Civera, o Rosa Vilalta, els companys volen
parlar en valencià tenen el ple dret de fer-ho i una altra cosa és que ells si es troben
davant d’un públic majoritàriament castellanoparlant vulguen tenir la cortesia de canviar
la seua llengua materna i parlar en castellà, però això, vegem, això no es pot exigir, això
és una cosa que hauran de decidir ells i caldrà respectar-la, aqueix, en primer punt. En
segon punt, el que volguera dir és que no admetrem l’esmena que ens proposa l’equip
de govern, Segregació Portenya en el passat ple, se’ns va convocar l’endemà, només
acabar aquest ple hi hauria una Junta de Portaveus, crec que ho recordem tots, l’endemà,
van passar quinze dies, jo crec que en quinze dies l’equip de govern de l’Ajuntament de
Sagunt va tenir temps per a moure fitxa, se’ns va passar una moció, es va estudiar, es va
dir que no, i se’ns proposa una moció ahir, dimecres a la vesprada, dos dels regidors que
componen la Junta Directiva d’Iniciativa Portenya estan en vaga de fam, vam haver de
posposar la Junta Directiva a les 12 de la nit, i el que pense és que tampoc són formes ni
em sembla que és un tema seriós per a tractar aquest assumpte. Jo demanaria a l’equip
de govern que tinguera un gest de bona voluntat, que açò és una moció perquè es
consensue per tot el món, que ací ningú guanya ni ningú perd, ací s’està defensant una
identitat. Ens agradaria que se sumaren a aquest carro sense haver de fer cap tipus
d’esmena, perquè al cap i a la fi la lectura que s’està fent de la proposta d’aqueix segon
punt, com molt bé deia Miguel Ángel, o siga, que converteix per a molta gent, fereix la
sensibilitat de molta gent en convertir el Port o no en un nucli de població en un poble
que ho és, en un futur ja veurem, ho dirà la llei, si té les seues pròpies dependències
municipals i el seu propi òrgan administratiu, però el que no pot ser és tractar el Port
com un barri preferent perquè no ho és. Nosaltres pensem que l’equip de govern ha de
rectificar en aquest punt i retirar la seua esmena i aprovar, per favor, us pregue silenci, i
aprovar la que ha presentat SP. Moltes gràcies.”

Durant el debat, el portaveu del Grup Municipal Socialista presenta una esmena
d’addició de l’equip de govern a la proposició de SP, consistent a afegir un apartat a la
part dispositiva del següent tenor literal:

“Per a la comunicació administrativa amb els residents en altres nuclis de
població, partides i polígons s’utilitzaran les denominacions tradicionals amb els seus
respectius codis postals”.

Esmena que, sotmesa a votació, és aprovada per 13 vots a favor de PSOE, EU i
BLOC i 12 vots en contra de PP, SP i SCP.
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A la vista de tot allò que s’ha exposat, incorporada l’esmena aprovada i sotmès a
votació el fons de l’assumpte, el Ple de l’Ajuntament, per 13 vots a favor de PSOE, EU
i BLOC i 12 vots en contra de PP, SP i SCP, ACORDA: Aprovar la proposició dalt
transcrita degudament esmenada la part dispositiva de la qual queda de la següent
manera:

PRIMER: Que en nom al respecte amb la denominació “Port de Sagunt”, i a les
seues veïnes i veïns, que van celebrar el passat any 2002 el seu centenari, procedisca a
canviar de tots els seus documents administratius, el nom “46520 Sagunt” pel de
“46520 Port de Sagunt”.

SEGON: Per a la comunicació administrativa amb els residents en altres nuclis
de població, partides i polígons s’utilitzaran les denominacions tradicionals amb els
seus respectius codis postals.

A les 19 hores i 15 minuts se suspèn la sessió, es reprèn a les 21 hores i 10
minuts, no s’hi incorporen el Sr. Gallart i la Sra. Contreras, que l’han abandonat
definitivament durant la recessió.

La Sra. ALCALDESSA manifesta: “Aquesta alcaldessa, després de la tensió que
jo crec que hem d’evitar en nom de la democràcia, després d’unes llargues, per favor,
ara ho dic molt seriosament, si no hi ha silenci en el Ple, automàticament suspenc el Ple
per a un altre dia. Crec que hem tingut ja açò, com he dit abans, és el temple de la
paraula, no pot ser que açò es convertisca en un circ o una cosa semblant. Torne a
demanar que hi haja respecte per a les persones que prenen la paraula. Estem intentant
arribar a un acord en aquests moments de tensió, que mai són bons aquests moments de
tensió. Però aquesta alcaldessa, en nom d’evitar tensió encara que s’originen altres
tensions, en nom d’evitar tensió i en nom d’arribar a algun consens per aquests
moments que s’està vivint tant al Port de Sagunt com ací a l’hemicicle, intentem arribar
a un acord amb els regidors de Segregació Portenya. En aquest moment, per a tornar a
tractar el punt en què havíem ja deixat i aprovat, es retiren de l’ordre del dia els punts
13, 14, i 15, després es tornaran estan d’acord? No, no, Sr. Castelló, es retiren aqueixos
punts per a després incloure’ls per urgència i es tractaran en el ple per a seguir amb el
debat que estàvem tenint de la proposició de Segregació Portenya, d’acord?, d’acord?”

El Sr. Secretari indica: “A continuació quedaria, si hi ha algun tema per urgència
a incloure en l’ordre del dia. Atès que es reprendrà el tema on ha sigut votat amb
anterioritat, el tema havia sigut votat i, per tant, l’acord està. Per a poder incloure un nou
punt en l’ordre del dia han de tractar-se primer o retirar-se els tres punts que hi
quedaven, retirada d’aquests amb majoria amb el vot en contra anunciat entraria com
una moció via d’urgència, els temes que vulguen tractar-se.”

La Sra. Alcaldessa proposa que es retiren de l’ordre del dia els punts 13, 14 i 15
de l’ordre del dia, a fi de poder tractar novament el tema objecte del punt anterior,
aquesta vegada com a moció.

Proposta que, sotmesa a votació, és aprovada per 21 vots a favor de PSOE, EU,
PP, SP i SCP i 2 vots en contra de BLOC-EV.
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13 MOCIÓ SEGREGACIÓ PORTENYA SOBRE RECUPERACIÓ NOM
PORT PER A TOTES LES COMUNICACIONS QUE ES DIRIGISQUEN A
REGIDORS I CIUTADANS

Durant el debat, abandonen momentàniament la sessió els Srs. Civera i
Fernández.

Sotmès a votació, de conformitat amb el que estableix l’art. 91.4 del Reglament
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals, per 21 vots a
favor de PSOE, EU, BLOC, SP i SCP i 2 abstencions de BLOC-EV (en aplicació de
l’art. 100.1 el ROF), es declara la urgència de l’assumpte i procedir-ne al debat.

Llegida la moció del Grup Segregació Portenya, al tenor literal de la qual:
“En relació amb l’acord adoptat per la Junta Local el passat mes de gener sobre

l’ús de la denominació del nostre municipi i el seu reflex en la relació amb els ciutadans
i amb altres administracions públiques, els grups municipals baix signants proposen al
Ple de l’Ajuntament la següent

PROPOSTA D’ACORD
El Port de Sagunt ha conformat la seua pròpia identitat dins del municipi i ha

contribuït al seu enriquiment social, cultural i econòmic. Així, la història municipal,
durant el passat segle XX, no pot entendre’s sense aquesta realitat diferenciada.

En aquest sentit es proposa al Ple de l’Ajuntament de Sagunt l’adopció del
següent acord:

Que en nom al respecte amb la denominació “Port de Sagunt”, i a les seues
veïnes i veïns, que van celebrar el passat any 2002 el seu centenari, procedisca a canviar
de tots els seus documents administratius, el nom “46520 Sagunt” pel de “46520 Port de
Sagunt”.

El portaveu del grup PSOE, Sr. CHOVER, exposa: “En relació amb el punt que
hem acabat es planteja una moció de rectificació de l’acord pres i el text d’aqueixa
moció és exactament el que s’havia proposat per Segregació Portenya i, per la nostra
part, es retira l’esmena d’addició que havíem presentat. Amb la qual cosa queda una
nova proposta d’acord que es pot tornar a llegir, però que és la presentada
anteriorment.”

Obert el primer torn d’intervencions, el portaveu del grup SCP, Sr. CORTÉS,
assenyala: “Bé, hem recorregut un llarg camí per a arribar al que jo pense que és el
lògic, que el lògic és plantejar una ciutat com és la ciutat de Sagunt amb dos nuclis
importants i amb dos nuclis el respecte de l’un cap a l’altre, i de l’altre cap a l’un, que jo
pense que ha de ser un respecte total i d’equilibri. I jo crec que, des d’aquest moment, si
hem sigut capaços d’entendre el missatge, jo crec que ara és quan podem començar a
caminar. Jo sóc un saguntí que ha nascut al Port, i em sent molt orgullós d’haver nascut
al Port, i el que he dit abans ho tornaria a repetir 1000 vegades encara que la gent pense
que la meua intervenció ha sigut dinamitadora. La meua intervenció no ha sigut
dinamitadora, la meua intervenció ha sigut la d’una persona que sent amb el cor per
molt que siga polític, i que l’única cosa que pretenc, l’única cosa que vull és que Sagunt
i el Port, jo ho he dit sempre, no sóc segregacionista, ni crec que ho vaja a ser. No estic
en contra de la segregació ni a favor, vull dir-te que la segregació porta el seu camí i ja
decidirà qui haja de decidir si veritablement es donen els elements necessaris perquè
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Sagunt i el Port se segreguen. Però el que sí que estic és defensant sempre, i defensaria
el mateix si pensara que s’està atemptant contra la dignitat o contra els senyals
d’identitat de Sagunt-ciutat la defensaria amb la mateixa intensitat i amb la mateixa
força i amb el mateix coratge i amb la mateixa voluntat com he defensat el Port.
Gràcies.”

La Sra. ALCALDESSA indica: “Per favor, per favor, us pregaria en aquest torn
de paraules que ni aplaudiments ni esbroncs. Els torne a dir que com no respecten les
persones que estan parlant siga el que siga, i diguen el que diguen, suspenc el Ple en
aquest mateix moment. Em sembla que ho he dit prou clar. Han de respectar el que diga
cada un dels que vulga dir ací alguna cosa!”

El regidor del grup BLOC, Sr. FERNÁNDEZ, assenyala: “Bé, Sra. Alcaldessa,
companys de la corporació, veïns i veïnes. Jo pense que avui estem assistint a un
autèntic atemptat contra la democràcia. Estem assistint a un intent de violentar les
institucions democràticament elegides, en un clima de crispació, en un clima d’insults,
d’amenaces, que seria raó suficient per a suspendre el Ple i reprendre’l un altre dia.
Perquè, com tots entendran, no es poden prendre decisions quan la situació està com
està. El procés que hem experimentat o patit fins ara és un procés llarg i complex. Es va
prendre una decisió ja fa alguns mesos en una junta de govern, no per iniciativa del
partit que jo represente. És una cosa que jo pense que alguns han malinterpretat, no per
iniciativa del Bloc Nacionalista Valencià, que he de dir que tots els membres de l’equip
de govern van acceptar, d’alguna manera van entendre, sense major transcendència,
sense ànim de provocar en ningú una sensació d’humiliació ni d’anar contra els senyals
d’identitat de ningú, i això és el que nosaltres vam entendre, tots vam entendre això. Jo
ja en un moment em vaig disculpar si algú s’havia sentit ofès per aquesta decisió.
Aqueix acord, després va ser suspès en una altra Junta de Govern, i finalment es va
entrar en un procés en base a les diferents mocions que s’han presentat d’intentar arribar
a un acord. Jo els he de dir que no comprenc com a vegades una determinada decisió
sembla adequada i, després, al poc de temps, és una aberració. Això és una cosa que no
puc comprendre i algú m’ho hauria d’explicar. He pogut comprovar, he pogut
comprovar amb alguns dels presents, per exemple amb la Sra. Chavarría, i amb algun
altre dels presents, que no, no, ho dic en el sentit que he parlat amb, eh, ja, sí, molt bé,
que jo crec que la majoria, entenc, que la majoria dels assistents no han entès el
contingut de la moció. Perquè jo crec que el contingut de la moció satisfà de manera
completa les aspiracions de les persones que avui han vingut ací. Estic completament
convençut, i quan ho he explicat se m’ha entès, és a dir, el que nosaltres hem aprovat és
exactament la moció que ha presentat Segregació Portenya amb una addició, perquè ací
el que estem ara és, açò ja no té res a veure amb el que es parlava de correus i sanitat,
ací estem parlant de les cartes que l’Ajuntament dirigirà als veïns de tot el municipi, de
tot el municipi. I, efectivament, als habitants del nucli del Port, això ho vaig a dir ben
clar, els arribarà al seu domicili perquè ara hi ha situacions molt diferents, els arribarà al
seu domicili, per exemple, avinguda Camp de Morvedre, 49, 46520, Port de Sagunt, no
és això el que es volia?, val. Si això és el que es volia i això és el que hem aprovat avui
ací, però al mateix temps entendran que si hem de regular la comunicació en tots els
ciutadans, jo explicava que evidentment si li enviem una carta a un veí del Grau Vell,
veritat? Encara que és 46520, això no és el Port de Sagunt, i jo crec que tots entenem
que no ho és, crec que avui en dia no és el Port de Sagunt, i, per tant, arribaria una carta
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que posaria ‘46520 Grau Vell-Sagunt, o Almardà’. Això jo crec que és regular la
situació d’una manera que pot satisfer, perquè fixeu-vos que en aquest cas no es fa cap
tipus de discriminació, i, és més, es tracta d’una manera, jo crec que correcta, i que crec
que amb bona voluntat satisfà totes les aspiracions de les persones que han vingut ací
sense cap tipus de problema. Els arribarà la carta i posarà 46520 Port de Sagunt, que és
el que es volia. Jo crec que és el que es volia realment i això, jo pense que es recull
perfectament en la moció, perfectament en la moció, i ho dic perquè parlant amb
algunes persones m’han dit que no ho havien entès així, i algun dels presents m’ha
demanat que ho explicara perquè ell tampoc ho havia entès d’aquesta manera. Aqueixa
és una moció que s’acaba d’aprovar fa dues hores en aquest Ple en una situació de molta
tensió, i amb situacions personals, veritat, que no fan aconsellable continuar amb el Ple,
perquè vostès em sembla que no volen mai prendre decisions en situacions de pressió.
Espere, jo pense que les decisions en democràcia s’han de prendre amb total llibertat. Si
aquest govern rectifica, si aquest govern rectifica en base a unes pressions, per molt
respectables i per molt legítimes que siguen les opinions, està no sol, i això ha de
preocupar a tots els ciutadans perquè avui és un tema i demà pot ser un altre tema i
demà un altre tema en què estiguem tots d’acord o no d’acord. No sols demostra molt
poc de respecte a la democràcia que té, com tots saben, uns camins molt marcats per a
elegir i quan a uns ciutadans no els agrada el que fan els governants el que han de fer és
elegir altres governants. I no hi ha cap tipus de problema, veritat, jo crec que s’ha de
parlar clar en aqueix sentit. Vostès saben que el nostre partit i el meu company, hem
sigut de manera reiterada, no cal que ho diga, no, és a dir, insultats durant anys, jo crec
que de manera injusta, estic convençut que de manera injusta. I jo sé que molts de
vosaltres també ho sabeu que ha sigut de manera injusta. Deia que el govern que
rectifica en base a una pressió en el mateix ple, no sols està violentant la democràcia,
està demostrant un baix concepte de les institucions i això vull que la gent que m’està
sentint no pense ara en si s’està d’acord o no s’està d’acord, no estic dient això, estic
dient que un govern que, en una mateixa vesprada, rectifica, no perquè estiga
convençut, això li ho he de dir, els que rectificaran no rectifiquen perquè consideren que
vostès tenen la raó i vostès ho han de saber, rectifiquen perquè no suporten la pressió,
rectifiquen perquè tenen poca capacitat per a estar governant. Per tant, per tant, s’està
demostrant per part del govern una incapacitat de mantenir els acords. Nosaltres, quan
arribem a acords els mantenim, i fixeu-vos en una cosa, això podria semblar un govern
prepotent, un govern prepotent. Bé, jo crec que els governs han de ser dialogants i han
d’escoltar el que diuen els ciutadans, els han d’escoltar, i jo crec que nosaltres els hem
escoltat i hem canviat i hem matisat, i li ho acabe d’explicar, ho hem fet i ho hem fet
convençuts i hem arribat a una postura clara que pot satisfer totes les aspiracions. Però
dialogar, dialogar, no significa necessàriament rectificar en base a pressions, sobretot
quan u no està convençut del que està rectificant. Perquè quina confiança, quina
confiança es pot tenir en els representants, és a dir, vostès vénen ací i cada un de vostès
es representa a vostès mateixos, és a dir, no crec que ningú puga parlar en representació
de tot un nucli de població, crec jo. Jo no dic que parle mai en representació de cap
nucli de població. Per tant, jo crec que vostès han de demanar als seus representants
capacitat de diàleg, però també fermesa en les seues conviccions perquè sense això, i ho
dic amb tot el respecte, les institucions es debiliten. Si es debiliten les institucions es
debilita la democràcia, i si es debilita la democràcia també es debilita la llibertat. Tots
tenim llibertat d’expressió, tots tenim llibertat de vot, però vostès han d’entendre que
per damunt de les persones i per damunt dels grups individuals estan les institucions i
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està la democràcia. Jo sé que el que he dit, pot semblar, en algun cas, inconvenient, però
ho he de dir per respecte a mi mateix, per respecte al meu grup polític, per respecte al
meu partit, per respecte als meus votants i per respecte a la ciutat en què vivim siga d’un
nucli o siga d’un altre. Jo no pretenc que el que dic li agrade a tot el món. El que vull és
que vostès entenguen el fons del que he dit, independentment del tema del nom,
independentment d’això. Jo crec que avui li estem fent un flac favor a la democràcia de
la nostra ciutat, podem dialogar de moltíssimes coses, jo pense que s’ha parlat, però al
final sembla, i amb això no m’estic referint evidentment a ningú en concret, que algú
està més interessat que les coses no es transmeten de la manera adequada, i això arriba a
la crispació. Jo, això és el que he pogut comprovar aquesta vesprada parlant amb gent i
del que, d’alguna manera, estic convençut. Per això els demane que entenguen la nostra
postura no referida a aquest tema en concret sinó com una postura de responsabilitat
democràtica, de responsabilitat democràtica. Moltes gràcies.”

El portaveu del grup SP, Sr. GOIG, diu: “Jo volguera, d’alguna forma, dir que
respecte profundament el que ha comentat el company Quico Fernández, no hi estic
d’acord. Per als segregacionistes l’exercici de la democràcia no es realitza cada quatre
anys dipositant el paper en una urna, l’exercici de la democràcia i el diàleg ha de ser
continu i ha de ser constant. Quan la pressió s’exerceix des d’altres bàndols no hem
sentit al Sr. Fernández fer aquest elogi i aquesta defensa de la democràcia que li hem
sentit fer ara aquesta vesprada. Recorde, perfectament, la guerra d’Iraq en la qual
Iniciativa Portenya va estar en contra i va estar també en les mobilitzacions al carrer.
Vam sentir perfectament la gent protestar contra un govern i el govern ho va acabar
pagant al cap de quatre anys, però la gent es mobilitzà i va pressionar. I la mobilització,
la mobilització és un recurs de la democràcia, el dret a la vaga és un recurs a la
democràcia, el dret a la manifestació lliure és un recurs a la democràcia i el dret dels
ciutadans a pujar a un ple a expressar la seua opinió ens ho dóna aqueixa democràcia
que pareix que avui s’ha vulnerat. Volguera també agrair el gest de l’equip de govern,
millor dit, de l’equip de govern no, concretament d’Esquerra Unida i del PSOE en
rectificar, perquè pensem que rectificar no com molts diuen és un signe de debilitat sinó
és un signe de diàleg i de tolerància. I pensem que aquest és un bon camí per a aquest
Ajuntament. Moltes gràcies.”

La Sra. ALCALDESSA diu: “Per favor, guarden silenci, per favor, guarden
silenci.”

El portaveu del grup EU, Sr. MARTÍN, manifesta: “Bé, la veritat és que resulta
complicat parlar avui en aquest ple en el qual jo crec que tots, en certa manera, hem
perdut els nervis. A mi, personalment, abans d’entrar sí que m’agradaria dir que no crec
que ni la decisió que podem prendre ara estiga portada per la pressió, ni tan sols per
l’insult, perquè jo crec que ningú, almenys pel meu grup, i per part de l’equip de
govern, no ens hem dedicat a insultar, jo crec i crec que tot el món haurà de reconèixer
que no es pot intervenir en un ple acusant, jo crec que acusant, cada un pot discrepar
però és, jo crec, que faltaríem al sentit d’aquest ple omplir-nos d’insults. Bé, dit açò jo
sí que volia entrar un poc en l’assumpte. Vegem, jo, quan l’equip de govern planteja,
nosaltres hem intentat des d’aquesta polèmica, que la verda jo comprenc que algunes
persones puguen pensar que és premeditada, que hi ha res fosc, jo, per la part que ens
toca, i per la part que hem vist, però fonamentalment per la part d’Esquerra Unida ha
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sigut un tema que possiblement hàgem comès alguna equivocació, però no hi ha hagut
cap premeditació en l’assumpte. Amb el que ha plantejat en la moció d’avui, no, la que
hem tractat en l’anterior punt. Nosaltres hem intentat en tot moment arribar a un
consens, un consens, pensàvem un consens després de l’últim ple que arribara
pràcticament als 25 regidors de la corporació. Ho hem intentat de totes les maneres.
Evidentment, tots els grups no pensem el mateix, hi ha hagut discrepàncies. D’altra
banda, ahir vam estar a les dues amb Segregació, amb els regidors que estaven en vaga
de fam presentant-los una proposta que havíem plantejat, en principi es veia bé, ho han
comentat, ells havien de comentar-lo amb la Junta Directiva. I bé, avui se n’ha plantejat
una altra. L’ànim nostre era que aqueixa moció s’aprovara per unanimitat, però com a
mínim sí que intentàvem que aqueixa moció, almenys l’equip de govern la recolzara. Jo,
i personalment el meu grup, puc estar perfectament d’acord amb la moció que havia
presentat Segregació, també està clar que nosaltres hem d’intentar, com a equip de
govern, intentar que els tres grups almenys tinguen un consens respecte a una moció.
Nosaltres no tenim cap problema a recolzar perquè realment pensem que és una qüestió
que en cap moment s’ha fet amb l’ànim d’ofendre a ningú, o siga, d’ofendre ni a ningú,
jo crec que hem tractat és un tema que no hem calibrat bé perquè s’ha tractat d’un tema
que és el sentiment de pertinença d’un nucli, això és molt important, no s’ha sabut jo
crec que mesurar. Però jo crec que, i almenys per a Esquerra Unida, nosaltres estem en
aquest Ajuntament ni per a crispar ni per a discutir sobre dues línies. Jo crec que, jo no
crec que no es fa cap flac favor a la democràcia estar parlant d’aqueix tema perquè
pensem que és important que no es cree aquest clima de tensió per una qüestió que, no
és absurda, però sí que, des d’aquest punt de vista és absurda, perquè estem parlant al
final per dues línies. Nosaltres estem ací en aquest Ajuntament i estem en l’equip de
govern, perquè, com comentaven els companys abans, per a intentar que hi haja una
residència de discapacitats, per a millorar les places, en general, millorar la qualitat de
vida dels ciutadans de la nostra ciutat. Per tant, nosaltres no farem guerra per dues
línies. Jo crec que podem assumir perfectament la moció de Segregació Portenya. Jo
crec que els reptes d’aquest poble no estan en dues línies, els reptes d’aquesta ciutat,
tant del Port com de Sagunt, no estan en dues línies, tenim grans reptes, tenim grans
problemes, tenim problemes que cal afrontar, i jo realment, nosaltres des d’Esquerra
Unitat recolzarem la moció que hem presentat perquè pensem que realment no val la
pena, jo crec que ací tots hem conviscut d’una manera , jo crec que ho ha comentat
abans, cert que hi ha un expedient de segregació i cada grup podem plantejar una
qüestió, evidentment el meu grup respectarà el que al final es decidisca pels òrgans
competents, però a mi sí que m’agradaria que, i jo faig una crida especial als regidors de
Segregació Portenya no, a mi sí que m’agradaria que avui d’alguna manera i també
demane a la resta de grups la seua col·laboració, poguérem concloure aquest tema i
realment posar-nos a treballar per aquesta ciutat, cada u amb els seus objectius però amb
l’interès general per davant, moltes gràcies.”

El portaveu del Grup Socialista, Sr. CHOVER, diu: “Hem proposat la
rectificació, millor l’Alcaldia ha propiciat aquesta rectificació en nom de la recuperació
d’una tranquil·litat ciutadana que s’ha vist alterada a pesar dels esforços, que jo ho he
viscut en primera persona, ha fet l’equip de govern per tractar de normalitzar-lo,
evidentment no hem sabut recuperar aqueixa tranquil·litat ciutadana amb les mesures i
amb els acords que hem vingut prenent, intervencions com les que hem viscut abans, jo
crec que són algunes de les que hem viscut, són realment curtes de mires i possiblement
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interessada i no faciliten en absolut la distensió que l’equip de govern ha pretès amb
l’acceptació de la nova moció, ho ha explicat abans, l’equip de govern havia acceptat la
moció que presentava Segregació Portenya paraula a paraula, per això vull que
s’entenga que amb aquesta nova proposta el meu grup fa un esforç important, un gran
esforç a retirar aqueixa esmena d’addicció que l’única cosa que pretenia era que aquesta
moció isquera per unanimitat, això tampoc s’ha entès i aqueixa era una de les premisses
que nosaltres hem estat tractant de parlar amb Segregació Portenya de forma reiterada
en els dos últims dies, hem pres aquesta decisió de rectificació fent un exercici de
responsabilitat molt alt perquè volem passar pàgina en el tema del topònim, per a
dedicar el nostre esforç a temes que són de l’interès del poble, noves propostes sobre
aquest tema serien difícilment entenedores per ningú, però aqueix esforç que hem hagut
de fer i aquesta rectificació que estem plantejant en aquest moment, no creiem que siga
únicament del nostre grup, demanem també un esforç als altres grups que estan presents
a l’hemicicle, perquè aqueixa tranquil·litat social i aqueixa pau social es recupere i es
mantinga, fem una crida a la responsabilitat de tots en aquesta qüestió, que és de
transcendental importància per al nostre funcionament com a poble, demanem un esforç
suplementari a Segregació Portenya, i el demanem des de la preocupació que tenim per
l’estat de salut de dos dels seus membres que en aquest moment estan en una situació
extrema o almenys delicada, en una mesura de totes totes legítima, no ho vaig a
qüestionar però segons el nostre punt de vista totalment desproporcionada i li demanem
també un esforç en què entenguen que el diàleg comença per “di”, i això significa que
ha de ser bidireccional i en això jo que crec que han de millorar, en aquests últims dies,
en aquests últims 15 dies ens hem dirigit a ells de forma reiterada i moltes vegades no hi
ha hagut una contestació en el seu moment, res més, gràcies”.

El regidor del Grup Popular, Sr. CASTELLÓ manifesta: “No anàvem a eixir,
fins i tot així li ho havíem fet saber a l’alcaldessa, perquè enteníem que la situació a
sigut prou tensa com per a deixar passar l’assumpte per tal com pel que sembla s’anava
a resoldre, per la nostra part volem dir dues o tres coses molt breument, en primer lloc
que l’explicació que ha fet Quico Fernández ens sembla absolutament judiciosa, ens
sembla tècnicament impecable, és cert que qui governa té una responsabilitat i que ha de
mantenir postures en què creu fermament, és cert, és cert que també un govern té
l’obligació de ser flexible i de dialogar tots els dies com ha dit Jaime Goig, però que
l’error ho esteu mantenint en un punt només i us el dic amb el mateix bon to que l’heu
fet vosaltres i l’error és que aquest enroc es produeix en un tema que no és precisament
un assumpte d’estat, és una qüestió de forma més que de fons i si el teu discurs és al
cent per cent bo, impecable per a un tema d’estat per a un tema d’importància plena per
al municipi, en un tema com aquest que s’ha quedat enquistat per una qüestió de forma,
crec que hauríeu de canviar el discurs i em sembla que encara s’està a temps perquè
aquesta moció es traga per unanimitat i ens oblidem i passem pàgina d’aquest
lamentable tema que s’ha quedat com una qüestió de forma i no una qüestió de fons, el
que el codi postal del Port de Sagunt siga 46.520 Port de Sagunt no és una qüestió prou
important com per a no ser flexibles, i en la Comissió de Govern en el seu moment, no
sé, per a aguantar fins a quatre vegades com per a haver aguantat al Ple ara i ara adonar-
nos que val la pena resoldre’l encara d’aquesta forma trista, cedint a qüestions en què un
govern no ha de cedir, però en qualsevol cas  adonant-se que sent una qüestió de forma i
no sent una qüestió d’Estat, val la pena fer aqueix esforç, ací no passa res per ser
flexible, volíem felicitar el PSOE i EU perquè encara que tard haguera sigut millor que
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en el punt anterior s’haguera fet encara que tard hagen tingut el sentit comú d’adonar-se
que efectivament és una qüestió de forma i no cal donar-li més voltes que tota la vida ha
sigut 46520 Port de Sagunt i no passa res perquè seguisca així, però els felicite en nom
del meu grup per això i espere que se sàpiga valorar per part de l’equip de govern, per
part dels grups de l’Ajuntament la postura que tant Miguel A. Cortés com el nostre grup
hem tingut en aquest tema, haver-hi vist que no hem volgut en cap moment fer sang,
que no hem volgut en cap moment dividir ni donar armes ni a uns ni a altres i que es
resolguera i tema i passar pàgina que era l’important, espere que se sàpiga apreciar la
responsabilitat que s’ha demostrat, davant d’aquest incendi que estimem que és
innecessari i em sume a la petició que ha fet Miguel Ángel Martín i que ja t’he fet
abans, isquera com isquera aquest Ple, ja ho vam dir des del primer dia encara que
fórem a veure-us, ens semblava desproporcionat una vaga de fam, però avui ja mancaria
per sentit que mantinguéreu aqueixa postura amb l’acord que es pretén plantejar ací, res
més i gràcies”.

Obert el segon torn de paraules, pren la paraula el portaveu del Bloc, Sr.
CIVERA: “La veritat és que la paraula democràcia, la paraula temple de la democràcia
és molt bonica, però el que passa és que és mentida i és lamentable que una persona que
represente l’Ajuntament diga això i després no faça sacrílegues les seues paraules. La
continuació del Ple, crec que és una il·legalitat total per la situació en què ens trobem de
pressió, que només per això, com ha dit el meu company, seria prou per a haver-lo
suspès, ja no entre en l’estat en què es troben alguns companys, però dóna el mateix,
això li ha donat el mateix a la Sra. Alcaldessa, o siga que de temple de la democràcia
res, això avui no ha sigut un temple de la democràcia, açò ha sigut una burla i algú en té
la culpa, l’inici de tota aquesta discussió va ser una decisió de la Sra. Alcaldessa, una
decisió que jo vaig veure natural, no li vaig veure malícia, possiblement si n’haguera
vist li hauria dit: mira, no aprovem això, ni intentàvem esborrar cap identitat ni res,
simplement vam intentar fer el que va fer el PP quan estàvem amb ells en l’equip de
govern respecte a la guia telefònica, arran d’allò i per la pressió de vostès Segregació
Portenya, la Sra. Alcaldessa es va buscar un equip extraordinari d’assessorament, una
persona excel·lent, jo no la coneixia, a mi això d’assessors tècnics m’esglaia molt, vaig
acceptar perquè ho va dir ella, ens va reunir aquell senyor i l’equip de govern i ens va
dir el que havíem de fer, no havíem fet res il·legal, senyors, ni anàvem en contra del
Port, simplement havíem de defensar-lo, però no obstant això, no obstant això, aqueix
assessor tan important jo crec que sí que és una persona important, a pesar d’això vam
decidir el contrari, i ens van fer engolir al Bloc la seua pròpia decisió de tornar-se arrere,
jo no ho vaig aprovar en el Ple, en la Junta de Govern, no ho vaig aprovar, perquè em
semblava que així no es governa i menys quan no s’ha intentat fer mal a ningú ni
anàvem en contra de res i de fet és que vostès saben que ja està l’expedient i si a qui
corresponga diu que se segregue el Port, se segregarà, han de saber que el meu partit era
partidari de la segregació, demà mateix, senyora, demà mateix, no sap les ganes que
tinc, però també pense que com a polític tinc una responsabilitat, la que m’indica el meu
partit, i intente que l’Ajuntament, que aquest municipi no siga el que sembla que siga
avui, la proposta nostra, la que havíem elaborat era condescendent amb la proposta de
Segregació Portenya, completament condescendent, completament, acceptàvem
l’estupidesa (no estic dient-los a vostès estúpids) d’acceptar un districte postal com a
estratègia d’un partit que lògicament vulga segregar-se i que lògicament vol determinar
un territori i per això agafem una cosa tan arbitrària i tan estúpida com un departament
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postal i malgrat això caiem en la pesada i alguns partits també perquè no han fet
demagògia, ells no fan mai demagògia, o siga que és lògic i legítim agafar el badall d’un
districte postal per a traure camí per on es vulga, no em sembla correcte, a mi
personalment no em sembla correcte, em sembla molt més honrat, som
segregacionistes, fem un expedient, hem de firmar tots i veurem si ho aconseguim, que
tenim tot el dret legítim, perquè no, bo, malgrat això, malgrat que la nostra
condescendència jo pense que era total com ha explicat el meu company, vam acceptar
parlar del districte, vam acceptar que a tots vostès lògicament els arriben les cartes que
jo creia que no era possible, jo crec que no és possible o almenys de forma immediata
perquè vostès imaginen la quantitat de papers, la quantitat de delegacions, la quantitat
d’institucions que hi ha en aquest Estat i al País Valencià que els arribaran cartes, que
passa que vostès com havia explicat alguna senyora per ací quan li arribe Sagunt
paralitzarà la carta i tal, això és faena de vostès, si vostès encara que aconseguisquen la
segregació, i tant de bo l’aconseguisquen, encara que l’aconseguisquen no deixaran de
ser Port de Sagunt, pense jo, no sé, bo, l’equip de govern ha sigut víctima propiciatòria
del PP i de Segregació Portenya i lògicament d’un grup de pressió que són vostès, que
han actuat molt bé, enhorabona, senyors segregacionistes, i enhorabona PP perquè han
fet una faena perfecta i lamente com diu el meu company, que avui perd la democràcia i
perd la ciutat de Sagunt, lamente per les persones agraïdes d’aquest municipi que han
sigut víctimes propícies per la malaptesa d’un partit que en cas de continuar així és obvi
que no sabrà manar i que serà fàcil tombar-lo, ja saben el camí, ara el saben vostès
també, però açò ja ho sabien, nosaltres també, és un partit que estan demostrant que no
tenen capacitat i la Sra. Alcaldessa concretament està donant mostres d’una debilitat
imperdonable, no ens mereixem açò. Una cosa, com no estic en contra, perquè
lògicament la proposició que vaig ha fer, que hem fet inclou la seua proposta, jo en el
moment de la votació me n’aniré del Ple, eixiré fora perquè jo no participe d’aqueixa
pantomima.”

El regidor del Grup Segregació Portenya, Sr. GIL, diu: “La veritat és que no sé
per on començar, si per parlar-li als meus companys de corporació del PSOE i EU que
han tingut el detall de corregir una moció que havien presentat, jo per descomptat us
done les gràcies perquè açò el que indica per damunt de tot als dos partits el dic, és
buscar un possible enteniment i que la tensió es rebaixe, així que públicament us done
les gràcies pel pas que heu donat, ara aquesta lliçó de moralitat que ens han donat els
companys del Bloc per descomptat no l’admet, heu dit veritats que hi ha ací, però cal
tenir en compte una qüestió molt important que la deixeu passar de costat, el 46520 el té
el Port, és una nimietat el que es demanava i vosaltres l’heu engrandit fins mesures
gegantines, no es mereix aqueixa situació que heu creat, l’heu creat vosaltres, nosaltres
als ciutadans que esteu ací quan vam fer la moció simplement es demanava en ella que
quan envie un escrit d’algun tipus la institució municipal a qualsevol veí que visca al
Port, li pose el seu nom, cognoms, la direcció del carrer, 46520, havien posat en principi
el Port de Sagunt i vam acordar posar per una moció que es va fer per part del PP, posar
Port de Sagunt, a fi d’intentar arribar a un acord amb tots, però mai aqueixa situació ella
perquè s’arribara a aquest punt que s’ha arribat que açò és una merda de democràcia,
que poc més o menys el Sr. Civera i el Sr. Quico han dit açò, crec que us heu passat,
dins que la realitat és aqueixa, home, als companys de corporació el pal que els heu
donat, es mereixen estar junts el que els heu dit per aquesta cosa tan xicoteta, que no
heu rectificat mai cap cosa, però vegem, qui ens elegeix? Els del Congo Belga, els de
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Brussel·les, algú que està per Argentina o els ciutadans de Sagunt i del Port, han vingut
els ciutadans del Port en aquest cas majoritaris a exigir quelcom que no els estava
agradant, que els seus senyals d’identitat es respecten per damunt de tot, només això,
però l’heu pres vosaltres quan vam fer la moció, us jure pel més sagrat que no portava
cap vinculació demanar això, el que posaren 46520 Port de Sagunt, ni amb l’expedient,
us vaig a dir per què, estem rebent els escrits i les cartes des de la Casa com des de fa
molts anys ja ho vam dir la vegada passada quan vam presentar la moció, que no era una
cosa d’ara, era cosa de fa molts anys, però havia arribat el moment de demanar que quan
jo reba un escrit de la institució municipal pose 46520 Port de Sagunt, mire, l’altre dia
vaig estar en la televisió, és que les coses es van enllaçant la una amb l’altra, porteu un
punt de mira amb respecte al Port d’acaçament i derrocament, digueu el que digueu,
però a més manifest, l’altre dia en la televisió amb un company també, amb dos, un
d’ells deia que estàvem en una gran, tot una gran ciutat, i jo li diria, no, no, no és una
gran ciutat, per a tu sí, però per a mi no dalt hi ha un poble, una ciutat, que és Sagunt, i
ací davall hi ha una altra gran ciutat que és el Port, no, no, estem en una gran ciutat, et
poses com et poses, encara que et pegues contra la paret, hi ha dues ciutats, ens agrade o
no ens agrade, la qüestió és aqueixa, tenim dues ciutats, us agrade o no us agrade, i a
vosaltres per descomptat no us agrada, però l’heu d’haver d’engolir, però a més jo crec
que fins que us n’aneu d’aquest món, no ho aneu a aconseguir i per descomptat us dic
als ciutadans, com algú intente de nou tornar-nos a posar en un compromís ja sabeu el
que hem de fer, no faltaran al respecte en els plens, però sí fer un cos perquè açò no
passe, els senyals d’identitat no ens els lleva ningú, som una ciutat, vulguen o no
vulguen, jo en aquest moment valore molt però molt el pas que han donat els companys
del PSOE i EU, ha sigut tractar de lluitar per una negociació i que la tensió es rebaixe, i
us dic una altra cosa, un company està a l’hospital i jo intentaré que aqueix no vaja, així
que us dic també ací en el Ple que demanaré reunir la Junta d’Iniciativa Portenya perquè
aquest no acabe també a l’hospital, i ho dic ací en públic, ja hem arribat a un lloc que no
s’hauria d’haver arribat, s’acabarà, reuniré la Junta d’Iniciativa Portenya i l’anem a
exposar, home, els dos no podeu estar a l’hospital, ja val, aquest home ha tingut una
fibrilació i un atac de tensió que li ha pujat a vint i escaig, per la qual cosa no podem
jugar amb algú que damunt té un problema físic, que la cosa vaja endavant, així que
senyors de l’equip de govern, almenys als companys del PSOE i EU, ja que els del Bloc
no volen saber res d’aquesta història, intentaré que açò es vaja reconduint i que aquest
home ho està passant malament, portem moltes hores ací i us demanaré la vostra
disculpa perquè me’l porte a casa, o a la Tinència d’Alcaldia per a reunir-nos amb la
gent, però portem moltes hores, són ja cinc hores i, bo, no està el seu cos per a estar
aguantant ací la tensió que ací s’ha passat i l’estona que porta, crec que amb permís
vostre abandonaré el ple amb ell i ens n’anem a la Tinència d’Alcaldia, us agraïsc de
veritat el pas que heu donat ha sigut reconèixer quelcom que valia la pena, i crec que els
ciutadans que estaven ací esperant aqueixa situació també s’alegren, us demane que es
vote i jo me’n vaig amb Jaime a la Tinència d’Alcaldia per a veure si anem reconduint
la situació, moltes gràcies.”

Pren la paraula la Sra. ALCALDESSA: “Vull dir-los als companys de
Segregació Portenya que en aquest moment s’han donat passos molt importants per a
obrir el diàleg i perquè la vaga de fam que està en aquests moments, crec que hi ha
motius suficients perquè alcen ja aqueixa vaga de fam.”
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A la vista de tot allò que s’ha exposat, el Ple de l’Ajuntament, per 21 vots a
favor del PSOE, EU, BLOC, SP i SCP, i 2 abstencions del BLOC-EV (en aplicació de
l’art. 100.1 el ROF), ACORDA:

Aprovar la moció amunt transcrita que es té ací reproduïda a tots els efectes.

En aquests moments abandonen definitivament la sessió els Srs. Cortés, Gil i
Goig, i s’hi reintegren els Srs. Civera i Fernández.

14 MOCIÓ ESQUERRA UNIDA SOBRE PRIMER ANIVERSARI GUERRA
D’IRAQ

Sotmès a votació, de conformitat amb el que estableix el 91.4 del Reglament
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals, per
unanimitat, es declara la urgència de l’assumpte i procedir-ne al debat.

Pel ponent del Grup Municipal EU, es presenta un nou text respecte a la
proposició presentada en la sessió anterior, del següent  tenor literal:

“El final de la Guerra Freda va obrir múltiples expectatives que semblaven
prometre un futur de progrés econòmic i de pau entre els pobles que difícilment
semblava versemblant un pocs anys abans. No obstant això, la il·lusió va durar poc.

L’únic bloc militar que sobrevisqué a la Guerra Freda –la seua teòrica coartada-
reorientà els seus objectius i va buscar la seua raó de ser en pretesos nous perills, per a
l’anomenat occident desenvolupat i democràtic.

Uns perills que provenien ara dels països del sud i d’aquells que no acceptaven
l’obertura de les seues fronteres i mercats a les noves regles neoliberals d’un procés de
globalització tendent a esprémer encara més els països subdesenvolupats però rics en
matèries primeres.

Ha sigut un nou disseny per a una OTAN que ha acabat també tenint una
importància encara més subsidiària enfront del gegant militar que s’ha convertit els
EUA. No obstant, el disseny en principi previst per a aqueixa nova OTAN, han acabat
reallisant-lo -quasi en exclusiva- de forma inexorable, uns EUA que mai van estar tan
presents i tan estesos pel planeta. Mai va ser més palpable el valor de pur apèndix de
l’OTAN respecte als EUA.

La política de rapinya de recursos naturals i de control sobre punts estratègics
amb els quals supeditar –sobretot energèticament- Europa, Japó, Xina i Rússia, no ha
portat més que inestabilitat mundial, guerres i pobresa.

Per a amagar aqueixos fins, els EUA i els països que l’han secundat, s’han
excusat en guerres en defensa de la sobirania de les nacions  -1a guerra d’Iraq per la
seua invasió de Kuwait-; guerres humanitàries com les de l’ex Iugoslàvia i la
d’Afganistan; o guerres preventives enfront del perill d’utilització imminent d’armes de
destrucció massiva contra un occident democràtic i civilitzat.

Des d’Esquerra Unida i des de la nostra trajectòria basada en la defensa d’una
política de pau i neutralitat. Des de la nostra aposta per l’eixida de l’Estat espanyol de
l’estructura militar integrada de l’OTAN, i des de la denúncia sistemàtica a guerres com
les de Iugoslàvia, Afganistan i Iraq, i de denúncia davant d’actituds de consentiment o
inhibició davant de situacions com les sofrides per Palestina o el Sàhara i des de la
nostra satisfacció per la retirada de les tropes espanyoles d’Iraq en estar convençuts que
la guerra i la cobdícia demostrada pels poderosos, és el millor caldo de cultiu per al
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terrorisme i la inseguretat dels pobles, des de tots aquests pressupostos realitzem la
següent proposta d’acord al Ple Municipal:

1) Demandar del Govern Central una actitud clara a favor de la pau, que no pot
caure en la contractació de retirar forces militars d’Iraq, per a augmentar la
nostra presència en el conflicte d’Afganistan motivat pels mateixos
interessos que han mogut la guerra d’Iraq.

2) Condemnar el genocidi de l’Estat d’Israel sobre el poble palestí, instant al
Govern central que faça una aposta ferma i inequívoca pels drets del poble
palestí i l’eixida de l’exèrcit d’Israel de les zones ocupades.

3) Solidaritzar-nos amb la lluita i la causa del Poble Sahrauí instant al Govern
Central que prenga iniciatives, donada la responsabilitat de l’Estat espanyol,
dirigides que el Poble Sahrauí puga celebrar el Referèndum
d’Autodeterminació en el menor temps possible, i no acceptant les pràctiques
dilatòries que el Regne del Marroc ve realitzant des de 1991 respecte als
diferents Plans d’arreglament presentats per l’ONU, recalcant el dret a
l’autodeterminació del Poble Sahrauí, qüestió aquesta que va ser acceptada
pel Marroc, ONU, OUA, POLISARIO des del Pla d’Arreglament de 1990
presentat”.

El regidor d’Esquerra Unida, Sr. LOPEZ EGEA, diu: “Bo, aquesta moció es va
quedar sobre la taula en l’últim ple i com des de l’últim ple fins avui han ocorregut
coses importants com és la decisió que ha pres el Govern espanyol que les tropes
espanyoles que estan a l’Iraq tornen perquè hi ha hagut una modificació en relació tant a
l’exposició de motius, com una xicoteta lleugera modificació respecte a la proposta
d’acord.”

El regidor del Bloc, Sr. FERNÁNDEZ, indica: “Bona nit una altra vegada, ja li
ho vaig dir l’altra vegada i ara ho torne a repetir, crec que és una qüestió de fons, el Sr.
López Egea no ha entès que l’esquerra d’aquest país i d’aquest estat és una esquerra
plural, i que tots els partits d’esquerra no pensem exactament igual ni ens expressem de
la mateixa manera, això en aquesta moció de la qual em referisc de nou, que estem
d’acord en la major part dels aspectes, no podria ser d’una altra manera que un partit
d’esquerres i un partit nacionalista estiguera a favor del dret d’autodeterminació del
poble sarhauí evidentment i en una situació tan lamentable del poble palestí, com ho
estem també del poble kurd, ho estem també del Tibet que està sotmès a un altre tipus
d’imperialisme, d’un altre tipus d’ideologia, perquè estem en contra de tots els
imperialismes i estem a favor del dret a l’autodeterminació, és evident per tant que hi ha
qüestions en què estem d’acord, ara bé no estem d’acord i per això ja ho avance que si
no rectifica les al·lusions, nosaltres no votarem a favor, en allò que respecta en concret a
la guerra de Iugoslàvia, la guerra de Iugoslàvia dirigida per un dictador, per una persona
que està en l’actualitat a la presó per delictes contra la humanitat, que estava massacrant
i només vull recordar el cas probablement més abominable dels últims anys, que és la
ciutat d’Esbrenica, on van ser en un dia executats milers i milers de ciutadans, què havia
de fer en aquesta situació la comunitat internacional, havia de creuar-se de mans, havia
de deixar que un exèrcit tot poderós massacrara el poble bosnià o el poble croat, jo he
tingut durant tres anys una xiqueta refugiada de Mostar i sé com han patit la guerra i
com han pogut salvar-se i com hi ha hagut altres persones que han mort i han sigut
torturades per l’exèrcit servi, és a dir que evidentment no puc acceptar que la comunitat
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internacional no intervinga en aquestes situacions, evidentment emparats en el mandat
de les Nacions Unides, ja vaig fer referència l’altra vegada, s’imagina algú que no
s’haguera intervingut l’any 40 a Europa, s’imagina algú on podríem estar ara, si ningú
no haguera aturat els peus a l’exèrcit alemany, on estaríem?, podem algú dir al poble
jueu o als gitanos o a tots aquells que van ser perseguits que no calia intervenir, que no
calia ajudar a salvar les vides humanes d’aquelles persones que van morir per milions,
jo pense que s’ha de distingir i per això li demane que no faça cap referència a la
intervenció humanitària a Iugoslàvia, perquè en cas contrari nosaltres ens abstindríem,
perquè ens va semblar una intervenció justa i que va estalviar milers i milers de vides
humanes innocents.”

El portaveu de Grup Socialista, Sr. CHOVER, diu: “És evident que del mes
passat a aquest s’ha produït un canvi substancial en algunes de les qüestions que
planteja la moció, no és qüestió de repetir la intervenció de fa un mes, per tant només
em limitaré a concretar un aspecte que ha variat, haguera agraït que la variació que s’ha
fet en el text d’exposició, haguera sigut més substancial i compartisc la preocupació en
el text amb el company del Bloc Quico Fernández, però ens crida poderosament
l’atenció el primer punt en què es demanda al Govern Central una actitud clara a favor
de la pau, que no pot caure en la contradicció de retirar forces militars per a augmentar
la nostra presència i tal, evidentment no compartim aqueix punt en absolut, perquè el
nou govern a donat una mostra clara, amb una variació substancial i que ja està
reflectida en la retirada de les tropes d’Iraq i ja estan tornant a casa, per tant el primer
punt de la moció anterior està pràcticament complit, per tant la nostra proposta seria per
a poder votar aquesta moció en què no entraríem massa en aspectes que defineix
únicament des d’Esquerra Unitat, no tenim perquè compartir-los, si en la part
dispositiva esmenar a la totalitat el punt primer i podria posar-se com a text alternatiu
quelcom semblant a recolzar el govern en la seua actitud i mesures a favor de la pau,
valorant com a positiva la rapidesa de la decisió de retirar les forces militars espanyoles
a Iraq.”

El portaveu del Grup Popular, Sr. BORRÁS, manifesta: “Bona nit ja, m’he
d’haver fet molt major i després de l’experiència meua com a regidor i com a alcalde,
algunes coses no les comprenc, em permetrà abans de la meua intervenció, no sé de què
serveix el ROF en l’art. 91.3 i 4 per a alterar l’ordre del dia i hem sotmès a urgència
determinades coses i ara ens presenten una moció que va quedar sobre la taula en la
sessió anterior i resulta que és una modificació, he escoltat bé les paraules, Sr. Secretari,
una modificació, jo creia que hauria de ser una esmena a la totalitat, però no entraré en
això, no entraré en això, corregisquen la fórmula, per favor, perquè si no ja al final ací
no sabrem. Vull començar la meua intervenció pel final de la meua intervenció en el Ple
passat, primer en el Partit Popular desitgem la pau i treballem per la pau i seguretat de
tots, segon, el Partit Popular exigeix el compliment de la legalitat internacional com a
garantia de la pau, tercer, el Partit Popular defensa un compromís internacional fort en
la lluita contra el terrorisme, considerem possible i desitjable que hi haja una nova
resolució de l’ONU que garantisca la pau, la seguretat i el compliment de la legalitat
internacional, el Partit Popular espera del nou govern una actitud responsable, coherent i
amb sentit d’estat, la democràcia segueix sent el millor sistema amb molt per a governar
les nacions i no ocupació la frase que vaig començar llavors del propi Einstein i li he de
dir Sr. Lopez Egea que resulta que en aquest saló de Plens els mateixos grups polítics
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que estem avui asseguts ací aprovem una moció per unanimitat sobre el Sàhara, no
entenc que porte vostè novament una cosa que pràcticament són els mateixos termes, el
mateix que no entenc que una moció sobre l’Orient Mitjà, Palestina-Israel, porte ací i
l’esmente ací, quan en aquest saló de Plens els mateixos Grups Polítics amb el que ens
costa a nosaltres aprovar mocions, vam aprovar aquella moció també, per tant no entraré
ací, les llig vostè i em cenyiré i continuaré amb la guerra d’Iraq, ja que el que pretenen
vostès és el mateix que pretenem nosaltres és que el món, el màxim de nacions estiga
governat per governs democràtics i s’atenguen les resolucions de l’ONU i per a
reconstruir Iraq és necessari que hi haja estabilitat i seguretat i és el moment de
demostrar solidaritat i sincera voluntat d’ajudar el poble iranià, com ha expressat molt
bé el Sr. Fernández respecte a Iugoslàvia o sobre els dictadors en la Segona Guerra
Mundial i tota la resta, l’objectiu de les nostres tropes era i és ajudar a proporcionar
seguretat i estabilitat per a facilitar la reconstrucció d’Iraq, si aconseguírem aqueix
objectiu el poble iraquià podrà construir un país democràtic i independent que crec que
el volem tots, possiblement algun d’ells no ho vulga i per descomptat els lleials a Sadam
Husein no el volen, vam complir amb l’ONU i amb la seua resolució 1483 de 22 de
maig que fa una crida als estats membres perquè ajuden el poble d’Iraq en la labor de
reformar les seues Institucions, reconstruir el país i contribuir que existisca a l’Iraq
condicions de seguretat i estabilitat, Espanya no ha d’abandonar ara el poble iraquià
que ja ha sofrit massa, trenta anys de dictadura atroç i guerres provocades per Sadam
Husein han de donar pas a una reconstrucció en pau i llibertat, la situació a l’Iraq és
complexa i ningú ignora la dificultat de la missió i és en els moments difícils quan un
país amic del món àrab com és Espanya demostra el seu compromís pel futur del seu
poble, les forces armades i la guàrdia civil espanyoles han demostrat i demostren  de
nou la seua professionalitat, eficàcia i experiència en un escenari difícil com ja ho han
fet els Balcans, a Afganistan i a Centre Amèrica, les tropes espanyoles fan bé el seu
treball i tenen el suport de la societat espanyola que abona una missió de pau i se sent
solidària amb el poble iraquià, que ningú espere el fracàs de la missió dels soldats
espanyols per a obtenir un rèdit polític que la societat espanyola mai concedirà als qui
pensen que tot val per un grapat de vots, ens hem trobat amb unes eleccions el 14 M i en
el mes de juny en tindrem altres, és el moment perquè totes les forces polítiques
demostren que estan juntes a l’hora de defensar el futur del poble iraquià com ho han fet
altres nacions, la retirada de les tropes espanyoles d’Iraq suposarà en definitiva una
cessió al terrorisme i una mostra de debilitat d’Espanya davant del món, i si em dóna
temps vull afegir que ho estem veient en aquests dies que els desgraciadament els
terroristes no ataquen només les forces espanyoles, hem vist el que ha succeït en
Indonèsia, hem vist el que està succeint en Siriana, hem vist el que està succeint a
Jordània, i ací s’ha detingut en grup amb armes químiques, importants armes químiques
i per tant són pobles àrabs, pobles com ells, per tant la decisió de retirar les nostres
tropes d’Iraq és legítima, per descomptat, però és també una greu irresponsabilitat,
augmenten els riscos d’Espanya i deterioren les relacions exteriors del nostre país, ens
allunya dels nostres socis i aliats i no contribueix al consens en política exterior que
se’ns havia promès, suposa una falta de solidaritat amb el poble iraquià i és la millor
notícia que puguen rebre els qui van atacar Espanya el passat 11 de març, molts
espanyols i molts més estem preocupats per les conseqüències que tindrà per a la
seguretat de tots i per a la defensa de les nostres llibertats enfront del terrorisme la
retirada de les tropes i si no comproven els atacs que s’estan produint en altres països, i
del món àrab, la decisió del 18 d’abril és equivocada  encara que es corresponga amb un
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compromís electoral, hi ha compromisos equivocats i aquest és un d’ells, ho és perquè
avui estem situats a l’escenari internacional no ens enganyem, això de l’eix franc
alemany i Espanya es puga incloure, ens oblidem d’Anglaterra, de països com Bèlgica,
Holanda, Àustria o els països nòrdics, fins i tot molts països que abans estaven en l’Est,
la nostra seguretat és menor, som més dèbils com és malament dèbil la nostra aliança
amb les democràcies més poderoses i antigues del planeta, però no sols amb elles sinó
amb la majoria de les nacions que dins de molt poques dates seran els nostres socis de
ple dret en la Unió Europa, la decisió del Govern Socialista ha sigut un colp a tot allò
que convé a Espanya i al món lliure, perquè ens n’anem d’on més se’ns necessita,
retirem la nostra presència, la nostra col·laboració i la nostra capacitat d’influència
d’Iraq, un país que ha sofrit una de les més cruels de les dictadura de la història i que ara
sofreix l’acaçament del terrorisme i dels nostàlgics del tirà, si el Govern afirma el seu
compromís amb la reconstrucció iraquiana i el seu enfortiment institucional sens dubte
és un compromís poc creïble perquè no es correspon amb els fets, si el Govern volia
realitzar una declaració de principis en política exterior no ha pogut elegir un moment
menys oportú, és molt difícil comprendre les presses per a prendre una decisió tan greu,
només l’oportunisme encadenat a unes eleccions marcades pel terror pot explicar una
decisió que s’allunya per complet de l’interès del país, les retirades de les nostres tropes
és el que desitjaven els terroristes, els que atempten a Iran contra els iraquians i els que
atempten a Espanya contra els espanyols, i els que atempten en el món lliure en països
àrabs són els mateixos i volen el mateix, tenen els mateixos objectius, un d’ells era sens
dubte la nostra retirada i ja la tenen, no és el millor pas que es pot donar després de
l’atac que va sofrir Espanya l’11 de març, el missatge que es llança al món és el de
desestiment, però és també el de valor de l’assassinat com a ferramenta per a aconseguir
objectius polítics, i ho estem observant en la pròpia Itàlia en aquests moments, si
Espanya és més dèbil per la nostra retirada, els terroristes al contrari són més forts, el
Govern ha pres el camí de l’apaivagament, un camí que la història ha revelat com el
pitjor possible davant de les amenaces perquè no allunya el perill, sinó que l’enforteix,
el Govern no ha donat més explicacions que les que corresponen al seu compromís
electoral, si tant de respecte li mereixen els ciutadans podria haver pres la molèstia
d’explicar-los quina alternativa proposen a la del compromís ferm amb l’estabilitat
d’Iraq i la lluita en primera línia contra el terrorisme, si es vol enfortir la democràcia, la
fugida de les responsabilitats en la defensa de la llibertat en el món, no sembla el camí
més aconsellable, els iraquians porten dècades sense poder-se expressar a través d’unes
eleccions lliures, però sabem per totes les enquestes que s’han realitzat en els últims
mesos que són conscients de la necessitat de la presència de les forces internacionals
com a garantia de la seua seguretat enfront del terrorisme, així com la seua voluntat que
transpasen el seu poder a una autoritat nacional representativa, és possible que la decisió
del Govern responga a la voluntat de bona part dels espanyols, però ningú podrà dir
sense mentir que és un gest amistós cap als iraquians, en fi, acabe, crec que les decisions
en política exterior havien de ser altres, crec que haurien de basar-se més en la defensa
dels nostres valors essencials, crec que haurien de basar-se més en la realitat que tenim
davant dels nostres ulls, una guerra internacional contra el terror, un terror que vol
precisament que abandonem, apartar la vista, fugir de la realitat no farà que aquesta
desaparega, ni tan sols que es retarde, sinó que ens haurem d’enfrontar a ella pitjor
preparats i més insegurs, i sent no poder completar-lo del tot, moltes gràcies.”
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En el segon torn de paraules, pren la paraula el regidor d’Esquerra Unida, Sr.
LOPEZ EGEA: “Dirigir-me als socis de govern tant al PSOE com al BLOC, jo pense
que la proposta d’acord la podem assumir les tres forces polítiques, accepte o acceptem
des d’Esquerra Unida l’esmena presentada pel PSOE i respecte a la intervenció del
BLOC, Quico tenia reticències respecte a Iugoslàvia, nosaltres en Esquerra Unida
sempre hem defensat i ho continuem fent que vam prendre una decisió correcta,
respecte a Iugoslàvia, és cert que Milosevich no era un polític diríem del grat
d’Esquerra Unida però tampoc ho ha sigut ni Sadam Husein, ni Bin Laden, etc., i no per
això hem deixat de condemnar les intervencions militars encapçalades per Estats Units,
perquè darrere d’aqueixes intervencions militars sempre ha estat el control del petroli i
del gas, i a Iugoslàvia hi havia una oportunitat mitjançant els acords de Rambuye, una
oportunitat que es va rebutjar, però dit açò i perquè el Bloc també es puga sumar a
aquesta proposició, nosaltres acceptem retirar el de Iugoslàvia, però sabent que nosaltres
hem mantingut una posició ferma, és el que hem pensat i que ho continuem mantenint,
ho retirem de la moció, perquè el Bloc ho puga abonar, i acabar, jo crec que cal dir-ho,
Esquerra Unida cedirà, ho ha manifestat, jo crec que també els diferents col·lectius
socials, fins i tot el moviment antiglobalització ho ha agraït, que la decisió que ha pres
el Govern de la nació, una decisió ràpida i ferma de retirar de forma immediata les
tropes d’Iraq, per tant en aqueix sentit nosaltres abonem aqueixa decisió que ens sembla
una decisió que recull tot el que ha suposat les manifestacions d’un poble al llarg dels
últims mesos, gràcies.”

Durant el debat, el Sr. Fernández de BLOC-EV presenta una esmena de
supressió consistent a eliminar de la moció tota referència a Iugoslàvia.

Esmena que, sotmesa a votació és aprovada per 13 vots a favor de PSOE, EU i
BLOC i 7 abstencions de PP.

A continuació, el portaveu del Grup Socialista, Sr. Chover, presenta una esmena
de modificació, consistent a substituir el primer apartat de la part dispositiva per la
següent redacció:

“Recolzar al Govern de la nació en la seua actitud i mesures a favor de la pau,
valorant com a positiva la rapidesa de la decisió de retirar de forma immediata les forces
militars espanyoles a Iraq.”

Esmena que, sotmesa a votació, és aprovada per 13 vots a favor de PSOE, EU i
BLOC i 7 abstencions de PP.

A la vista de tot allò que s’ha exposat, incorporades les esmenes aprovades a la
proposició inicial i sotmès a votació el fons de l’assumpte, el Ple de l’Ajuntament, per
13 vots a favor de PSOE, EU i BLOC i 7 vots en contra de PP, ACORDA:

Aprovar la moció amunt transcrita degudament esmenada el text definitiu de la
qual queda de la següent manera:

“El final de la Guerra Freda va obrir múltiples expectatives que semblaven
prometre un futur de progrés econòmic i de pau entre els pobles que difícilment
semblava versemblant un pocs anys abans. No obstant això, la il·lusió va durar poc.

L’únic bloc militar que sobrevisqué a la Guerra Freda –la seua teòrica coartada-
reorientà els seus objectius i va buscar la seua raó de ser en pretesos nous perills, per a
l’anomenat occident desenvolupat i democràtic.
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Uns perills que provenien ara dels països del sud i d’aquells que no acceptaven
l’obertura de les seues fronteres i mercats a les noves regles neoliberals d’un procés de
globalització tendent a esprémer encara més els països subdesenvolupats però rics en
matèries primeres.

Ha sigut un nou disseny per a una OTAN que ha acabat també tenint una
importància encara més subsidiària enfront del gegant militar que s’ha convertit els
EUA. No obstant, el disseny en principi previst per a aqueixa nova OTAN, han acabat
reallisant-lo, -quasi en exclusiva- de forma inexorable, uns EUA que mai van estar tan
presents i tan estesos pel planeta. Mai va ser més palpable el valor de pur apèndix de
l’OTAN respecte als EUA.

La política de rapinya de recursos naturals i de control sobre punts estratègics
amb els quals supeditar –sobretot energèticament- Europa, Japó, Xina i Rússia, no ha
portat més que inestabilitat mundial, guerres i pobresa.

Per a amagar aqueixos fins, els EUA i els països que l’han secundat, s’han
excusat en guerres en defensa de la sobirania de les nacions -1a guerra d’Iraq per la seua
invasió de Kuwait-; guerres humanitàries com la d’Afganistan; o guerres preventives
enfront del perill d’utilització imminent d’armes de destrucció massiva contra un
occident democràtic i civilitzat.

Des d’Esquerra Unida i des de la nostra trajectòria basada en la defensa d’una
política de pau i neutralitat. Des de la nostra aposta per l’eixida de l’Estat espanyol de
l’estructura militar integrada de l’OTAN, i des de la denúncia sistemàtica a guerres com
les d’Afganistan i Iraq, i de denúncia davant d’actituds de consentiment o inhibició
davant de situacions com les sofrides per Palestina o el Sàhara i des de la nostra
satisfacció per la retirada de les tropes espanyoles d’Iraq en estar convençuts que la
guerra i la cobdícia demostrada pels poderosos, és el millor caldo de cultiu per al
terrorisme i la inseguretat dels pobles.

Des de tots aquests pressupostos, el Ple de l’Ajuntament acorda:
PRIMER: Recolzar el Govern de la nació en la seua actitud i mesures a favor de

la pau, valorant com a positiva la rapidesa de la decisió de retirar de forma immediata
les forces militars espanyoles a Iraq.

SEGON: Condemnar el genocidi de l’Estat d’Israel sobre el poble palestí, instant
al Govern central que faça una aposta ferma i inequívoca pels drets del poble palestí i
l’eixida de l’exèrcit d’Israel de les zones ocupades.

TERCER: Solidaritzar-nos amb la lluita i la causa del poble sahrauí instant al
Govern central que prenga iniciatives, donada la responsabilitat de l’Estat espanyol,
dirigides que el poble sahrauí puga celebrar el Referèndum d’Autodeterminació en el
menor temps possible, i no acceptant les pràctiques dilatòries que el Regne del Marroc
ve realitzant des de 1991 respecte als diferents Plans d’arreglament presentats per
l’ONU, recalcant el dret a l’autodeterminació del poble sahrauí, qüestió aquesta que va
ser acceptada pel Marroc, ONU, OUA, POLISARIO des del Pla d’Arreglament de 1990
presentat”.

15 MOCIÓ ESQUERRA UNIDA SOBRE COMMEMORACIÓ II
REPÚBLICA. EXP. 19/04-M

Sotmès a votació, de conformitat amb el que estableix l’art. 91.4 del Reglament
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals, per
unanimitat, es declara la urgència de l’assumpte i procedir-ne al debat.
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Llegida la moció del Grup Municipal Esquerra Unida, pel seu portaveu Sr.
Martín, al tenor literal de la qual:

“Enguany es compleix el 73 aniversari de la proclamació de la II República.
Igual que anys anteriors al nostre municipi es vénen celebrant activitats encaminades a
recuperar la memòria d’aquell període polític de la nostra història. Una forma d’Estat
que els ciutadans del nostre país es van dotar de manera democràtica, i que va ser
truncada pel colp d’estat del 18 de juliol de 1936, encapçalat entre altres pel general
Francisco Franco.

El 9 de desembre de 1931, les Corts republicanes van promulgar la Constitució
més avançada del seu temps, que en el seu article primer definia a Espanya com „una
República democràtica de treballadors de tota classe, que s’organitza en règim de
Llibertat i de Justícia”. La IIª República va suscitar l’entusiasme del poble amb un
programa alternatiu a la vella Espanya cacic de la Restauració, amb un programa de
canvi social basat en la reforma agrària i el protagonisme del moviment obrer, la
separació de l’Estat i de l’Església, el control democràtic dels cossos armats, una
ambiciosa labor educativa i cultural i una resposta política a la pluralitat nacional de
l’Estat espanyol reconeixent els estatuts d’autonomia de Catalunya, Euskadi i Galícia.
Entre els seus principals èxits, la República va obrir la porta a la participació política de
les dones, que van conquerir el dret de vot, el matrimoni civil i el dret al divorci.

En els últims anys, ciutadans i ciutadanes de Sagunt, cada 14 d’abril, han
realitzat nombroses accions encaminades a recordar i recuperar la memòria d’una
experiència que va permetre aconseguir grans èxits. Fins i tot el mateix Ajuntament de
Sagunt ha realitzat homenatges a personatges tan destacats de la II República com el seu
president Sr. Manuel Azaña o el general de l’Exèrcit Republicà Sr. Vicente Rojo. No
obstant això aquests reconeixements no han de ser producte de l’espontaneïtat o la
causalitat, sinó que han de cobrar forma mitjançant el compromís institucional de no
deixar en l’oblit una etapa tan important de la nostra història.

En aquest punt, és important també reconèixer la labor realitzada en aquells
moments pels ajuntaments republicans i el record especial cap als edils i alcaldes que en
aquells durs moments van representar els ciutadans i ciutadanes de Sagunt.

Avui en dia, molts majors que van viure aquells durs i al mateix temps
esperançadors moments, segueixen amb nosaltres. Van combatre en una cruel guerra
civil, van sofrir quaranta anys de duríssima postguerra privats de les més bàsiques
llibertats i després de l’arribada de la democràcia han trobat a faltar un mínim
reconeixement a la seua lluita per un govern legítim que representava la voluntat
majoritària de la ciutadania de l’Estat espanyol.

En aquest marc, es proposa a aquest Ple de l’Ajuntament que adopte els següents
1 ACORDS

PRIMER.- L’Ajuntament de Sagunt desenvolupa activitats de caràcter divulgatiu
encaminades a donar a conèixer a les noves generacions aquest important període de la
història de l’Estat espanyol. I al mateix temps homenatjar totes aquelles persones que
van lluitar per la defensa d’aqueixa forma d’estat. Per a això es realitzaren xarrades,
conferències, exposicions, etc.

SEGON.- Els 14 d’Abril, de manera simbòlica, onejarà la Bandera Republicana
a l’Ajuntament de Sagunt i la Tinència Alcaldia com a xicotet homenatge totes les
persones que van creure i van defensar un Estat Republicà de profunda inspiració
democràtica.
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TERCER.- Traslladar a la Fundació Municipal de Cultura la proposta de dedicar
alguns dels nostres carrers i avingudes als alcaldes republicans, especificant aquesta
condició en aquestes plaques”.

El portaveu del BLOC, Sr. CIVERA, exposa: “El BLOC desprès d’analitzar la
moció en què evidentment en la part expositiva estem totalment d’acord, com no podria
ser d’una altra manera, no obstant això considerem que la situació actual, la situació
evidentment democràtica i de dret, vam decidir que respecte al primer punt no hi ha
inconvenient a acceptar-lo, òbviament, només faltaria això, que un període tan
important de la nostra història, arribat el 14 d’abril, els col·lectius interessats i fins a la
Fundació Municipal de Cultura en un moment determinat no poguera fer conferències i
exposicions amb l’objectiu de recordar aquell període i aquelles persones que van lluitar
amb aqueix objectiu, no obstant això el segon punt ja li veiem més problemes, primera
perquè posa la paraula onejarà, onejarà tot i que podem imaginar-nos que onejarà una
bandera en qualsevol lloc, lògicament entenem que és als pals, no, creiem que això en
una situació de dret, democràtica que almenys acceptem, per això som ací regidors,
trobem un poc incongruent si per exemple aqueix punt diguera que l’Ajuntament
permetrà com no podria ser d’una altra manera, és obvi açò que diré també, si diguera
per exemple en el punt que els organitzadors facen gala o exposen la bandera
republicana als llocs que consideren adequats perquè l’objectiu del fet tinga un sentit o
com a símbol estiga integrat, nosaltres no tindríem inconvenient, però no en el sentit
d’onejar als balcons i no sé què, com si ací estiguérem en un altre Estat que potser algun
dia arribem, però que ara no estem, ara estem en un sistema democràtic que no és
semblant, per tant ací caldria fer una esmena de substitució en el sentit que
l’Ajuntament respectarà com no podria ser d’una altra manera, que els grups que
organitzen aquests actes en homenatge, en record, per a l’estudi de la República,
respectarà, dic, que facen ús del símbol de la bandera allí on estimaren convenient però
que no substituïsca lògicament els senyals, les banderes que són constitucionals, i en el
tercer estem d’acord, totes les persones que han treballat per Sagunt i lògicament els
alcaldes ho són, tenen, i sobretot si han sigut bons alcaldes, si han sigut roïns no val la
pena, però si han sigut bons, val la pena posar-los, però no crec que siga necessari, posar
al costat si és alcalde republicà o alcalde nacionalista o alcalde del que siga, pense que
una persona és alcalde per la seua feina d’alcalde, no per la ideologia que tinga darrere,
que també potser, però que no necessàriament, una altra cosa seria si l’Ajuntament
perquè és una persona molt singular i volem destacar algun aspecte concret de la seua
vida, d’algun fet o el que siga, o molt singular, fem una placa a la casa natalicía o a la
casa on va viure o el que siga, ací va viure tal de tal que va ser alcalde, que va fer tantes
coses, això seria una altra qüestió, però acceptar açò vol dir posar modificacions al que
seria la senyalització indicatiu de la ciutat i seria més problemàtic, jo crec que açò ho
podríeu acceptar perfectament i per tant el punt 1 i el punt 2 quedaria bé i el 2 espere
també que veieu la conveniència del que hem proposat.”

Pren la paraula el portaveu del Grup Socialista, Sr. CHOVER, diu: “Bona nit,
volem manifestar en principi el nostre absolut acord amb l’exposició de motius en tots i
cada un dels seus apartats, com no podia ser d’una altra forma sent com va ser el nostre
partit un dels que va contribuir a la proclamació de la 2a República Espanyola, a
l’elaboració i promulgació de la Constitució del 31 i posteriorment a la seua defensa
davant del colp d’estat del 36, el nostre partit té una profunda i antiga tradició
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republicana i són molts els socialistes que mostren la seua preferència per aquesta forma
d’organització de l’Estat, així ens sembla legítim i necessari recuperar la memora
històrica d’aquest període, situar-la en els seus justos termes i donar-la a conèixer a les
noves generacions, al mateix temps que es rendeix homenatge als qui van participar en
la consolidació i defensa de la democràcia durant aqueix període històric, des de
l’Ajuntament creiem que s’ha donat i se seguirà donant aqueix reconeixement i aqueix
suport als actes de celebració, l’eixida de la dictadura es va donar mitjançant un
amplíssim  consens que va quedar plasmat en el text constitucional de 1978, ací el
nostre partit, que era la segona força política de l’Estat en aquell moment, va participar
activament en la redacció de l’actual Constitució que defineix una forma d’organització
de l’Estat i uns símbols comuns, sense entrar a valorar les possibles modificacions que
propicien altres models d’organització, la realitat jurídica actual és clara i així es recull
en l’informe que presenta la Secretaria General, en el qual assenyala i s’ha destacat que
en la Llei es fa una completa articulació de l’ús de la bandera d’Espanya i d’altres
banderes i ensenyes, en la qual s’indiquen les que poden utilitzar-se en el present cas als
edificis d’administració local, per tant ens sembla adequat donar a conèixer aquest
període de la història d’Espanya i analitzar-la des de tots els àmbits, així com reconèixer
la tasca dels protagonistes d’aquell període amb les matisacions que ha expressat
sàviament el meu company Manolo Civera, però no podem assumir el punt 2n ja que
està redactat en termes contraris a l’Ordenament Jurídic vigent, per tant no podem
acceptar, no podem donar el nostre suport a la proposta de fer onejar la bandera
republicana a l’Ajuntament, perquè pensem que en aquesta institució, que és la
representació de l’Estat al municipi, només han d’estar presents els símbols que ens
representen a tots perquè així ho estipula la Constitució, que és el marc de referència en
què ens movem i que democràticament ens legitima, per tant si es manté el punt 2
votarem en contra.”

Pren la paraula el portaveu del Grup Popular, Sr. BORRÁS, que indica: “En
relació amb la moció que vostès ens han presentat, vaig a realitzar-los una sèrie de
consideracions, el 73 aniversari de la proclamació de la II República manca d’especial
simbolisme, perquè la commemoració de les efemèrides històriques solen realitzar-se
amb ocasió de centenaris, cinquantenaris, decennis o lustres, però no en qualsevol any
triat a lliure albir pels promotors d’aquesta o de qualsevol altra iniciativa, exemples
tenim prou a la localitat per interès i tal, a més l’elecció d’enguany i possiblement potser
l’han elegit per això, l’elecció d’enguany per a aquest tipus de commemoració és
especialment inoportuna, perquè coincideix amb la celebració del XV Aniversari de la
Constitució Espanyola, quines contradiccions, la promulgació de la Constitució de
1978, va ser el resultat del consens de totes les forces polítiques parlamentàries i va
comptar amb el referent d’una àmplia majoria dels espanyols que amb aquest text van
expressar la seua voluntat de superar les tristes etapes anteriors de la nostra història,
caracteritzades per l’enfrontament i la desconfiança entre els espanyols, la Constitució
va suposar un punt inflexió en la nostra història, l’inici d’un període de pau social que
ha permès al nostre país progressar econòmicament i socialment fins a situar-nos en un
lloc important a nivell mundial, en aquest procés a sigut clau la voluntat de les primeres
forces política per a mantenir els compromisos adoptats durant el període constituent,
especialment sobre els aspectes fonamentals de l’ordre constitucional, un d’aquests
compromisos essencials és la forma política de l’Estat, que tal com es reflecteix en l’art.
3 del text constitucional, és la Monarquia Parlamentària, els nostres ciutadans no sols
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van acceptar aquesta previsió sinó que se senten plenament representats per les
Institucions Constitucionals, i especialment per la Monarquia que tant ha contribuït al
funcionament de la democràcia, atorgar una rellevància impròpia al 73 Aniversari de la
proclamació de la II República precisament enguany que diverses Institucions
representatives nacionals, autonòmiques i locals han realitzat múltiples actes en
commemoració del XV Aniversari de la Constitució i de la constitució dels primers
ajuntaments democràtics, no pot generar més que confusió en la societat espanyola que
veuria com els seus representants polítics s’aparten del mandat constitucional que ella
mateixa... la superposició d’actes podria generar una percepció errònia entre els
ciutadans que des de les nostres institucions s’afavoreixen el floriment de tendències
segregacionistes i separatistes, molt minoritàries en la nostra societat i en les quals no ha
de conferir-se major transcendència que la que efectivament els correspon per la seua
implantació real, la majoria dels espanyols rebutja aquestes postures que suposen una
greu transgressió de l’ordre constitucional i comprometen la continuïtat de l’esperit de
concòrdia que ha caracteritzat aquests 25 anys de democràcia, aquesta voluntat
d’enteniment és la que ha de fomentar-se des de les nostres institucions i la millor forma
de fer-ho és homenatjar la Constitució, que va constituir fa 25 anys i constitueix avui la
principal garantia perquè els drets dels ciutadans i els pobles d’Espanya es
desenvolupen plenament i lliurement així es reflecteix en el propi Preàmbul del text
constitucional que disposa i diu “Que la Nació Espanyola desitjant establir la justícia i
la llibertat i la seguretat i promoure el bé de tots els que la integren, en ús de la seua
sobirania proclama la seua voluntat de garantir la convivència democràtica dins de la
Constitució i de les Lleis, conforme a un ordre econòmic i social i just, consolidar un
Estat de dret que assegure l’imperi de la llei com a expressió de la voluntat popular,
protegir a tots els espanyols i pobles d’Espanya en l’exercici dels drets humans, les
seues cultures i tradicions, llengües i Institucions, promoure el congrés de la cultura i de
l’economia per a assegurar a tots una digna qualitat de vida, i establir una societat
democràtica avançada i col·laborar en l’enfortiment d’unes relacions pacífiques i
d’eficaç col·laboració entre tots els pobles de la terra”, recollint els articles de la
Constitució i referent a la proposta segona de vostès, el de la bandera i en el Preàmbul
en el 2n apartat ja hi ha unes consideracions el mateix que en l’art. 1 punt 3,4,6,7, 9, 16
el 20 i 20.4, en el 66, 87 i 87.3 i de fet els dos grups que han governat la nostra nació en
uns casos amb coalició i en altres amb majoria absoluta, han respectat i acaten la Llei 39
de 1981 de 28 d’octubre de la Direcció de l’Estat sobre la bandera nacional que regula
el seu ús i el d’altres banderes i ensenyes, i finalment parla dels articles 2,4,5,6 en els
seus apartats 8 i 9, per això no creiem oportú el segon encara que siga de manera
simbòlica, qualsevol ciutadà és lliure de portar el que crega convenient, però les
Institucions creiem que hem de ser respectuoses amb les Lleis i amb la nostra
Constitució, l’art. 1, aquesta corporació, també lògicament com cultural tot el món ha de
conèixer i devem fomentar el coneixement del que succeeix i fets succeïts en la II
República, en la nostra Guerra Civil, ja que és i forma part de la nostra història i el
coneixement ha d’arribar a tots, però una altra cosa és l’ostentació dels símbols i més als
edificis oficials, de fet nosaltres vam editar un llibre dels militars històrics i crec que
dels millors militars que ha tingut Espanya, el mateix que reconeixement en alguns dels
carrers i places, però lògicament el punt 2 i el preàmbul, les parts dispositives no el
podem acceptar, res més i moltes gràcies”.
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Obert el segon torn de paraules, pren la paraula el regidor del Bloc, Sr.
FERNÁNDEZ: “Jo pense que açò té un poc de relació amb tot el que hem viscut
aquesta vesprada ací i amb l’actitud d’un partit, a mi m’agradaria que al balcó de
l’Ajuntament tots els dies onejara la bandera republicana i la bandera del meu país, la
bandera del meu país, l’autèntica senyera del meu país, però resulta que en aquest país
va haver-hi una transició i van haver-hi una sèrie de pactes tant en l’estat Espanyol que
va aprovar el seu partit com l’altre partit i en l’Estatut d’Autonomia per la pressió, per la
pressió que de manera irracional, de manera visceral, de manera violenta i que hem patit
persones com Manolo Civera i jo mateix, i alguns dels meus companys de partits i
d’ideologia, hem patit fins a terrorisme de baixa o de no tan baixa intensitat i això el
temps ha passat, el temps ha passat, veritat, hi ha un marc institucional però avui en dia
tenim una sèrie de símbols, veritat, que estan aprovats, que estan recollits en la
Constitució i estan recollits en l’Estatut i són els que són, jo els he de dir que per a mi
l’única forma autènticament democràtica de govern o de forma d’estat és la República,
això no vol dir que no hi haja democràcies i formes democràtiques que tinguen com a
forma d’estat la monarquia, però intrínsecament la monarquia és una forma que
incorpora en la seua essència un fet antidemocràtic i és el fet que una persona pel fet de
nàixer en una determinada família pot ostentar la capçalera, la direcció de l’Estat, en
això estem totalment d’acord, és més, la nostra és d’altra banda una monarquia
acceptada evidentment pel nostre sistema democràtic però que pràcticament l’hem
heretat del règim anterior, és a dir, que a més podíem dir que és una monarquia que té
una certa legitimitat o molta legitimitat perquè l’han aprovat els ciutadans espanyols
democràticament, té la legitimitat que li dóna el fet que ha estat ratificada a les urnes
pels ciutadans espanyols, de la mateixa manera que la senyera actual del País Valencià,
la denominació del territori, la denominació de la llengua, ha sigut aprovada pel Partit
Comunista i pel Partit Socialista Obrer Espanyol que en aquella època encara tenien, ara
l’intenten, però realment és poc creïble, el Partit Socialista del País Valencià que hauria
sigut d’aquest país si això haguera sigut diferent, vull dir amb això que estem d’acord
en el fons però com ha dit el meu company, hi ha formes de manifestar les pròpies
conviccions que no passen per actes exhibicionistes, no cal, i nosaltres participarem de
tot allò que servisca per a recuperar la memòria del primer període democràtic, del
primer període autènticament democràtic que com molt bé has dit les dones van poder
votar, un fet sense el qual no es podria parlar de democràcia, on es va començar a
plantejar una estructura plurinacional de l’Estat espanyol i he de dir que la nostra no és
precisament una comunitat històrica precisament, perquè a pesar de tenir redactat
l’Estatut no va ser aprovat per la Guerra Civil i per tant el que li demane és que en
honor al consens o a favor del consens es plantegen que no cal per a recuperar la
memòria de la República, molts de nosaltres portem d’una manera molt intensa en les
nostres conviccions i en els nostres ideals, no cal adoptar una mesura que no aporta, jo
entenc massa aquest debat i el que realment importa el que va suposar la celebració del
14 d’abril”.

Pren la paraula el ponent, el portaveu del Grup Esquerra Unida, Sr. MARTÍN:
“Vaja per davant que el meu grup no modificarà la moció, però sí que m’agradaria
recordar o contestar alguna de les intervencions que s’han plantejat ací, en primer lloc a
la primera intervenció de Manolo, vegem, jo crec que ningú en aquest Ajuntament
podem dir-li a cap col·lectiu ni a cap ciutadà que en els seus actes col·loquen una
bandera o un símbol, evidentment ja ho fan i tenen la llibertat de fer-ho, amb la qual
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cosa no es tractaria de substituir aqueixa qüestió per una altra, jo respecte al tema dels
alcaldes, bé, jo crec que realment els alcaldes que meresquen un carrer fonamentalment
és perquè o al meu parer perquè fonamentalment hagen sigut elegits democràticament
no, és a dir no perquè en el fons hagen sigut bons o roïns jo crec que el fet d’haver sigut
elegits democràticament ja fan d’aqueixos alcaldes mereixedors d’un reconeixement per
part d’aquest Ajuntament, respecte al plantejament del company del Partit Socialista i
també unit al que plantejava el Bloc, jo realment no entenc, nosaltres no hem vingut ací
a parlar ni de la monarquia ni de la boda del príncep ni dels símbols que estan
reconeguts en les diferents legislacions, hem vingut a parlar d’una moció que pretén
reconèixer un fet històric, que va ser la II República un fet històric i un model d’Estat
que va ser elegit democràticament pels ciutadans d’aquest país i que es va veure truncat
per un colp d’estat que encara hi ha alguns que no han reconegut, que va ser un colp
d’estat, per tant jo entenc les possibles pors o les circumstàncies que quan vam fer
aquesta Constitució, plantejaven en la transició determinades pors, jo crec que ja hem
perdut la por els ciutadans, nosaltres de moment no hem vingut ací a proclamar la III
República, hem vingut simplement a demanar un reconeixement a aqueix període
històric, amb la qual cosa no entenc la por que puguem tenir, nosaltres no estem
demanant substituir cap bandera per una altra, nosaltres estem plantejant que al balcó de
l’Ajuntament al costat de les banderes que normalment la legislació estan marcant que
ha d’haver-hi a l’Ajuntament, durant el 14 de juliol onege de manera simbòlica la
bandera republicana, 14 d’abril, perdó, no és que això venia al fil perquè Silvestre
plantejava fa un moment el tema de perquè se celebra el 73 aniversari, s’ha de celebrar
el centenari i tal, jo crec que els ciutadans i aquest Ajuntament celebren perquè el que
volen, va haver-hi una temporada que en aquest país se celebrava cada 18 de juliol i ara
els ciutadans planteja que es reivindique aqueixa figura, jo, vegem, respecte al Partit
Popular ja sabia un poc la postura que tindrien, no és cap secret, però a vegades es
produeix cert dubte que un partit com el Partit Popular que ja ho vaig dir ací una vegada
hereus, encara que tu, Silvestre, vingues d’UCD, sí que prové d’Aliança Popular amb la
qual cosa sí que hereu d’un moment d’aqueixa transició on es va discutir aqueixa
Constitució a què es van posar tants inconvenients fins i tot per l’anterior president del
Govern però en fi no entraré a això, jo crec que commemorar un fet històric com la II
República jo crec que no porta a la confusió de ningú, evidentment el que hi ha ara
mateix és certa confusió, perquè molts del nostre joves no coneixen encara el que va
suposar aquell període històric, amb la qual cosa pensem que és important i fonamental
aqueix coneixement i ja per a acabar al company del Bloc, és cert que en la transició
tant el Partit Socialista com el Partit Comunista i en el nostre país el PCPV i el PSPV
van votar l’Estatut d’Autonomia, jo crec que era el moment en el qual com he dit abans
la situació política hi havia molta pressió evidentment, però en fi això va fer també que
durant els primers ajuntaments democràtics, aquest en concret on en aqueix govern va
participar el Partit Socialista i el Partit Comunista, també es portaren moltes retolacions
dels nostres carrers que estaven dedicats a herois o a administradors d’una dictadura,
nosaltres i no obstant vostès en l’anterior legislatura li van donar un carrer a un alcalde
franquista, amb la qual cosa a vegades un poc no se sap quines són les pressions que
porta a u a prendre determinades decisions, per tant si que demanaríem que s’aprovara
la moció per unanimitat, tal com està.”

A la vista de tot allò que s’ha exposat, el Ple de l’Ajuntament, per 4 vots a favor
d’EU, 14 vots en contra de PSOE i PP i 2 abstencions de BLOC-EV, ACORDA:
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No aprovar la moció amunt transcrita.

16 MOCIÓ EQUIP DEL GOVERN MUNICIPAL, SOBRE ACTUACIONS
AL CASTELL DE SAGUNT. EXP. 20/04-M

Sotmès a votació, de conformitat amb el que estableix l’art. 91.4 del Reglament
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals, per
unanimitat, es declara la urgència de l’assumpte i procedir-ne al debat.

Llegida la moció de l’equip de govern municipal, que diu:
“Sagunt és la primera de les ciutats de València que apareix en la història i que

gaudeix d’un dels patrimonis més importants de l’Estat espanyol que es concentra
fonamentalment en tres jaciments: el Grau Vell, el nucli històric i sobretot la muntanya
del Castell. Ho recordem breument:

En el període ibèric, a conseqüència dels contactes amb els pobles més
importants del Mediterrani, va aconseguir ser una polis amb un nivell social, econòmic i
cultural envejable, com posa en evidència la numismàtica i l’arqueologia en el Grau
Vell i sobretot a la muntanya del Castell on podem identificar trams de murs de la zona
perifèrica, de muralles i elements constructius...

En el període romà Saguntum va ser una ciutat important dins de l’estructura
provincial Tarragoní, com posen de manifest els estudis i les restes d’obres singulars.
Concretament a la muntanya del Castell es troba el teatre romà sense la urbanització per
la situació jurídica, el fòrum (amb restes del capitoli, la basílica, les tabernae, la cúria i
una majestuosa cisterna...) i l’estructura hídrica.

En el període islàmic Sagunt passa a denominar la vall sembrada de viles, la
medina es denomina Murbítar (que compta encara amb el complex de banys àrabs més
important de València) i l’hins o fortalesa s’estructura seguint els patrons islàmics:
Barrania o fortificació exterior, Albacar o zona d’aprovisionament, Salúquia o
fortificació principal i plaça de l’Alcait amb la façana dels alcàssers.

En el període cristià la vila de Morvedre va tenir un pes important al Regne de
València, de fet compte encara amb dues esglésies i un convent medievals i diverses
cases pairals. Concretament a la muntanya es troba un viacrucis del segle XVI i  un altre
del segle XIX, i la jueria amb fragments dels murs que la tancaven, portes i portals,
edificis notables, la sinagoga, el pati de la sinagoga amb el micvé i el cementeri.

No obstant això, les autoritats autonòmiques i estatals estan obviant les
necessitats més peremptòries, ja que el Castell, que és el jaciment més important obert
al públic, no disposa de serveis higiènics de cap tipus, ni de bar on poder refrescar, ni
d’atenció al públic, ni d’itineraris amb cartells mínimament explicatius, ni de
senyalització de perill... Actualment només disposa de guàrdies que donen les entrades,
de manera que els setanta mil visitants que s’acosten campen per on poden, siga quina
siga la finalitat. És trist dir-ho, però durant els vint-i-cinc anys de democràcia l’estat del
Castell ha empitjorat tant que resulta indignant veure el que altres pobles han fet amb
patrimonis materials de moltíssima menys importància. La decrepitud del Castell i la
falta d’atenció política, contrasta amb eloqüents estudis realitzats al marge de les
administracions autonòmiques i estatals: Arse-Saguntum, història monetària de la ciutat
i el seu territori dirigida per Pere Pau Ripollès i Maria del Mar Llorens (2002),
Inscripcions romanes del País València Ia i Ib, Sagunt i el seu territori de Josep Corell
(2002), Sagunt: oppidum, empori i municipi romà de Carmen Aranegui Gascó (2004).
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En l’inici de la legislatura anterior es van detindre les actuacions al Castell
perquè calia fer un Pla Director, quan ja hi havia plans interessants i tècnics
responsables que coneixien les necessitats més peremptòries. Amb la convocatòria i la
confecció del pla han passat sis anys. Ara està realitzant-se la primera actuació que
consisteix a reparar un tram de muralla i obrir una porta pel pla de Sant Jordi. El Pla
Director, sens dubte, té virtuts; però de cap manera ho són les prioritats d’actuacions: la
circumval·lació rodada al Castell, que és físicament impossible de realitzar, i un únic
accés per l’oest, que és absurd perquè l’aparcament es troba tan lluny del fòrum com la
part nord del riu Palància on tanta falta fa. L’accés per l’oest, en cas de realitzar-se,
destruiria la zona de protecció de la ciutat ibera dels Tres Pouets i la muralla ibera, seria
de costos tan elevats que amb el pressupost de la carretera i de l’aparcament seria prou
com per a traure de l’actual estat de decrepitud les zones més importants del Castell,
l’impacte visual i geològic serien bestials, en cas de realitzar-se aniria en contra de
l’accés històric que sempre ha estat al nord com evidencien el temple de Diana, el
Teatre i el Fòrum i perjudicaria el potencial dinamisme turístic del casc vell de la ciutat.

Davant d’aquesta situació que evidencia la nul·la sensibilitat política fins avui
respecte al patrimoni històric de Sagunt, els partits sotasignants decideixen posar en
coneixement de les autoritats democràtiques les següents propostes:

PRIMER: Remetre el present escrit a les presidències de la Generalitat
Valenciana, de les Corts Valencianes, del Consell Valencià de Cultura, del Parlament i
del Senat espanyol, a la Sotsdirecció del IPHE i als portaveus de les distintes
formacions polítiques representades en les Corts Valencianes amb la finalitat de posar
en el seu coneixement la injustícia que s’està cometent i, conseqüentment, es prenguen
mesures perquè la muntanya i el Castell de Sagunt siguen tractats simplement com
altres jaciments i conjunts monumentals de semblant importància del País Valencià:
Lucentum, Morella o Peníscola...

SEGON: Demanar que es compte amb la col·laboració i l’assessorament de
l’Ajuntament de Sagunt en els projectes a realitzar a la muntanya del Castell i en aquest
sentit demanem que s’incloguen com a prioritats del Pla Director del Castell els
projectes i actuacions encaminades a resoldre l’accés pel nord (recuperant l’entrada
antiga), la construcció del centre d’acollida (on hi haja serveis higiènics, de menjador,
venda i informació) i la definició gradual d’itineraris (començant pel fòrum).

TERCER: Oferir la disposició municipal, no sols per a acabar amb la
ignominiosa situació del patrimoni històric saguntí, sinó també per a conveniar sense
demora entre Generalitat Valenciana, IPHE i Ajuntament la gestió de visites al Castell i
al Teatre Romà”.

El portaveu del Grup Municipal Bloc, Sr. CIVERA, es limita a llegir la
proposició escrita en valencià sobre la situació d’abandó del castell de Sagunt...”

El portaveu del Grup Popular, Sr. BORRÁS, manifesta: “El Sr. Civera sempre
posa molt èmfasi en les coses que li agraden i apassionen i tots estem descontents amb
el que ha succeït al llarg de la història en les poques actuacions que hi ha hagut en la
nostra ciutat i al castell de Sagunt, però quan es donen els passos adequats crec que a
vegades i quan es demanden ajudes, aqueix èmfasi i aqueixa crítica en la intervenció, jo
crec que s’ha de ser mesurat, perquè si veiem el que succeeix l’última dècada ja no vull
remuntar-me a l’etapa de l’anterior equip de govern quan hem estat nosaltres i les
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visites, els compromisos que hi ha hagut a la Sotsdirecció General de Patrimoni amb el
Sr. Martínez Novillo i el seu equip, que entenc no canviarà ara perquè haja entrat el
PSOE, perquè pràcticament tot l’equip fins i tot ells són tècnics, no són homes polítics i
per tant tenen clares les intervencions, a més en equips que hi ha arqueòlegs, que hi ha
arquitectes i que hi ha historiadors i ell mateix ens assegurava que les intervencions el
mateix que havien fet intervencions en altres municipis i ens va posar alguns exemples
com Cartagena i en altres, eren molt acurades i tots sabem que quan hi ha restauracions
o excavacions arqueològiques s’ha d’anar amb molta atenció i a poc a poc, em sembla
que els passos que s’havien donat era per a agrair-lo, era per a reconèixer-lo encara que
seguírem demandant, perquè sabem que les corporacions locals la nostra obligació és
demandar, i així resulta que en l’última dècada al Castell de Sagunt s’ha fet magatzems
arqueològics per valor de 58 milions de pessetes en el 98, el Pla Director del Castillo va
costar 9 milions de pessetes i és un pas molt important perquè és per on calia haver
començat fa 10, 20 o 30 anys o fins i tot més, ara s’estan realitzant obres de restauració
a càrrec del Ministeri de Cultura d’aproximadament 1 milió d’euros i van dir que no
l’interromprien, que tractarien de fixar en tots els Pressupostos Generals de l’Estat tots
els anys una partida pressupostària per a seguir realitzant intervencions allí, que s’han
realitzat intervencions a l’església de Santa Maria, redacció de projecte i intervenció a
l’interior i actuació, l’església del Salvador, intervencions per part de la Generalitat,
l’església de la Sang, en el patrimoni industrial  del Forn Alt, encara que en aquesta part
de la ciutat no es veja, i per import de 310 milions de pessetes, la Casa Mestre Penya un
milió cent mil euros, la Casa dels Berenguer més de 250 milions de pessetes inicials, no
sabem quant costarà perquè sabem que ara hi ha una sèrie d’addicionals i tal, en el Pla
Especial de la Vila de Sagunt, tant per part de la Conselleria de Cultura com per part de
la COPUT, s’han fet forts intervencions i inversions, llavors que es pose exemples del
castell de Morella que jo quan vaig el veig exactament igual que quan estava fa molts
anys una altra cosa són els voltants, la muntanya nostra que a la vessant sud hi havia
una pedrera s’aconsegueixen més de 250 milions de fons europeus per a restaurar-la, no
he arribat jo a temps, vostès han arribat a temps perquè formen part d’aquest equip de
govern, però el vam iniciar nosaltres i el vam aconseguir nosaltres, perquè em sembla
que hi ha hagut actuacions perquè almenys es diguen, s’agraïsquen i independentment
que l’Ajuntament de Sagunt visite, tracte de reunir-se i tracte de conveniar si és més
adequat açò o és més adequat allò altre, però el que hi ha iniciat i els passos que s’han
donat convé no aturar-los, perquè és tanta la demanda que hi ha i tanta la riquesa del
patrimoni històric espanyol, tanta la demanda de municipis i d’autonomies i tots sabem
els pocs diners amb què es compta, com perquè quan arriba els diners perquè se li posen
traves i problemes, i ja no estem nosaltres, repetisc, ja no estem nosaltres, així que sent
la moció en la part expositiva en els termes que va, punt 1 no té major importància ja
que s’està prenent mesures i se seguiran prenent mesures, el mateix que en el punt 2n i
tal, jo crec que l’Ajuntament de Sagunt ve col·laborant amb ells, ells estan col·laborant
amb nosaltres, tant la Generalitat Valenciana, almenys en l’última dècada, no vull dir en
els 7 últims anys o en els últims 6 anys, que podria entrar ací per la quantitat
d’inversions que s’ha fet en aqueix temps, el mateix que em referisc a l’equip tècnic que
es mereix del Ministeri de Cultura, la Direcció i Sotsdirecció General de Patrimoni,
l’esforç que han realitzat últimament i no que només li arriben crítiques, de tant en tant
ha d’arribar que també se li han de donar les gràcies i que se seguisquen recordant de
nosaltres, res més i moltes gràcies”.
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El portaveu del Grup Municipal el Bloc, Sr. CIVERA: “Jo no sé si al final
votareu si o no, si la raspa amb el seu so o què, jo no sé, ací ningú ha parlat que no es
faça, només faltaria això, si resulta que després de 10 anys s’han començat al final,
després de 10 anys o més, des del 92 que es van aturar les obres del Teatre Romà, si
resulta que des del 92 al 2004 la Generalitat no haguera començat el que es va
comprometre l’any 97 de realitzar i que està ara fent-ho, la veritat seria, seria prou
lamentable, diguen-me vostès senyors del PP si és que volen dir que no, ací el que
demanem únicament un tractament igual a altres llocs que estan oberts al públic perquè
no tenen nassos en la Generalitat per a tancar-lo, el castell, no té nassos, per no dir una
altra cosa, és vergonyós, perquè per no haver-hi no hi ha ni lavabos, anàvem vostè i jo
quan vingué Consuelo, que li ho vaig dir, li vaig gastar la broma famosa aquella, és que
ací senyora quan vénen els majors no poden anar al wàter i ella em va dir –home, els
majors i xicotets-, no, senyora, s’ha equivocat, li vaig fer una trampa, clar, s’ha
equivocat perquè els joves ho fan en qualsevol lloc, una falta de respecte al patrimoni
històric i al castell de Sagunt, una falta de respecte i vosaltres si sou de Sagunt hauríeu
de defensar aquesta proposta, o siga que només demanem que es tracta amb dignitat,
amb dignitat, simplement. Segon, no demanem diners i tampoc estem en contra de cap
institució, simplement que ens tracten com Déu mana, i que canvien les dues
animalades, que no sé qui va ser el savi que els va informar, algun savi seria de
l’Ajuntament i hauria de tenir algun pes específic a l’Ajuntament per a informals i que
s’ho cregueren, algun savi seria, no sé qui era, hauria de ser quasi l’alcalde, dic jo, no
entenc, no entenc, qui punyetes li va dir al tècnic que posara una circulació rodada al
Castell, quan és impossible, o fer una carretera que vinga al fòrum en mes d’1 km per
l’oest, no sé i açò s’ha entrebancat, i encara no està solucionat, i això és el que demanem
simplement, i això és el que demanem, i em sembla que no estaràs en contra, si tu no
has sigut el que ha fet aqueixa cosa, m’imagine que tu hauries d’estar d’acord amb açò,
no demanem diners, demanem que se’ns atenga i que tinguen en compte l’Ajuntament,
això simplement és el que demanem.”

A la vista de tot allò que s’ha exposat, el Ple de l’Ajuntament, per 13 vots a
favor de PSOE, EU i BLOC-EV  i 7 abstencions de PP, ACORDA:

Aprovar la moció amunt transcrita que es té ací reproduïda a tots els efectes.

En aquests moments, a les 23 hores i 25 minuts s’interromp momentàniament la
sessió per a permetre les intervencions del públic assistent a la sessió, en virtut del que
preveu la vigent Carta de Participació Ciutadana de Sagunt. Intervencions que figuren
com a annex a l’acta.

17 ADHESIÓ AL CONVENI AMB LA DIPUTACIÓ SOBRE EL
PROGRAMA D’ESTALVI ENERGÈTIC ALS MUNICIPIS DE LA PROVÍNCIA
DE VALÈNCIA

Sotmès a votació, de conformitat amb el que estableix l’art. 91.4 del Reglament
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals, per
unanimitat, es declara la urgència de l’assumpte i procedir-ne al debat.

Vista la possibilitat de subscriure un Conveni entre la Diputació de València i
l’Ajuntament de Sagunt per a l’execució d’un Projecte d’Estalvi Energètic, amb el qual
es persegueixen dos objectius fonamentals, açò és, acabar, o almenys pal·liar, amb
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l’actual malbaratament de consum energètic que es tradueix en una desmesurada
despesa econòmica i una utilització totalment irracional de béns limitats, escassos i
necessaris, com ara les fonts energètiques; i en segon lloc, aconseguir usos energètics
alternatius més acords amb la preservació del medi ambient.

Vist que per a l’efectivitat del citat Projecte la Diputació de València, a través
del seu Servei de Projectes Específics va confeccionar un projecte amb les bases
tècniques i els preus unitaris de les actuacions a realitzar.

Vist que la part dispositiva de l’acord a adoptar exigeix que el Ple de
l’Ajuntament aprove, primer, adherir-se en tots els seus termes al Conveni amb la
Diputació sobre el “Programa d’Estalvi Energètic als Municipis de la Província de
València”, aprovat per acord plenari de 22 de setembre de 1998, segon, contractar amb
l’empresa adjudicatària per a la Zona 2, per Decret de la Presidència núm. 1645, de 8 de
març de 1999, del Concurs Públic a l’efecte promogut per la Diputació, que inclou la
presa de dades i estudis previstos necessaris per a la confecció del Projecte
corresponent; redacció del Projecte relatiu a les instal·lacions que determine
l’Ajuntament; i execució de les obres i instal·lacions contemplades en els referits
projectes aprovats per l’Ajuntament.

Vist l’informe de l’enginyer industrial municipal en el qual considera convenient
l’adhesió d’aquest Ajuntament a l’esmentat projecte d’estalvi energètic.

Pren la paraula el regidor delegat de Manteniment, Sr. MARTÍN: “Ràpidament
per a no fer-nos perdre més temps, es tracta d’un conveni amb la Diputació Provincial
de València per a un Pla d’Estalvi Energètic, que l’hem portat per urgència perquè el
termini acaba el dia 30 i seria subscriure un conveni amb la Diputació, perquè en primer
lloc ens feren una auditoria de quina manera podem estalviar sobretot en el que és via
pública, un estalvi energètic del consum i posteriorment si el veiem convenient fer les
inversions necessàries per a això la Diputació ja té adjudicades unes empreses per les
diferents zones de la província de València, a nosaltres ens tocaria una empresa, amb la
qual cosa el que es planteja ací, m’imagine que ho heu pogut veure, és adherir-nos a
aqueix conveni amb la Diputació.”

A la vista de tot allò que s’ha exposat, de conformitat amb la proposta del
regidor-delegat de Manteniment, el Ple de l’Ajuntament, per unanimitat, ACORDA:

Adherir-se al citat conveni en tots els seus termes i remetre certificat d’aquest
acord a la Diputació de València per a continuar amb els tràmits que siguen necessaris
per a portar-lo a efecte.

18 PRONUNCIAMENT MUNICIPAL NOVA REDACCIÓ PGOU DEL
MUNICIPI D’ALGAR DE PALÀNCIA. EXP. 18/04

Sotmès a votació, de conformitat amb el que estableix l’art. 91.4 del Reglament
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals, per
unanimitat, es declara la urgència de l’assumpte i procedir-ne al debat.

Mitjançant escrit que té entrada en aquest Ajuntament amb data 24 de març del
2004, número de registre 10.609, se sol·licita l’emissió de dictamen sobre la nova
redacció del Pla General d’Ordenació Urbana del municipi d’Algar de Palància.

Els Serveis Tècnics Municipals de l’Oficina de Tècnica d’Urbanisme informen:
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Es remet per a coneixement de l’Ajuntament de Sagunt la proposta del nou Pla
General d’Ordenació Urbana del municipi d’Algar per codelimitació de termes
municipals.

D’acord amb l’ordenació prevista en aqueix document de planejament, la
classificació de sòl de contacte del terme municipal de Sagunt estaria classificada com a
sòl no urbanitzable comú, la qual cosa és errònia, ja que es tracta de sòl no urbanitzable
PROTEGIT.

També cal fer constar en error en el perímetre grafiat com a TM de Sagunt.

En compliment del que recull l’article 28.2.C) de la Llei Reguladora de
l’Activitat Urbanística de la Generalitat Valenciana, s’emet el corresponent dictamen.

A la vista de tot allò que s’ha exposat, d’acord amb el dictamen de la Comissió
Informativa d’Urbanisme, Inversions i Manteniment, el Ple de l’Ajuntament, per
unanimitat, ACORDA:

Pronunciar-se favorablement sobre la Nova redacció del Pla General
d’Ordenació Urbana del Municipi d’Algar de Palància.

PRECS I PREGUNTES
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El Sr. José Moreno indica: “Bona vesprada, senyors regidors, anem a veure, ací
s’ha parlat molt de l’epidural i companyia, però no s’ha parlat, donat al Port de Sagunt
que tenim submarinistes, que hi ha reparacions de vaixells, que hi ha coses així, no s’ha
parlat mai de la cambra que hi ha a l’hospital, la cambra hiperbàrica.”

I vist que no hi ha més assumptes a tractar, la presidència clou la sessió a les 0
hores i 21 minuts del dia 30 d’abril de 2004, de tot això, com a secretari, done fe.

ACOMPLIU-HO: L’ALCALDESSA.

ANNEX: INTERVENCIONS DEL PÚBLIC

Pren la paraula el Sr. MANUEL MARÍN: “Portava un altre guió però començaré
pel final perquè a més és un tema que ja vaig tocar fa 2 o 3 anys amb el tema del
patrimoni, el Sr. Civera ha dit una cosa que està molt bé, hem de defensar Sagunt, hem
de defensar el Castell però quan el del Teatre Romà no sé qui el va aprovar, es va fer la
barbaritat i aqueixos mil milions que diuen que va costar si s’hagueren gastat per al
Castell tindríem latrines, vials i moltes coses, però com que en aquest poble tot passa,
passa l’herència, l’anem deixant i ací està i tenim el que ens mereixem, Sr. Civera, vostè
ens podrà explicar en aquell dia qui el va autoritzar, qui el va aprovar i qui el consensuà,
perquè els que el vam patir i ho patim som els de Sagunt, el primer monument nacional
que hi ha a Espanya va i resulta que un senyor que s’anomena Portaceli aquesta
vesprada els he ensenyat una fotocòpia, que damunt es vanaglorien en la premsa que ha
fet allí l’invent del segle, tenim el que ens mereixem, i parle ja pel que estàveu parlant
abans dels 25 anys de Democràcia, en els 25 anys últims de democràcia que és quan
mana el poble pel patrimoni de Sagunt no s’ha fet res, i dic més i se seguirà sense fer
res, ben clar, se seguirà sense fer res, i ho diu u que no és ni de Sagunt, se seguirà sense
fer res, passaran els socialistes, els comunistes, els altres, els altres i els altres i seguirem
tenint el Castell que no ens mereixem, perquè després el que sí que és veritat jo ho he
dit Peníscola, Morella i poble de no sé què, que té allí una casa xicoteta, allí la gent
s’amuntona i ací tranquils, ha de ser que mengem d’una altra cosa, no venia amb això
però ja que ho ha recordat cal dir-ho, ja no entre en si han votat a favor o en contra
perquè jo en temes polítics no ho sóc, però vergonya hauria de donar-nos als que estem
ara, als que ens dirigeixen als que ens han dirigit i als que ens dirigiran, d’ací 10 anys
estarem semblant, els mil milions, Sr. Civera, per al Castell i recorde el que l’altre dia li
vaig comentar, el de la sentència, que ací la sentència ha de ser que el Tribunal Suprem
no són fermes i no entenc si es pot o no es pot revertir la barbaritat que han fet ací, però
a Sagunt ho permetem tot, deixem que ens ho facen, però no mengem del patrimoni, bo,
al que anem que és al que venia, i serè breu perquè hi ha més gent i em vull anar a sopar
que ja és l’hora, hi ha una propaganda que estan fent últimament en la televisió que
parla de l’herència que deixarem els boscos, allò altre, el més enllà, ens l’estan
remarcant perquè clar si els boscos no deixem els que vénen darrere els deixarem, jo
vaig ara, tinc ací una llista molt gran però aniré als quatre punts primers i molt ràpid i
començaré per una cosa que he vist avui, una cosa que he vist avui, i m’agradaria que
em diguera qui és el responsable, perquè ha d’estar ací, el que ha autoritzat que al Camí
Reial es tire quitrà perquè lògicament les persones impedides, carrets i tot la resta
puguen anar, que jo ho entenc, qui és el susdit que l’ha autoritzat barbaritat? Sr. Martín,
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em sembla, vaja, no és de mal gust, per a això no cal ni estudiar, ni cobrar un sou, ni
tècnics ni res, això ho faig jo i millor, el Camí Reial ho vaig dir fa 2 anys ací, el Camí
Reial l’hem maltractat tot el que hem volgut, es fa una intervenció fa 6 o 7 anys o 8
anys 95, ho dic de memòria, perquè calia fer-lo nou, es va fer molt bonic, es pot veure
com està el Camí Reial, les borles en algun lloc les han llevat, els cotxes segueixen
aparcant, el guàrdia denunciant, la imatge ara ve el de la imatge, la imatge que estem
donant al carrer principal del nucli històric a tot el món que ve, bascosa, prenen
mesures, fa dos anys ho vaig dir, manaven els altres, ara manen altres, em recorde que
ho vaig dir, esteu ací vosaltres i després estareu allà, el Camí Reial està de pena, l’any
passat sí que és cert que al final del Camí Reial la corporació anterior va fer una prova
per a veure si aqueix estropellament es mitigava un poc, sembla que va donar resultat,
Sra. Alcaldessa i companyia, els que manen i els que no mana que també tenen
responsabilitat passegen pel Camí Reial, on es permet que al Camí Reial estiguen pujats
damunt de la vorera, les borles es lleven perquè hi ha obres, quan no hi ha obres
segueixen sense posar-se, les rajoles s’alcen, vam tirar quitrà, el que he vist jo de veritat,
el que passa és que la gent d’aqueixes xicotetes coses no es preocupa, de pena, això no
es fa, això és un empastre, barata, mal feta, de mal gust, perquè, atenció, s’han fet altres
voreres en altres llocs que han rebaixat, coste el que coste, bo, hi ha hagut unes obres,
s’ha rebaixat el carrer, els carrets, els impedits i tot el món que tenen dret, que aqueixos
per desgràcia no estan com nosaltres que podem pujar escales, baixar-les i no anem amb
carret, però el de Camí Reial d’avui és perquè se’ns caiga la cara de vergonya, però com
que en aquest poble no hi ha vergonya ho ha de dir u que no és de Sagunt, i sóc jo i tres
més, això cal llevar-lo, ja Sra. Alcaldessa i primer no haver-lo consentit, perquè damunt
s’estan tirant els diners, que els diners són de tots i ací ens pot dir el senyor dels
comptes, el que ens costa el deute diari, mensual, anual de la mala administració d’uns,
altres i dels altres, en una empresa privada ens aniríem al carall, però ací com que és
l’administració local, pugem els impostos, deurem, demanem un crèdit, tal, fem i
desfem, que no dic que hi haja coses mal fetes, per exemple la plaça de la Moreria van
fer un pàrquing fa poc perquè estiga tot molt ben muntat, i jo personalment i crec que
molta gent cal lloar que s’ha fet quelcom almenys perquè estiguen els cotxes com Déu
mana, fins i tot la imatge que donem siga, no tot és roín, però, Sr. Martín, això que jo sí
que sabia era vostè, me ho han dit aquest matí perquè ho he preguntat, perquè sóc dels
que vaig directe, de seguida pregunte qui, això anem, això a la seua casa no s’atreveix a
fer-ho i no dic que ho haja fet amb mala fe, atenció, no l’haurà fet, jo pressupose que no,
però, no, si no cal explicar res, no cal explicar res, per a tirar els diners es fa bé, costa un
poc més i es fa com Déu mana, perquè el Camí Reial o s’arregla o es desarregla, perquè
és la imatge, torne al que he dit davant de, la imatge del nostre poble, aquests dies han
vingut ací a Sagunt i muntó de joventut amb el tema aquest dels romans, que imatge
s’hauran portat de Sagunt si han vist el que és el centre, perquè quina imatge s’hauran
portat amb el terraet que no el tenim amb teulada, perquè al seu dia a la corporació de
torn any 86, se li va ocórrer fer un terraet, jo no sé si bé o mal fet, si girat o no mal girat,
no es fa un manteniment, la teulada amb els anys s’espatla, per no haver-hi manteniment
i després resulta que el lleven, segons avui jo, puc estar equivocat, amb el tema de les
festes, però ací s’ha quedat el terraet, la imatge, Sra. Alcaldessa, la imatge que donem a
Sagunt és de pena, la seguim donant de pena i no ens preocupa, a banda que hi haja el
del topònim, a banda del de Bancaixa que no vaig ha entrar en això avui, no és un tema
per a tocar avui, però escolte el de la imatge, quina imatge, la glorieta fa 30 anys, els
últims ajuntaments no democràtics la van fer a gust d’ells, hem vist que han fet una
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Glorieta de qualsevol manera, ens l’hem engolit i ací la tenim, i què, el monument a
Romeu, hi havia un monument d’anys 1880 o 88, el van tirar ara el tenim posat en un
cantó, i resulta que Romeu és un senyor que a Sagunt almenys pintava quelcom i
sempre l’hem tingut a gala que era una persona important, en comptes d’estar allí, ací,
caldria tornar-lo a posar on estava, restaurar-lo com Déu mana, si no els de l’any 1880 si
s’alçaren dirien, que heu fet saguntins?, aneu prenent nota, perquè és que açò d’ací dos
mesos o d’ací dos anys estarem igual i jo ho recordaré i els polítics estan per a donar-
nos solucions als problemes en temps i forma i coses que es puguen fer, i l’últim que
diré i porte una llista molt llarga, l’últim que diré és el tema del mercat municipal, ja ho
vaig dir també fa dos anys, la part davantera es va fer el mercat municipal, es va
restaurar bé o mal fet, però es va restaurar, la part davantera vaig a dir-ho ben clar,
perquè no cal posar draps calents, ho vaig dir i ho mantinc, és un niu de merda al centre
de Sagunt, un espai no utilitzat que ens pot venir molt bé per a, no ho sé, atenció, jo ací
ni entre ni isc, en el que jo no entenga no em ficaré, perquè ningú es preocupa, està per
als de la neteja que tinga, perquè l’he vist jo, dutxes allí, no sé perquè han de tenir-les
allí, i que guarden allí els contenidors i en la part d’allà, jo isc sempre de front mirant la
porta principal, allò és amb perdó, torne a repetir-ho i és que cal deixar-ho ben clar, i si
no pregunten als veïns, un niu de merda, al centre de Sagunt, senyors polítics o prenen
nota o el que no valga que se’n vaja, i si no hi ha ningú que no ens mane ningú, jo no
vull ser polític, que quede clar, jo no em vull ficar en política, però crec que els
ciutadans veiem coses que els polítics pel que siga no arriben, hi ha coses més
importants, ja no entren ni en pactes polítics ni tal, però el que està a la vista no
necessita cresol, si això no ho atallem no fem res, i recordaré i acabaré perquè per
respecte als altres i per l’hora que és, Sra. Alcaldessa, ho vaig dir i ho mantinc, si les
lleis l’Ajuntament no les compleix, ací no compleix amb perdó ni Déu, a l’Ajuntament
no es pot fumar, a l’Ajuntament segons la llei no es pot fumar, si no es pot fumar, no
fuma amb perdó ni Déu, i si l’alcaldessa, no perquè siga alcaldessa, o els que manen no
fan complir la llei, imagine’s el que vulga, ho vaig dir però ací ha de ser que quan ens
interessa tapem un ull i veiem l’altre i és pel detall, jo si vull per on està un fumant me
n’aniré a l’altre costat, sóc no fumador de fa molts anys, però ho dic pel del compliment
de les lleis, o les complim o no les complim, les lleis són per a complir-les o per a no
complir-les, ací no hi ha terme mitjà, a partir d’ací ja o es pren nota o, bo, ací cada u que
faça el que vulga, que crec que no és el que hem de fer, és el detall, el altres m’imagine
que han pres tot nota, si algú vol dir quelcom, el Sr. Martín si vol pot contestar, però
crec que està molt clar, ni a la seua casa això ho fa, perquè jo en la meua no ho faria.”

Pren la paraula el regidor delegat d’Urbanisme, Sr. FERNÁNDEZ, indica: “Sr.
Marín, estic d’acord pràcticament en una part del que ha dit i en altres no estic d’acord,
però sí que li diré una cosa, encara que a mi no m’ha al·ludit personalment, ha al·ludit el
meu company Manolo Civera, i he de dir que és evident que portem 25 anys de
democràcia, que han passat molts governs en l’Estat espanyol i en el Govern de la
Generalitat, de distint signe polític, però que no han fet res absolutament, res
absolutament pel patrimoni de la nostra ciutat i efectivament l’única intervenció que
s’ha fet que és precisament la del Teatre Romà, amb no molt bona acollida per part de la
ciutat, segurament podrien haver començat per moltes altres prioritats com és el Castell,
etc, etc., evidentment queden moltes coses per fer però evidentment són també de
competència autonòmica i de competència estatal, ací té vostè dos partits, un govern en
la Generalitat i l’altre govern a Madrid que tenen un deute històric amb el patrimoni de
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Sagunt que difícilment el poden satisfer, però temps tenen i li diré una cosa, que és pel
que he eixit, ningú en aquesta ciutat s’ha preocupat pel patrimoni com el meu company,
ningú ha fet més pel patrimoni de tota classe, com a ell li agrada dir, material i
immaterial com el meu company, i ho demostra tots els dies i estem treballant braç a
braç per a recuperar, a vegades amb problemes, perquè hi ha moltes coses que no
depenen de nosaltres i depenen de pressupostos i no tinga cap dubte, que pel que fa a la
moció que ha presentat el meu company, serem absolutament exigents amb els
responsables i els propietaris del Castell perquè s’execute el Pla Director en el període
mínim possible i a nivell municipal, treballarem per a recuperar tot el patrimoni que
estiga en les nostres mans si ens deixen, no tinga cap dubte i això evidentment ja ho
hem començat a demostrar i es veurà en els pròxims anys.”

Pren la paraula el portaveu del Grup Esquerra Unida, Sr. MARTÍN, manifesta:
“Jo ràpidament, Sr. Marín, vostè ho ha comentat, l’any 95 es va fer l’obra, la intervenció
al Camí Reial l’any 95 i l’any 95 no es van respectar en aqueixa intervenció les mesures
d’accessibilitat, amb la qual cosa nosaltres estem sofrint aqueixa situació, jo crec que
tota la ciutadania però especialment les persones que van en cadires de rodes, que tenen
problemes de mobilitat, els carrets i les persones majors, la intervenció que s’ha fet allí,
l’objectiu de l’equip de govern és intervenir de nou a la via pública al Camí Reial,
aqueix és el nostre objectiu, vosaltres sabeu que tenim un compromís sobretot amb els
col·lectius de discapacitats, hem intentat, vam intentar prendre alguna mesura
provisional amb algunes rampes i rebaixant el marbre, perquè sabeu que la vorera és de
marbre, això era molt complicat ara per ara, amb la qual cosa l’única possibilitat és
intervenir en el que seria la calçada de nou i deixar els accessos als passos de zebres i
les baixades per a aqueix tipus de, bo, en general per a totes les persones que tenen
problemes de mobilitat, evidentment estèticament això és una solució de tràmit, però
una solució que aquest equip de govern té el compromís d’abans sacrificar per dir
d’alguna manera l’estètica que les persones que tinguen problemes de mobilitat fins que
puguem fer la intervenció el faça, per tant jo si en ma casa haguera de sacrificar
l’estètica perquè una persona poguera entrar amb una cadira de rodes no el dubte que el
faria, i vull que sàpiga també que això és una mesura provisional, no s’ha fet una
mesura definitiva, el Camí Reial està molt deteriorat, ja no parle de mesures
d’accessibilitat, sinó que està molt deteriorat i estem parlant d’una obra que és de l’any
95, jo tinc una llamborda que posa 1995, pot ser deixadesa, però que no hi haja mesures
d’accessibilitat en una obra que es fa l’any 95 no és deixadesa, és un gran error que
haurem d’assumir aquesta corporació o qui dissenyara el projecte, però, vaja, jo vull que
sàpiguen que aqueixa mesura és una mesura provisional que s’arreglarà tot el Camí
Reial, però que hem de donar una solució a les persones que van en cadira de rodes.”

Pren la paraula el portaveu del Grup Popular, Sr. BORRÁS, diu: “No vaig a
contestar-li a vostè, vaig a contestar-li al Sr. Fernández, perquè el Sr. Civera és el que
haurà fet molt però resulta que les coses s’han fet manant el Partit Popular, tant en la
Generalitat Valenciana com al Ministeri de Cultura de Madrid, com a l’Ajuntament de
Sagunt, això sí possiblement l’estil d’alguns siga no fer tant de soroll i abans en la
relació que he donat, que pràcticament excepte el Teatre Romà que no l’he esmentat i
l’Església del Salvador totes les altres les hem realitzats nosaltres, i una part de
patrimoni molt important encara que siga de tipus industrial, no sols el Forn Alt, la
recuperació de les Naus dels Antics Tallers de Fàbrica, tant l’adquisició com la
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restauració, més de 10.000 m2 en superfície de naus, però és un altre estil i crec que
entesos té la Conselleria de Cultura, tant tècnics, historiadors, arqueòlegs com a
arquitectes i com a enginyers i que el Ministeri ídem del  mateix i entenc que quan fan
un projecte o prenen un projecte, decideixen encarregar-lo, l’estudien prou i si algunes
coses no s’han fet abans d’hora, la culpa potser la té l’Ajuntament de Sagunt per haver
encarregat uns projectes que després quan han arribat a la Generalitat, en supervisar-los
han hagut pràcticament de rectificar-se i retocar-se i això ha portat el seu temps, visar-
los a costat el seu, o siga que cada un el que li corresponga.”

Pren la paraula la Sr. Alcaldessa, indica: “No tinga dubte que el que ha passat
aquest matí al Camí Reial, demà mirarem a veure vies de solucionar-lo.”

Pren la paraula la Sra. CONCHIN CUENCA, manifesta: “Bona nit, he de dirigir-
me a les persones del Bloc, sobretot al Sr. Civera, per descomptat jolín encara sort que
els teniu en l’equip del govern perquè si no estiguera vinga que no us ha tirades
escombraries per no dir una altra cosa, pren, jo li vull dir perdone, rectificar em sembla
molt just, quan unes persones se n’adonen que és més el dany que han fet el dany que
han generat a un poble que el que ells pretenien, perquè tots sabem el que es pretenia
amb això, perquè en 100 anys ningú s’havia molestat que és el que li havia dit abans, es
pretenia evitar una segregació de la forma que fóra, vostès ja sé, si ens ho han dit, vostès
no l’han proposat, l’han proposat les persones de l’esquerra, tant el PSOE com EU, però
per a dir-ho en paraules suaus a vostès s’ho han posat en safata d’argent, per no dir una
altra cosa, perquè la prova és que vostès han estat votant a favor i a més se l’han posat
com vostè bé sap, sense dir més, o siga que és just rectificar, és que a més sentint-li jolín
em semblava que estava parlant Aznar, criticant com quan li critiquen Zapatero perquè
es porta les tropes, perdona les porta perquè es va dir fins i tot abans de passar el de l’11
m, o siga rectificar és de savis i sempre que siga una mesura justa o que el mal siga
menor, respecte al del valencià volia dir-li tant a vostès com a la senyoreta, perdó, no sé
el seu nom, però, bo, està Rosa, jo sóc valenciana pels quatre costats, per bé o per mal
en viure al Port jo parle el castellà, he anat a escola per a aprendre el valencià, però
perquè he volgut, jo respecte i jo no veig malament que vostès parlen en valencià,
perquè tenen tot el dret a parlar la llengua que vulguen, tant en valencià com en castellà,
siga amb qui siga, jo m’he dirigit moltes vegades a gent en valencià perquè estem sols,
però en ma casa i sóc valenciana pels quatre costats, el valencià sempre s’ha
caracteritzat per aqueix respecte a què en un moment donat s’acosta una persona i li
parla en castellà i s’han passat automàticament, a mi m’ho han fet, jo acostar-me a
parlar amb ma mare quan encara no el sabia parlar i en parlar jo en castellà dir les
amigues, ací perdona és que no sabíem, no, no, tu continua, vull dir que el valencià no
és com el català, que sempre hem sigut molt respectuosos amb els altres, no vol dir que
vostès ho estiguen fent ni mal ni pitjor, la majoria almenys fem això, ens dirigim a la
persona, perquè a unes persones majors no els podem exigir, ja sabem que viuen en una
província i tots tenim dret, però per favor no exigim quelcom que no és, ells
veritablement no entenen, jo fins i tot encara que ho estic aprenent he anat a escola i tot,
al no practicar-lo igual hi ha paraules que et perds, hi ha vegades que el sentit d’algunes
expressions s’han perdut i estem en una situació ací que crec que no era perquè ens
perdérem ningú cap dada, i no crec que siga fer-los abaixar-se a vostès del burro, no
perquè no vull que ningú s’abaixe, no és abaixar del burro, és que perquè vostès parlen
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en castellà quan unes persones majors els ho han demanat amb tota l’educació del món,
després ja clar.”

Pren la paraula la Sra. Alcaldessa: “Sra. Conchin, jo crec que ha quedat ben clar
abans en el debat el tema del valencià, estem en una comunitat valencianoparlant, estem
en una terra valencianoparlant, per tant vostè bé ho ha dit, per tant cada un pot
expressar-se en la llengua que crega oportuna.”

Continua parlant la Sr. Conchin Cuenca, manifesta: “Volia que ja que són les
dues les llengües oficials, la Constitució nostra també, els Estatuts d’Autonomia ho
diuen, demanaria en aquest moment que el que és a nivell de cultura, quan ens vinga la
informació de totes les activitats que es fan, tant lúdiques com culturals, vinguen en les
dues llengües, com venien abans, perquè la majoria de les vegades vénen només en
valencià, i un no té perquè endevinar un curset de la Universitat Popular de què va, si
ells tenen dret, el castellanoparlant també té dret, que menys que vinga en les dues
llengües, i jo el perquè jo el rep, no vol dir que m’ho estiga inventant, jo tinc i més
d’una el té, rebre’l només en valencià, quan abans es rebia en les dues llengües, em
sembla molt just i molt lògic, cal respectar i fomentar ambdues coses, però no anar una
contra una altra, és que és una sense raó. Bo, el del codi postal Sr. Civera, jo crec que
ningú li ha demanat el codi postal, codi postal el tenim de sempre, com des de quan
vostès tenen el seu nosaltres tenim el nostre, no sé quin invent ha dit que nosaltres estem
reivindicant un codi postal, no, perdone, nosaltres el 46520 el tenim des que vostès
tenen el 46500, no sé jo per on se li ha anat l’olla, perdó. Espere un momentet perquè
com que tinc notes no volguera ja que tinc el torn de paraules, tranquil·la, bo, ací la gent
ha vingut a lluitar, segregacionistes i no, no es pense que ací només ha vingut gent
segregacionista, ací ha vingut el Port, perdone, els portenys, a reivindicar els nostres
drets i jo l’única cosa que note a faltar ací és els saguntins a reivindicar també, perquè
igual que jo he pujat ací a Sagunt a defensar els interessos del Castell, del Teatre Romà,
a impedir que aqueixa carretera intentar que desaparega perquè vostès tinguen unes
millors vies, jo també haguera volgut que hagueren vingut els saguntins a defensar els
meus senyals d’identitat per les mateixes condicions, perquè si jo defense el seu a mi
també m’agrada que defensen el meu i jo sé que molts saguntins no els ha semblant bé
aquesta actuació, perquè, vaja, no tenia sentit, però no els he vist, és l’única cosa que
també he de dir, que tinc molta pena de veure que els del Port sí que hem vingut a
defensar els interessos de Sagunt i on estan els de Sagunt, bona nit.”

Pren la paraula el portaveu del Grup Bloc, Sr. CIVERA: “En una altra situació,
com que aquest tema està tan amanit, no m’haguera molestat, sincerament, però com
que avui vostè m’ha agafat amb gràcia, vaig a dir-li unes quantes coses perquè se
n’assabente, la llengua, el valencià, el castellà, el francès, l’anglès, són patrimoni de tot
el món, t’assabentes o no, i és tan dret, tens tu tanta obligació com jo de respectar-la,
m’entens, això vol dir que et conec a tu, conec ta mare, el teu marit, em resulta
estranyíssim que no parles gens en valencià, no sols tu, la immensa majoria, no teniu ni
punyeter respecte pel patrimoni lingüístic, ni punyeter respecte, sou uns irrespectuosos,
vostè, jo parle molt més en castellà que vosaltres, 40 vegades més, apunta-t’ho, ixen
més documents i més propaganda en castellà que en valencià, però el que ix en valencià
eixirà en valencià, s’assabenta vostè, el que ix en valencià eixirà en valencià, perquè és
obligació teua saber-la, bo, escolte, i si vol saber lleis vaja a escola.”
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Pren la paraula el regidor del Bloc, Sr. FERNÁNDEZ, manifesta: “Ja que em
brinden l’oportunitat, jo molt gustós contestaré, que sóc valencià per un sol costat, pel
meu, i ara per la meua filla, però, bo, jo crec que això no és important i crec que tenim
un concepte diferent de l’educació, almenys de la que s’ha demostrat aquesta vesprada
ací, almenys diferent, sí que hi ha una cosa que no li puc admetre en tots els aspectes, i
és que vostè parle en nom del Port i que el col·lectiu que ha vingut ací parle en nom del
Port ni tan sols els tres regidors, el Port és un col·lectiu molt gran, més de 40.000
habitants, no li diré que els representants de Segregació Portenya no representen ni el 25
per cent o ni el 30 per cent dels electors del Port, i per tant és molt atrevit, jo no ho faria
mai, jo no parle en nom de ningú, excepte del meu partit, és molt atrevit parlar en nom
del Port i dels portenys que com en tots els llocs hi ha de tot i per tant crec que per
respecte als portenys que no es parle en el seu nom perquè la millor manera d’expressar-
se en a través del sistema democràtic, però sí que hi ha una qüestió i l’última que jo crec
que és molt important i que és l’assumpte d’aquesta vesprada i és el tema de rectificar,
vegem, vostè, no recorde el seu nom, Conchin, vostè encara no s’ha adonat, és que a mi
això ja em comença a preocupar, vostè encara no s’ha adonat que ja s’havia rectificat,
no se n’han adonat, és que ja ho he dit abans, que ja s’havia rectificat i el Bloc havia
votat a favor d’aquesta rectificació, se n’ha assabentat, veritat, i que les cartes que
arribaran al seu municipi per primera vegada d’una manera reglada i per una acord
d’aquest equip de govern posaran 46520 Port de Sagunt, jo crec que és evident que ja
s’havia rectificat i per tant quan es negocia i es dialoga, jo crec que vostè i jo podem
entendre’ns i arribar a un acord, però jo no crec que jo vulga imposar-li a vostè la meua
visió ni tampoc puc acceptar que a vostè li impose la seua, hauríem d’arribar a un punt
de trobada, i l’acord que s’havia votat era un punt de trobada, jo li ho he preguntat a
molta de gent i m’ha dit que sí, que efectivament les cartes arribaran 46520 Port de
Sagunt o Puerto de Sagunto, jo crec que això no ho pot negar ningú i que per tant això
ho havíem votat, el Bloc havia votat aqueixa rectificació, el que passa és que el Bloc
pensa que té l’obligació com sempre ha fet en aquest Ajuntament des que té
representació com a UPV o com a Bloc de posar per damunt els interessos de les
institucions i la governabilitat  per damunt de qualsevol tipus de pressió, és que si no
açò no podria funcionar, perquè demà vindran 300 persones a demanar una altra cosa en
el mateix to o en un altre to i què passa, que l’Ajuntament que el Govern ha de rectificar
en aqueix sentit i després altres, és que això no pot ser, vostès han d’entendre-ho i crec
que vostè quan ha parlat de rectificació és que no ha volgut entendre que l’acord ja
estava rectificat o no estava rectificat, pot dir algun membre d’aquesta corporació que
l’acord no estava rectificat, pot dir algun dels regidors que estan ací presents que les
cartes que vagen a ciutadans del Port posarà 46520 Port de Sagunt, no és això el que
volien, no és això el que hem votat, llavors de què m’estan parlant, aqueix és el
problema, que ja s’havia rectificat i han obligat aquesta corporació a fer una rectificació
de la rectificació que al final era, això no és negociar ni dialogar, això és al final o ací es
fa el que jo vull o trenque la baralla, perquè era perfectament compatible i tots els
ciutadans poden entendre-ho perfectament, tots els ciutadans del Port, de Sagunt i d’on
siguen, perquè no crec que a ningú li moleste que a un resident d’Almardà li arribe la
seua carta que pose Almardà- Sagunt o al del Grau Vell o algun dels partidors i això no
rebaixa en absolut la categoria de ningú, en absolut, i ja li he dit a vostè personalment
que totes les cartes de la meua delegació i de les delegacions del meu company, perquè
les coses es demostren amb els fets, totes les cartes de la meua delegació quan van al
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Port de Sagunt posen Port de Sagunt, així és com es demostra i el Sr. Manolo Civera
quan reparteix aqueixa publicitat que vostè està dient, l’única Casa de Cultura que hi ha
al municipi, que està al c/ Progrés, posa c/ Progrés, 46520 Port de Sagunt, nosaltres
demostrem les coses fent-les, però també mantenim les nostres conviccions que no van
en detriment de ningú, vostès s’equivoquen de contrincant, no tenen en nosaltres un
contrincant, nosaltres respectem i li diré una cosa, moltes de les coses que estan en
funcionament avui en dia al Port no diré que siguen obra del Bloc, però li diré una cosa,
vostè sap per què està el Forn Alt com a monument, va ser una proposta del regidor de
la UPV Paco Agües, vostè sap qui ha posat en funcionament el Centre Cívic,
evidentment governant amb altres equips, no volem arrogar-nos, però l’hem fet
gestionant el Bloc, vostè sap qui ha impulsat la remodelació de la Casa de Cultura del c/
Progrés, el Sr. Civera, vostè sap qui ha posat en marxa una Universitat a distància, el Sr.
Enric Ariño, vostè creu que nosaltres no fem coses pel Port, més coses pel Port que
alguns que parlen molt i no fan res.”

Pren la paraula la Sra. JOSEFINA: “Bona nit, jo la primera cosa que havia de
dir, Sr. Civera, no s’enutge perquè li ho diga, però si parlem d’educació no estiga
parlant amb el xiclet, jo crec que això és una falta de respecte, de veritat dóna una
imatge parlant, entre que algunes paraules no les entenem i damunt amb el xiclet mal,
no estic en contra del valencià, però jo sí que tornaré a dir, no el que ha dit ella, a veure
senyors, jo he nascut al Port, sóc valenciana, els meus pares andalusos, els meus
germans andalusos, he anat al col·legi, no m’han ensenyat el valencià, no me l’han
ensenyat, jo l’entenc, procure estar, vull ballar la dansà, sóc fallera, valenciana des de
baix fins a dalt, però entendre’l, quan us dirigiu a la gent per favor hi ha coses que no
les entenem i no tenim la culpa i no estem en contra del valencià, jo no estic en contra
del valencià però cal respectar, són les dues llengües i llavors si us demanen almenys
que parleu o si no està tot aclarit, quan parleu el valencià que hi haja un altre al costat
que ens dirigisca el castellà, estic parlant de regidors, no de persones que estem de tu a
tu i com bé t’he dit jo treballe a l’Hospital i hi ha persones saguntines que hi ha vegades,
escolta, repeteix-me la paraula que no l’he entès, i me l’explica en castellà, això és
educació, val, això és educació, perquè jo quan veig la televisió senyors meus i sent
quan parla en català, la veritat què voleu que us diga no l’entenc i jo he emigrat a tots
els llocs i per desgràcia anar a treballar m’he hagut de trobar amb una llengua que no és
meua, per tant si estic a Espanya i he de sentir-vos també algunes paraules que no les
entenc com abans el wàter del castell que he hagut de preguntar què era, val, i no em
dóna cap vergonya, sóc valenciana des dels peus al cap, l’altra cosa era que tota la
vesprada és veritat que hi ha hagut tensió, clar que hi ha hagut tensió, però haver-hi
algun de tots els que esteu ací de regidors quan vosaltres heu fet alguna lluita per
quelcom, tant dona com home com tots els regidors que esteu ací, vosaltres no heu
lluitat també i hem fet coses fins ací de trencar seients, o moltíssimes coses que hem
cregut que estaven bé, no s’ha de fer però s’ha fet, i us torne a repetir i ara no hi ha gent
que no sóc de Segregació Portenya que açò no havia d’haver ocorregut, que venim dos
plens dient que estàveu a temps de rectificar, val, perquè em sent portenya i res en
contra de Sagunt, res, perquè m’he manifestat per Sagunt, m’he manifestat per moltes
coses i no estic en contra de res, en contra sí d’un Castell que fa vergonya de veure’l
quan puge de fallera, i ja està i a això estem, val, i me n’he anat manifestant-me tots els
dies perquè òbriguen una minife i està Sagunt i el Port i els dos nuclis estan amb això,
val, així de clar i açò no és democràcia, que esteu tota la vesprada democràcia,
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democràcia, açò no és democràcia, democràcia és quan una persona sent el seu, en
aquest cas, jo sent, he sigut humiliada per la meua entitat del Port i xim pum, val, i ja
està i això és democràcia, saber dir les coses, val, perquè vosaltres us vinc dient que l’un
està en contra de l’un, l’altre està en contra de l’altre, l’un es riu, després parlem
d’educació, començarem per ací, val i perdoneu que us diga em sap molt malament que
digueu que heu sigut pressionats, açò no hauria d’haver arribat aquesta vesprada ací, i
els de la segregació per a això estan les signatures, per a això hi ha uns vots i ja estaven
entregades, res ha de veure que s’aprofiten alguns, clar, com en tot o és que no ens
aprofitem tots de tot i ja està, i aqueix sentiment de poble l’havíeu d’haver captat ja,
avui us done les gràcies als partits d’Esquerra Unida en el qual vaig votar i al Partit
Socialista per descomptat que heu tirat un poquet marxa arrere, perquè no hauria
d’haver arribat açò, perquè m’esteu dient en dos plens que no hi havia res a llevar,
després m’ha sorprès, jo no sé alguns però a mi sí, i vinc per una altra cosa que a veure
si us plantegeu el dels mosquits, perquè estem una altra vegada al màxim de mosquits,
jo treballe en la minife i açò és desbordant, tot el nucli que tinc allí que gràcies per
haver llevat les famoses branques encara que no feu res perquè allò s’omplia de
mosquits, de mosquits i de rates, però és que anem desbordats per tots els llocs ens
piquen, perquè l’altre dia senyors regidors vau anar a veure la fàbrica o és mentida,
perquè estava el meu fill i anàveu plens de mosquits tots, perquè així m’ho van dir a mi,
mireu a veure perquè encara que estiga a favor que l’animalet aquest, nosaltres també
som persones, i tots els anys estem igual, estem crivellats de mosquits amb faves al
màxim, amb criatures amb cares seguidors i ja està i d’altra banda vull dir que per favor
a veure si penseu un poquet a la pl. de la Palmereta perquè estem caient trompades a
punta pala, quatre gòtiques que cauen allò rellisquem que dóna gust, el que no es trenca
una cama, es trenca un peu i el que no la mà i estem ja fins als nassos, jo vaig a pel pa i
és que vaig xafant ous, em dóna fins horror, si davall per davall van desenfrenats els
cotxes i si estic a la plaça de veritat vaig patinant, a veure que l’estudieu, i una altra cosa
que vull dir que en tots els plens no puc, perquè, clar, com que açò dura tant després cal
abreujar, el tema de la contribució jo sé perfectament que s’han de pujar els impostos,
això està claríssim per a fer coses, però jo pregunte, ara mateix m’he assabentat, és que
jo volguera que em diguéreu que és veritat, que s’han llevat agranadors, i se’ns ha pujat
el fem, a mi això m’han dit, jo sé que pel meu carrer no passen mai, això sí que ho sé
perquè he d’agranar jo, que estic sempre dient que per descomptat no sé on estan els
agranadors, però és que a part m’assabente ahir que diuen no, no és que han llevat, jo
vull que em contesteu, i amb el tema de la contribució que jo mai puc dir-ho perquè
sempre hi ha tema més gros, a veure fa un muntó d’anys, que no sou vosaltres açò tenim
la declaració d’Hisenda al juny, ens ve el pagament de la contribució i jo recorde que fa
4 o 5 anys no sé per què han anat avançant l’assumpte, recorde que sempre a l’octubre,
perquè jo he esperat els dos mesos perquè em venia millor i llavors he arribat fins per a
Nadal amb la paga pagar-lo, jo us pregunte, heu de pensar en l’economia de la gent, la
gent que fem les declaracions i hem de pagar el mes de juny més a banda ens ve la
contribució més a banda el mes d’abans estem pagant el tiquet dels cotxes, perquè com
comprendreu si damunt els jornals els tenim baix, a l’hora de pagar tres pagaments
seguits no eixim d’ací i pensar també en els joves, en els joves que tenen uns habitatges
molt cars llavors els vénen la contribució, l’escala, açò allò altre i damunt hem de fer la
declaració, estudieu-ho, jo no dic que m’hàgeu de contestar i estudiar-lo a veure de quin
tema es pot retardar en un mes que no ens vinga tot de colp, que no tenim tant de
pressupost per a tant.”
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Pren la paraula el regidor Sr. FERNÁNDEZ: “Bo, Josefa, t’agraïsc que em
dónes una altra vegada l’oportunitat, mira, avui quan estava ací en el Ple, no sé si ho
hauran recollit les càmeres però a mi m’ha recordat aqueixos partits de futbol quan
anem al camp de l’Acer o al camp del Saguntí, quan el linier passa molt prop de la
banda i té alguna decisió equivocada i menys guapo li diuen de tot, jo no sé si tu ets
conscient i comencem a tenir percepcions molt diferents, perquè si tu no ets conscient
que ací s’ha alterat greument l’ordre, s’ha insultat directament els representants dels
ciutadans, és que no estem parlant de la mateixa situació, això és el que jo em referia
quan l’ambient no era el més propici per a prendre una determinació, ens han insultat, i
ja no et diré que en algun cas fins amenaçats, aqueixa era la situació que hi havia en
aquest ple i de la qual som tots testimonis, si algú vol dir el contrari ho pot dir, però jo
crec que les càmeres hauran recollit fidelment quina ha sigut la situació que s’ha viscut i
per tant com s’ha pres la decisió, jo sí que li puc dir que he participat en algunes
manifestacions en concret en totes les manifestacions per a evitar el tancament de la
fàbrica, en la meua època d’estudiant, he participat en tots els talls de carretera quan els
collidors de taronja demanaven unes bones condicions, en algun cas el nostre
comportament no era podríem dir excessivament civilitzat però mai se m’ha ocorregut
venir al ple de l’Ajuntament a tractar els regidors ni tan sols la Sra. Alcaldessa com s’ha
tractat, que jo crec no és la manera més adequada, respecte de la seua opinió del
valencià, no crec, crec que s’ha adonat que en aquest ple només som 3, a vegades 4, les
persones que habitualment parlem en valencià, no s’ha adonat que el valencià al dia
d’avui any 2004 és una llengua que ho té prou complicat, és una llengua minoritària, és
una llengua que té molts problemes i que per tant entendrà que les persones que
mantenim aquesta llengua i que intentem resistir com a mínim el segle XXI parlant la
nostra llengua ho fem, segurament si hi haguera més persones que utilitzaren el valencià
alguna vegada, ma mare m’ho diu a vegades i també la meua tia, que són
castellanoparlants, que per què no faig alguna vegada la meua intervenció en castellà, si
ja parle jo també en castellà, ja la gent que quedarà parlant en valencià serà mínima, per
tant jo crec que, Josefa, tu que ets una dona progressista i una dona d’esquerres hauries
de fer una reflexió sobre això, perquè s’ha de ser progressista en tot, no podem ser
selectius i crec que a vegades el tarannà de les persones progressistes s’ha de demostrar
amb els actes.”

Pren la paraula el regidor del PSOE Sr. MUÑOZ: “Bona nit, sóc l’encarregat de
les coses de la neteja, jardins i tal, i vaig estar parlant amb vostè només incorporar-me a
la corporació el mes d’agost, intentem cobrir totes les necessitats del poble i sobre això
he de dir-li que no hem reduït la plantilla d’agranadors, s’estan remodelant algunes
zones, s’estan intentant reubicar alguns dels agranadors per a millorar el servei i
sobretot s’està intentant, que ja ho va començar la corporació anterior, mecanitzar el
servei per a intentar mantenir el poble més net, no sé, m’estranya que no passen pel seu
carrer, jo no pose en dubte la seua paraula perquè per descomptat passem per tots els
carrers, veja vostè, jo recorde on viu vostè, allí a la rotonda del 3 d’Abril, etc.,
m’explique o no, si així és ho farem arribar per a, m’estranya perquè es controlen
aqueixes coses i tal, jo la crec, m’explique, no pose mai en dubte la seua paraula,
intentarem rectificar això si és així, ho farà arribar a la gerència o a l’encarregat de la
SAG en aqueix sentit i li ho comentaré, jo sobre un altre aspecte no pensava intervenir
sobre el valencià, però em sap greu que sempre s’associe el valencià amb el Bloc, jo
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estic amb el Sr. Civera que les llengües, totes les llengües són patrimoni de tots els que
vivim en aquesta societat i que l’única manera de conservar una llengua és utilitzant-la,
nosaltres com que utilitzem el valencià i ho diu u que no és valencià per cap costat, que
no va nàixer ací, ni a Sagunt, ni al Port, ni a València, ni Castelló, ni Alacant, vaig
nàixer a Terol, que viu a Sagunt des de fa uns 25 o 27 anys, i que quan vaig arribar a
aquest poble, a aquesta ciutat si vostè vol, vaig prendre la decisió que jo en ma casa
parlaria la llengua que era pròpia, el castellà, perquè era la que parlava amb els meus
pares i la meua germana, però que en públic utilitzaria el valencià sempre que poguera
perquè era la forma de demostrar que respectava aqueix patrimoni que és de tots, això és
el que estem intentant fer unes quantes persones ací, per deixar de costat l’altra, que la
respectem també com pròpia, evidentment, perquè és la meua, però vull que entenguen
que si no la utilitzem, i per això ho fem, és quan acabaria de perdre’s de totes les
maneres.”

Pren la paraula el portaveu d’Esquerra Unida, Sr. MARTÍN, indica: “Jo
ràpidament respecte a la pl. del Pilar comentar-vos que aquest dilluns fan una prova al
paviment per a veure si es pot buscar la rugositat i si funciona ho farem en tota la plaça,
aquest matí m’ho han comentat que el dilluns aniria una empresa a fer les proves.”

Pren la paraula el Sr. EGEA, manifesta: “Sra. Alcaldessa, regidors, públic, bona
nit, em diuen Juan Egea, Sr. Miguel A. Martín, al Barri Davall Vies tenen tota la plaça
que no té ni una paperera, no hi ha una paperera en tot el barri, després tenim que ja es
va fer el pressupost com ja sap el Sr. Borrás per a llevar els pollancres d’allí baix i
arreglar tots els jardins com ja els estaven arreglant i no sé què és el que ha passat,
perquè tenim els pollancres aquells que pugen més alt que els pisos, i allí hi ha una
quantitat de mosquits i bestioles que és una cosa exagerada, així que a veure si per favor
se’n va i aquells arbres es lleven d’allí i es fa el que vam quedar d’acord, posar algun
arbret xicotet als jardins i unes palmeres de fulls amples i llevar aquells arbres, perquè
allò és que de mosquits i de tot i després de brutícia quan es cau la fulla, i després a
veure si per favor ens donem una volta a tots els voltants d’allí, perquè allò
d’escombraries, de matalafs i de tot, allò és vergonyós i després li he de dir que a les
moreres, a veure si allò ho vigilem un poc més, perquè és que si abans hi havia
escombraries ara hi ha el doble, perquè jo allò ho visite tots els dies, allí en comptes de
llevar casetes, el que es van fent cada vegada més casetes, i segons em va dir un amo
d’un hort d’aquells el Sr. Martín, el dijous passat, porta tota la raó del món, què passaria
si aqueixos senyors deixaren de pagar impostos, vostè no sap que allí hi ha un hort que
té 7 motos cremats, allí als horts aqueixos no poden entrar aqueixos senyors, els amos,
de la vergonya que està allò, després tenim també una altra cosa més, en el parc nou de
la Moreria, s’han fet les voreres, però voreres perquè passe el públic, no perquè estiguen
els cotxes aparcats que agafen tota la vorera sencera, a veure per què no es posa a la
Moreria uns cartells, prohibits els gossos, perquè allí van tots els dies uns senyors i unes
senyores, senyores, senyores, amb uns quissos que fan la caca als jardins i tots els
xiquets s’omplin de, amb perdó, merda, perquè jo vaig tots els dies amb els meus néts,
els porte al matí a les 9, després vaig a recollir-los a les 12 i mitja i estic fins a les 2 allí i
ho estic veient tot, això no s’hi val que facen això, després tenim aquest senyor
municipal que tenim carrer dalt i carrer baix, com jo li vaig dir l’altre dia, a les 9 se
n’esmorzarà a sa casa fins a les 12 no ix de sa casa, perquè ho estic vigilant, li dic els
altres dies, escolte, a veure aqueix camió que hi ha ací a la vorera perquè no podem
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passar, hem d’anar pel mig del carrer, hi ha i què fem, això no és així, aqueix senyor
està guanyant un sou i aqueix senyor ha de complir amb la seua obligació i res més, i a
veure si allò de Davall Vies per favor encara que jo no visc allí, perquè ja va haver-hi
una senyora del partit passat que em va tirar d’allí perquè jo li molestava, quan vostè
sap, Sra. Alcaldessa, qui era jo al Barri, perquè el partit que hi havia en 7 anys i mig a
l’Associació de Veïns no li ha donat ni un duro, els últims diners que a mi se’m va
donar en Davall Vies van ser les 6.000 ptes., que vostè em va donar, l’últim, 106.000
ptes., que vostè em va donar, fins a la llum d’allí del local l’he hagut d’estar pagant de
la meua butxaca i no obstant he eixit d’allí com a lladre, per culpa d’una senyora que
estava ací en el partit, sense més a dir-li, i després es reia de tots, sense més a dir-li,
bona nit.”

Pren la paraula el regidor delegat de Manteniment, Sr. MARTÍN, diu:
“Simplement dir-li que prenem nota, els regidors delegats al·ludits d’alguna manera per
a revisar el que vostè ha comentat.”

Pren la paraula el Sr. SALINAS, indica: “Seré breu, simplement havia demanat
la paraula per la qüestió del castellà i del valencià, perquè jo que també sóc del Port i a
més la meua família també és del Port dels anys 20 i em sent molt content de ser del
Port, i sóc professor de castellà i de l’espanyol, perquè jo no tinc cap inconvenient a
anomenar espanyol a la llengua que parle i escric en castellà, m’agrada, gaudisc, m’ho
passe molt bé, a mi jo us demanaré un favor a Manolo Civera, a Rosa Vilalta, a Alfons,
a Quico, que em parleu en valencià, jo sí, sí, no sols per respecte, sinó perquè
compartisc plenament el que han dit, i bo, haguera parlat de moltes més coses, però com
que he dit que serè breu aqueixa qüestió i una altra cosa simplement que no està Manolo
i que no t’alteres, perquè, clar, has dit, jo no dic una sola paraula en valencià, no la dic,
per una qüestió de principis, perquè vull tenir aqueixa postura de no sols de respecte,
sinó que parlen i que parlen i que persistisquen en la seua llengua, des del màxim amor
a la meua, i això jo pense que ens hem d’anar mentalitzant i ho he dit simplement per
una cosa, perquè com vostès han dit, parlem com a portenys, jo com a porteny perquè si
no es pot dir ací no hi ha hagut cap saguntí que diga res, jo com a porteny dic que
m’encanta que em parlen en valencià, res més.”
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